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KNJIŽNICA SEVNICA 
Trg svobode 10 
8290 SEVNICA

Hspm Skupni podvig
1HE na spodnji Savi

Številka 109 Leto 5

Dirke dvigajo pritisk
Cerklje ob Krki - Prebivalci za

selkov Hrastje, Črešnjice in Zasap so 
bližnji sosedje športno rekreacijskega 
objekta Mobikrog. Z aktivnostmi, ki 
se tam odvijajo, pa so nezadovoljni, 
saj jih moti hrup dirk in testnih voženj, 
brezglave vožnje skozi naselje in neu
rejene razmere na samem kompleksu 
Mobikroga. Z objektom, ki je sicer v 
lasti Ministrstva za obrambo, v najem 
pa ga je dobila Občina Brežice, s pod- 
najemno pogodbo upravlja Matjaž 
Tomlje. Po letu nesoglasij s krajani 
omenjenih zaselkov in neuresničenih 
obljubah, so sosedje dirkališkega 
kompleksa preko matične krajevne 
skupnosti postavili svoje pogoje. Na 
svetu krajevne skupnosti so ta teden 
sklenili, da se aktivnosti na dirkališču 
lahko nadaljujejo le, če bo Tomlje 
spoštoval vse njihove pogoje, tudi 
rento za hrup. Uporabnik Mobikroga 
z njimi soglaša, razen z višino rente; 
sam ponuja 200 tisoč SIT letno, so- | 
sedje menda zahtevajo dva milijona. J 
In glede na štiriletne izkušnje in Tom- £ 
ljetovo aroganco, zahtevajo izplačilo J 
rente pred izdajo dovoljenja na Up- q 
ravni enoti Brežice za- veliko medna- | 
rodno dirko, ki naj bi bila 23. julija. ^

--

'...na strani 3 Prej so jih vznemirjala letala, zdaj jih dirkalni avtomobili.

..če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/4991 250

Naslednja številka bo izšla 8. julija 2004.

Pri Ropu tudi Posavci
Brdo pri Kmju - Predsednik Vlade RS Anton Rop je sprejel slo- 

Venske športnike, ki so v obdobju junij 2003 - junij 2004 dosegli 
rhunske mednarodne rezultate. Na sprejemu so bili med drugimi 

v . Zlatko Rizvič, Dejan Kink in Gorazd Kostevc (na fotografiji), 
7' bije iz Društva borilnih veščin Katana Globoko, ter rokometaš 

ros Škof iz Brežic. V odsotnosti predsednika Ju-jitsu zveze Slov
it® je zvezo zastopal podpredsednik in direktor reprezentance Stane 

eskar. Premier je čestital za vse uspehe in izrazil podporo športni- 
rn. ki s svojimi usoehi oromoviraio Slovenijo no svetu.

Labodji spev čudežne pomladi
Sevnica - Srednja šola Sevnica je z retrospektivno prire
ditvijo zaključila niz desetih prireditev z naslovom “Po
mlad je čudež”. Novi časi in programi prinašajo nove izzive 
in narekujejo drugačen tip prireditve.

Pred desetimi leti, ko se je sevniška srednja šola imenovala 
Tekstilna šola, je ob zaključku šolskega leta prvič pripravila pri
reditev “Pomlad je čudež”. Njen osrednji del je bila modna revi
ja, na kateri so se šolske manekenke pokazale v najrazličnejših 
kreacijah, ki so jih same oblikovale in sešile.

Ko se je programu konfekcionar pridružil še program frizer, so 
lahko na šoli poskrbeli še za atraktivne frizure manekenk. Danes 
na šoli ne izobražujejo več konfekcionarjev, temveč frizerje, le
sarje in turistične tehnike, zato tak koncept prireditve ne ustreza 
več. Na šoli so se zato odločili, da letos zaključijo tovrstne prire
ditve. V prihodnje bodo drugačne, po^vsej verjetnosti bolj turistično 
obarvane, pravi ravnateljica Alenka Žuraj, ki se že dolga leta bu
di, da bi bila šoja izobraževalno središče v kraju. N.C.C.

Toča “vozila” po 
levem bregu

Zabukovje, Krško - Minuli vikend je v predelu sevniške 
in krške občine padala toča. Najhuje je bilo v zabu- 
kovškem koncu, uničujoče ledene kroglice pa so kles
tile do Krškega.

Po pripovedovanju vaščan- 
ke z Mrzle Planine niti stari ljud
je ne pomnijo takšne hude ure, 
kakor je bila 18. junija pozno 
zvečer. Toča je najprej padala 
na suho, nato se je pomešala s 
silovitim nalivom. Očividki je 
skozi zaprto dobro tesnjeno ok
no v kuhinjo pritekla voda, 
dvorišče pa je bilo belo kot z 
božične razglednice. Zjutraj 
kmetje niso prepoznali svojih 
njiv, saj so pridelki popolnoma 
uničeni, nanosi zemlje so skrili 
sledi posevkov. Komisija za 
elementarne nesreče v občini 
Sevnica je v sredo na prizade
tem območju popisala stanje.

Občinska komisija v Krškem 
je šla na teren v četrtek, 24. juni
ja. Toča je na levem bregu ob
čine od Zaloga, Dovškega, Se
novega, Kremena, Sremiča, Ple

tenj in Zdol udarila dvakrat; po 
bočni hudi uri 18. junija še pod
nevi 20. junija. Prizadete so vse 
kulture. Od ječmena, ki je bil 
Pred žetvijo, je ostala le slama 
za steljo. V sadovnjakih so pri
zadete breskve in jablane, vrt
nine, zbilo je nepokošeno tra

vo in deteljo, zaznamovani so 
vinogradi, vendar si bodo sled
nji še lahko opomogli.

Magda Krošelj z Oddelka 
za kmetijstvo na Občini Krško 
pravi, da v proračunu ni inter

ventnih sredstev, s katerimi bi 
ljudem lahko povrnili škodo. 
Ko bodo znane ocene občinske 
komisije, bodo šle v presojo re
gijski komisiji, ki bo v skladu 
z zakonom ugotovila, ali je 
škoda dovolj velika za prijavo 
na republiko za sredstva ele- 
mentaija. Krošljeva se zaveda, 
da so kmetje obupani in spra
šujejo, do kdaj in kam naj pri
javijo škodo, vendar navodil 
še ni. Občinska komisija bo 
pazljivo popisala in fotografira
la uničene in poškodovane pri
delke, če bodo prizadeti dobili 
kakšno denarno pomoč za 
ublažitev škode, pa je še prez
godaj napovedati. Za uveljav
ljanje pravice do odškodnine 
iz državnih sredstev elementar- 
ja mora biti prizadet določen 
odstotek občine ali regije.

Branka Demovšek 
Foto: Ljubo Motore

Bežal pred policijo in 
zapeljal v smrt?

Skopice - Voznik osebnega vozila je stredi noči na hitri 
cesti Dmovo-Obrežje bežal pred policijsko patruljo, ki mu je 
v bližini izvoza za Krško izmerila hitrost 145 km/h. Pred Sko
picami, kjer hitra cesta poteka v ravnini, hitrost vozil pa je s 
prometnim znakom omejena na 60 km/h, je voznik zapeljal 
na levo in vozil po nasprotnem smernem vozišču. V tistem 
trenutku je iz smeri Obrežja pripeljal avtobus iz Samobora. 
Prišlo je do silovitega trčenja, avto se je zagozdil v avtobus, 
prišlo je do eksplozije na obeh vozilih, ki sta v celoti zgoreli. 
Ukleščen v osebnem vozilu je zgorel in zaradi posledic 
poškodb umrl voznik osebnega vozila, na avtobusu, ki je 
prevažal hrvaške navijače na Portugalsko, je bilo poleg vozni
ka in sovoznika še 49 potnikov. Vsi so uspeli avtobus zapustiti. 
Voznik je bil huje poškodovan, 24 potnikov pa lažje Alkotest 
pri vozniku avtobusa ni pokazal prisotnosti alkohola. Požar 
so pogasili poklicni gasilci iz Krškega s petimi vozili, vendar 
sta obe vozili z vso prtljago v celoti zgoreli. Vozili so s ceste 
odstranili s pomočjo posebnega avtodvigala, saj sta bili zara
di visoke temperature ob požaru sprijeti z asfaltom in ju drugače 
ni bilo mogoče premakniti. Po prvih ocenah je na udeleženih 
vozilih nastala materialna škoda v višini okoli 13 milijonov SIT.

M

Za voznika osebnega vozila je bila odrejena sanitarna ob
dukcija in odvzem telesnih tekočin. Center za forenzične preis
kave v Ljubljani je potreboval kar nekaj dni, da je potrdil 
identiteto umrlega; v tragični nesreči je umrl 19-letni matu
rant Srednje ekonomske šole Brežice Boštjan Simončič iz 
Brestanice. S.V.

Čestitamo ob dnevu državnosti!
Uredništvo Radia Brežice,

Radia Sevnica in časopisa SavaGlas
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POSAVSKE m/ŠICE
Vrtenje v krogu

Z odprtjem še enega krož
nega križišča na Črncu pri 
Brežicah se Posavje nedvom
no uvršča med tista slovenska 
območja, ki se lahko še pose
bej ponašajo s krožišči in s 
tem s sodobnim reševanjem 
prometnih zagat. Očitno jih je 
največ v brežiški občini, ki 
močno prednjači pred sosedi; 
med osmimi rondoji, kolikor 
jih je zdaj menda že v Posavju, 
imajo v Krškem dva, v Breži
cah pa kar trikfat več! Drugače 
rečeno, Sevničani so vsaj za 
zdaj še brez krožnega križišča, 
pravzaprav nimajo piti sema
forja, Brežičaiii 'pa so M 'enem 
P°4rčcju le prvi! Zdaj bi bilo 
mogoče sklepati, da so brežiš
ki vozniki tudi najboljši, saj 
inštruktorji iz avtošol lahko 
vadijo z njimi v krogih vse od 
južne meje do krožišča pri su
permarketu Tuš. A takšne so

Janez Živič - Tone Planinc

lahko zgolj domneve, kajti še 
vedno je preveč nekulturnih 
ali nevzgojenih voznikov, ki 
ne nakažejo svojega izvoza iz 
krožišča.

To so seveda povsem nepo
membne zadeve, kajti v krogu 
se kar naprej vrti celotno Po
savje. Spomnimo samo na us
tanavljanje slovenskih pokra
jin in tudi posavske med nji
mi. Vendar slabo kaže, da bi 
politika o tako pomembnem 
vprašanju lokalne samoupra
ve odločala še v predvolilnem 
času. To lahko med drugim 
pomeni, da se bodo posavski 
politiki, kakor mačka okrog 
vrele kaše, še kar naprej vrteli 
tudi okrog odločitve, kje bo 
sedež posavske regije. Še več, 
do jesenskih volitev skoraj ne 
more priti niti do drugih 
pomembnih posavskih odlo
čitev, denimo do dogovora o 
razdelitvi regijskih institucij 
ali celo do sprožanja posav
skih razvojnih vprašanj! Tudi 
zaradi predvolilnega časa 
Franc Bogovič, aktualni pred
sednik Sveta pokrajine Posav
je v ustanavljanju, veijetno ne 
daje na dnevne rede sej tega 
bosega medobčinskega orga
na tehtnih regijskih tem! In 
Posavje se še naprej vrti v 
krogu.

Mnoge pomembne teme pa 
zato spolzijo neopažene na
prej. Tudi na nedavni skupni 
seji upravnih odborov območ
ne zbornice in združenja pod
jetnikov so, v sicer dobri raz
pravi, vodilni možje z žalost
jo ugotavljali, kako slabi po
savsko gospodarstvo in še ve
liko slabše bi bilo, če ne bi pri
števali poslovnih rezultatov 
krške nuklearke in papirnice 
Vipap. Iz ust direktorjev je bi
lo slišati tudi nedvoumna opo
zorila, da se denar, ki so ga na 
račun nuklearke letos dobile 
vse tri posavske občine, ne bi 
smel izgubiti v njihovih pro
računih. Morali bi ga vložiti 
v tehnološko prenovo proiz
vodnih podjetij, ki v razvoju 
in konkurenčnosti hudo zao

stajajo tudi zartdi zastarele 
strojne opreme, in za odpiranje 
novih delovnih mest. Tudi za 
izobraževanje tehničnih kad
rov, ki jih močno primanjkuje, 
medtem ko na drugi strani naše 
srednje in Višje šole še kar 
naprej producirajo ekonomiste, 
trgovce sili pravnike, ki nato ne 
dobijo zaposlitve. In tako se 
vse vrti v krogu še naprej. Mor
da le nekoliko počasneje, ker 
sta na evropskih volitvah v 
okviru SLS poraz doživela 
župana Bogovič in Janc, prav 
tako pa z nižjo podporo SDS 
tudi Vizjak. Seveda pa je na gla
sovanju v Krškem zvezdne tre
nutke doživel Martin Kodrič, 
predsednik tamkajšnje N.Si.

Dvojice in skisani 
cviček

Pri brežiškem mladinskem 
centru so pred dnevi pripravili

zanimivo druženje na temo 
“Nič se ne dogaja” in pod tem 
dvoumnim naslovom opozorili 
na nekaj zanimivih podjetniš
kih projektov. Mnogo manj 
dvoumne pa so menda razmere 
pri konzorciju cvička, saj so iz 
njega izstopili veliki pridelo
valci kot Štemberger, Hrovat 
in Zarn. Kar lahko pomeni, da 
se krhajo odnosi med dolenj
skimi vinogradniki in da se tudi

Silvo Gorenc - Jože Raušl

v cvičkovi deželi nekaj dogaja. 
Krška kmečka zadruga nedvo
mno ostaja največji pridelova
lec cvička, vendar se z njenega 
vrha nikakor ne more umakniti 
direktor Tone Planinc. Očitno 
bo do konca izkoristil mandat 
in šele nato prepustil to mesto 
mlademu Živiču, ki med član
stvom menda uživa zadostno 
podporo. Kljub temu je slišati, 
da bi za prvega moža KZ Krško 
lahko kandidiral tudi direktor 
občinske uprave Franci Glin
šek, kar bi morda celo godilo 
njegovemu županu. Vprašanje 
je seveda, če v vsem tem preri
vanju ne postaja moteč dejav
nik enolog Zdravko Mastnak. 
Res ni politik, zato pa priznan 
strokovnjak, za marsikoga mo
rebiti celo preveč priznan.

Zadnje dni smo na fotografi
jah zabeležili nekaj dvojic pri
znanih posavskih ljudi. Poleg 
že omenjenega para Planinc- 
Živič kaže izdvojiti tudi sev- 
niško dvojico Jamšek-Kro- 
šelj. Andreji Jamšek in družin
ski firmi Sava avto je denimo

uspel veliki met, saj so se spo
razumeli z brežiško-krško firmo 
Avtoline, da ne bodo več na 
dveh bregovih. Menda je zado
voljen tudi Jože Baškovič, naj
bolj pa nedvomno sevniški žu
pan Janc, pri katerem sta obe 
strani podpisali (spo)razumni

Vprašanja brez 
odgovorov

Kakorkoli že, prihajajo 
poletni vikendi, dopustniški 
čas in že se napoveduje vroča 
predvolilna jesen. V Krškem

Andreja Jamšek - Kamil Krošelj

sporazum. Kar zadeva Krošlja 
in njegovo firmo KIN pa v Sev
nici upajo, da bo od njegovega 
grozdenja tudi kaj koristnega 
pridelka. Marsikaj koristnega 
bi bilo denimo mogoče izluš
čiti tudi iz izkušenj, kijih imajo 
posavski seniorji. Na nedav
nem druženju v Nerezinah bi 
ob udeležbi krškega in sevniš- 
kega župana - brežiški, ki je

Vesel zna biti vesel.
brez podžupana, je bil prezase
den - bilo mogoče kaj več mod
rovati tudi o usodi krške celu
loze. O njej bi lahko kaj pove
dala seniorja Silvo Gorenc in

se bodo volivci nedvomno za
čeli spraševati, kaj dobrega so 
zadnja leta za občinsko okol
je storili vodilni liberalni de
mokrati, sicer simpatični fant
je Damjan Lah, Milan Ve- 
nek, Brane Janc, Andrej Bo
žič in še kdo. Nekaj namigov 
je, da bi se lahko izkazali 
bolj, kajti ankete, opravljene 
na račun LDS, menda to potr
jujejo. Največ priložnosti na 
volitvah za poslanca v parla
mentu naj bi namreč dobil 
Ivan Urbanč, četudi bi se spo
prijel^ Sivim panterjem Ni
kom Žibretom. Vprašanje je, 
kako se bo izšel pričakovani 
dvoboj za poslanski sedež 
med Avšičem in Vizjakom v 
Brežicah; iz Sevnice pa sploh 
še ne prihajajo glasovi o mo
rebitnih kandidatih. Brez od- 
govoA ostaja tudi vprašanje, 
čemu si je Salonit Anhovo z 
nakupom povrnil brežiško 
Opekamo, ki dolgo sameva. 
Prav tako nihče ne zna odgo
voriti na vprašanje o izjem
nih pravicah in svoboščinah 
Romov. Obiralci jagod deni
mo na podboškem polju za 
majhne denarje garajo v vro
čini in dežju, v soseščini pa 
se Romi mastijo z janci. Tako 
je to, kadar država ne zna 
ukrepati dosledneje! V Breži
cah se medtem sprašujejo, če 
bo še kak dobovski mogoč
než, denimo Mokrovič, kupil

Jože Raušl; prvi kot direktor 
nekdanjega Vidma in drugi kot 
uspešen papirniški strokovnjak 
in zdaj eden vodilnih v papir
nici Goričane. Da bi kot dvoji
co razglasili fotografijo neu
mornega TV snemalca Mirka 
Vesela, bi bila žalitev. Je pa do
kaz, kako prijetno je bilo novi-

Trojstvo Petelinc-Petan-Ostrelič

narsko druženje, ki gaje ob ok
roglem jubileju na družinskem 
vikendu pripravila Breda Du- 
šič Gornik.

Ivan Ur ek

hišo v starem mestnem jedru. 
In upajo, da se bodo kupci hiš 
družina Peteline, Bojan Pe

tan in Stane Os- 
trelič kaj kmalu 
odločili za pre
novo. Zato pa v 
Kapelah čakajo 
na odprtje nove 
šole, četudi niso 
zadovoljni s pre
majhno telovad
nico. Kakšno 
mišljenje ima o 
tem Ivan Urek, 
predsednik Pihal
nega orkestra, ni 
znano, vsekakor 
pa bodo domači 
godbeniki, ki so 

se izkazali v Evropi, veselo 
zaigrali na omenjeni sloves
nosti.

Vlado Podeoršek

Novi razpisi za delo na 
boštanjski elektrarni

Boštanj - Pri Svetu pokrajine Posavje v ustanavljanju de
luje Odbor za hidroelektrarne na spodnji Savi, v katerem 
so zastopniki vseh treh posavskih občin. Odbor spremlja 
realizacijo terminskega plana gradnje boštanjske elektrarne 
in aktivnosti za pripravo naslednje lokacije. Njegov pred
sednik Niko Galeša ima na sejah odbora praviloma pri
pombe o zamujanju rokov. Lani so bile usmerjene na 
nekdanjega direktorja Skupnega podviga Ladislava 
Tomšiča, na tokratni seji pa se je jezil na Ministrstvo za 
okolje, kjer za klepet z njim nimata časa ne državni sekre
tar Radovan Tavzes ne minister Janez Kopač. Kot smo slišali 
od odgovornih, so “odprte zadeve” obvladljive z usklaje
vanjem služb in ne potrebujejo ministrovega posredovanja.

Direktor Skupnega podviga 
Bogdan Barbič pravi, da dela 
na energetskem delu boštanj
ske elektrarne potekajo po pla
nu, saj so uspeli rešiti krizne 
situacije pri pripravi zahtevne 
projektne dokumentacije. Ima
jo gradbeno dovoljenje za aku
mulacijski bazen, na Lotu A2 
pa so betonerska dela v glav
nem zaključena in po septem
bru bodo pričeli z gradnjo 
strojnice. Gradbinci so imeli 
nekaj težav pri dobavljanju za
dostnih količin zahtevanega 
materiala, ki ga posavska pod
jetja niso zmogla konstanto za
gotavljati. Direktor Barbič z 
ekipo preverja izdelavo hidro- 
montažne opreme, pri kateri so
delujejo tudi posavski kovinar
ji in kot pravi, se proizvajalci 
držijo rokov. V izgradnji je dvi
galo, Litostroj in Končar izde
lujeta generatorsko in turbin
sko opremo, kar Barbičeva 
ekipa tedensko spremlja z ogle
dom v proizvodnji. Pripravlja
jo se na skorajšnji razpis za 
vgradnjo elektro opreme. Po sis
temu javnega naročila bosta 
razpisana dva lota, vsak ovred
noten na več kot milijardo SIT. 
Gre za nizko napetostno stikal
no opremo z diešel generatorji 
in za omaro z informacijsko

opremo.
Direktor Infre Vojko Sotošek 

pravi, da so zaradi transparent
nosti dela in hitrejšega reševa
nja morebitnih zapletov pred 
kratkim uvedli tedenske kole
gije s predstavniki občinske 
komisije, ki spremlja gradnjo 
boštanjske elektrarne. Državno 
podjetje Infra ta čas usmerja 
aktivnosti na pridobivanje do
kumentacije za cestno infras
trukturo, kamor sodi tudi pro
jektiranje krožišča Boštanj. Pri
dobiva zemljišča za ureditev 
vplivnega območja Kompolje, 
za kar bo kmalu razpisano jav
no naročilo.

Dokončno pa še niso odkup
ljena vsa potrebna zemljišča za 
hidroelektrarno Boštanj, niti 
prenesena iz družbe Savske 
elektrarne na državo. Sevniški 
župan Kristijan Janc želi, da 
bi se to čim prej uredilo, ker ob
čina svoje zemlje na vplivnem 
področju elektrarne ne name
rava prodati, temveč zamenjati 
za druge parcele. Prav tako pri
čakuje pospešeno pripravo do
kumentacije za obvoznico od 
Gramata do mirnskega mostu, 
da bo občina lahko načrtovala 
priključek na obrtno cono 
Boštanj.

Branka Demovšek

Odpravnine tudi za 
delavce Beti?

Brežice - Metliška Beti je 25. aprila lani dokončno zaprla 
dobovski obrat. Družba se je odločila za stečaj, ki je bil 
uveden 17. junija lani, delavke, pretežno ženske, pa so 
ostale brez pravic z naslova stečaja. Območni sindikat je 
za 87 delavcev iz Beti vložil tožbene zahtevke, saj meni, 
da družba ni storila ničesar, da bi preprečila stečaj in so 
zato nekdanji zaposleni upravičeni do odpravnin.

Stečajni postopek je bil uve
den in zaključen v pol ure, ker 
je sodišče ugotovilo, da ni ste
čajne mase, iz katere bi bili de
lavci in upniki poplačani. Ob
močna organizacija zveze svo
bodnih sindikatov Posavje je 
skušala uveljaviti pravice de
lavcev z naslova stečaja, del 
delavcev je uveljavil pravice iz 
jamstvenega sklada, del pa je 
dobil tudi polovico minimal
ne plače na račun neizko
riščenega dopusta ter del od
pravnine po zakonu o jamstve
nem skladu.

Na območnem sindikatu so 
iskali način uveljavitve pravic 
zaposlenih in jih našli v dom
nevni napaki uprave družbe in 
lastnikov glede na Zakon o 
finančnem poslovanju pod
jetij, ki pravi, da bi morala up
rava in lastniki ukrepati, če 
zaidejo v finančne težave. Te 
je podjetje izkazovalo že v letu 
2001 in 2002, vendar kljub 
opozorilom sindikata, naj pri
pravijo sanacijski načrt, kot 
trdijo na sindikatu, v podjetju 
niso ukrepali. Sindikalist Mar
jan Urbanč pravi, da so se kar 
vdali v usodo, proizvodnjo pa

začeli preseljevati. Zato je sin
dikat vložil tožbene zahtevke 
za 87 delavcev, ki so jih od sku
paj 130 povabljenih, po
oblastili za zastopanje zoper 
Beti d.d. in upravo Beti Dobo
va, nadzorni svet in družbe
nike.

Direktor družbe Ivan Ma
lešič je dejal, da imajo zapos
leni in sindikat vso pravico do 
uveljavljanja pravic v škladu 
z zakoni, a hkrati dodal, da je 
prepričan, da je bila Beti 
izjemno korektna do delavcev, 
saj jim je poplačala vse, razen 
odpravnine. Te pa ni imela iz 
česa izplačati, saj je tudi 
sodišče ugotovilo, da ni bilo 
razpoložljivega kapitala. Prav 
tako je odgovoril na očitek 
sindikata, da družba ni pra' 
vočasno ukrepala. Malešič po
jasnjuje, da je kot lastnik iz
gube v Beti saniral v priča
kovanju, da se bo z novimi 
posli rešila težav, a se to ni zgo
dilo, zato niso imeli druge 
možnosti kot stečaj. To je pri' 
pravljen zagovarjati tudi na 
sodišču.

Suzana VahtariČ i
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Mobikrog moti prve sosede
Cerklje ob Krki - Bližnjim sosedom steze Mobikroga iz vasi Hrastje, Crešnjice in Zasap je prekipelo. Pritožujejo se nad 
neurejenimi odnosi z najemnikom, “dirkami skozi naselje” in nad hrupom s- steze. Z najemnikom skušajo doreči medseboj
ni dogovor in odškodnino za hrup. Če tega ne bodo dosegli, so pripravljeni stezo zapreti in onemogočiti mednarodno dirko.

Krajani omenjenih treh za
selkov so že lani preko matične 
krajevne skupnosti (KS) Mat
jažu Tomljetu iz Avto Športa 
Ljubljana postavili pogoje ža 
uporabo steze. Združeni ob 
svetniku KS Cerklje ob Krki 
Milanu Bazniku opozarjajo, 
da v primeru, če Tomlje ne bo

Jože Lajkovič s Črešnjic 
bi bil najbolj vesel, če bi 
Tomlje “popokal in šel”. 
Hrupa ima dovolj z letališča, 
zdaj pa se širi še z avtomo
bilistične steze.

sprejel zadnjega dogovora, na
črtujejo preprečitev mednarod
ne dirke 23. julija. Na Upravni 
enoti Brežice so podali zahte
vo po takojšnji prekinitvi vseh 
dejavnosti na Mobikrogu in 
vseh posegov v prostor, KS Cer
klje ob Krki pa ne bo izdala no
benega soglasja za prireditve, 
dokler Tomlje ne bo pridobil 
vseh potrebnih dovoljenj in 
soglasij, vključno z uporabnim 
dovoljenjem.

Kot je povedal župan mag. 
Andrej Vizjak, je lastnik pod
ročja s stezo Ministrstvo za ob
rambo, občina je najemnik, ki 
ima s TomljetOm sklenjeno 
godnajemno pogodbo za 10 let. 
Zupan med omenjenimi stran
mi - Tomljetom, vaščani in kra
jevno skupnostjo - zahteva pis
ni dogovor. Občina Brežice pa 
že iz prejšnjega mandata na so
dišču zahteva razveljavitev po
godbe, čeprav želi, da področje 
Mobikroga oživi, vendar ne na 
račun prizadetosti krajanov.

Maja jim je Tomlje poslal 
svoje pogoje kot odgovor na

Milan Baznik

njihovo lanskoletno zahtevo, 
krajani pa so pred dnevi posta
vili svoje zahteve. Kot pravi 
predsednik KS Darko Udovič, 
prebivalci teh zaselkov ne želi
jo dirk ob nedeljah, razen izred
no dogovorjenih, za vse ostale 
aktivnosti ga zahtevajo dore
čen urnik. Želijo, da se sklene 
pogodba s komunalnim pod
jetjem za odvoz smeti, te so do 
sedaj pospravljali Romi in jih

samo preložili v sosednji gozd. 
Prav tako zahtevajo najem do
mačih služb pri izvedbi dirk in 
testnih voženj, ureditev zunan
jega dela pred pisto ter rento za 
hrup.

Matjaž Tomlje je v svojem 
komentarju na zahteve kraja
nov za SavaGlas poudaril, da 
bi se s krajani morali že prej po
govoriti. Pravi, da so med pre
bivalci izvedli anketo, v kateri 
ugotavljajo pozitiven odziv, 
razen nekaj posameznikov. Da 
bi ustrezno rešil ureditev pro
meta skozi' naselja, se dogovar
ja s pristojnimi ministrstvi za 
poseben cestni odcep z avto
ceste. Pripravljen je tudi na ne
ko rento, čeprav, kot trdi, v dir
kah ni denarja in še vedno fi
nančno sanirajo stare investi
cije. Morebitna nadaljnja raz
širitev Mobikroga pa je odvis
na od aktivnosti Slovenske 
vojske in načrtov, ki jih ima s 
kompleksom v Cerkljah ob 
Krki.

Suzana Vahtarič

Grešniki ali dobrotniki? Remontni
Krško - Urad kriminalistične policije PU Krško je podal kazenski ovadbi zoper Kra
jevno skupnost Podbočje in predsednika Ivana Urbanča ter Petra Ziganteja, direktorja 
Savaprojekta, in sicer zaradi utemeljenega suma storitve kaznivih dejanj ponareditve 
ali uničenja poslovnih listin ter kaznivega dejanja zlorabe uradnega položaja ali pravic.

zavod
zapirajo

Ivan Urbanč naj bi s pred
ložitvijo ponarejenega računa 
Občini Krško, ki ga je izdal Sa- 
vaprojekt, poskušal pridobiti 
protipravno premoženjsko ko
rist za lokalno skupnost v višini 
2.004.000 SIT. Urbanč očitke 
zavrača in meni, da gre za ne-

han Urbanč

spretnost, glede katere so se s 
krininalisti pogovorili in je 
nad ovadbo presenečen. Dodal 
je še: “V tem primeru odgovor
no trdim, da zopet očitno kaže, 
da se nadaljuje tendenca dis
kvalifikacije ljudi, ki pač v 
prostoru še nekaj hočejo početi 
v dobrobit krajanov in so na 
žalost morda blizu politični 
opciji, ki nekomu ni povšeči, 
toliko bolj, ker so pred nami 
volitve."

Urbanč pravi, da se je vse 
zgodilo zaradi nespretnosti pri 
finančni transakciji podjetja 
Savaprojekt, ki je izstavilo ra
čun, ki ni bil v skladu z zako
nom, zaradi česar je bil na pro
računu občine Krško tudi za
vrnjen. Poudarja, da ni bilo no
benega izplačila na račun kra
jevne skupnosti. O vsem je ta
koj seznanil občino in vodst
vo z županom na čelu, opravil 
pa je tudi razgovor s predstavni
kom policije, kjer naj bi bilo

Direktor Savaprojekta Krško 
Peter Žigante ovadbe ni želel 
komentirati.
po njegovih besedah ugotov
ljeno in z dokumenti dokaza
no, da ni šlo za kaznivo dejan
je. Glede na to, da gre za vrh 
krškega LDS-a meni, da ga v 
predvolilnem času skuša nek
do s pomočjo kriminalistov in 
medijev očrniti.

■ Suzana Vahtarič

Vino bo splavalo iz težav
Brežice - Lastniki Vina Brežice so 21. junija na skupščini odločali najprej o dekapital- 
izaciji, potem še o dokapitalizaciji družbe. Direktor družbe Matjaž Pegam je povedal, 

je bila udeležba visoka, prisotno je bilo 63 odstotkov kapitala, skoraj stoodstotno so 
Potrdili vse sklepe. Po novem bodo tako v podjetju večinske lastnice banke, predvsem 
slovenske, ki bodo Vinu odpisale četrtino glavnice in prav tolikšen del obresti.

Zaradi prezadolženosti je 
Podjetje konec leta 2003 posta- 
0 nelikvidno, kapitalsko neus- 

|^ezno in po določilih zakona o 
'nančnem poslovanju zrelo za 

stečaj. Prokurist podjetja Ka- 
zunir Živko Pregl je februarja 
Predstavil načrt finančne reorga- 
Orzacije. Izhodišče je bilo pre

polovitev stroškov obresti kot 
posledica konverzije dela kredi
tov bank upnic v lastniške de
leže. Načrt je predvideval sode
lovanje dobaviteljev in delno 
tehnološka in tržna vlaganja, kot 
glavnino zunanje pomoči pa 
državna poroštva bankam za del 
njihovih kreditov.

Z bankami upni
cami, lastniki in Mini
strstvom za gospodarst
vo so dosegli dogovor, 
da bodo banke upnice 
25 odstotkov svojih 
teijatev, kar je približno 
500 milijonov SIT spre
menile v lastniški de
lež. Država bo pomaga
la podjetju v obliki dr- 

q. žavnih poroštev ban-
rektor Pegam in prokurist Pregl kam upnicam prav

tako v višini 500 milijonov SIT 
z dodatno nižjo obrestno mero, 
subvencijami za kadrovsko 
prestrukturiranje v višini 
69.723.396 SIT in kreditom za 
tehnološko-tržno prestruktu
riranje v višini 39.725.000 SIT. 
Banke upnice, ki so se odločile 
za konverzijo dolga, bodo po
stale 76-odstotne lastnice pod
jetja. Izguba podjetja je na dan 
31. december 2003 znašala 1,233 
milijarde SIT.

Dogovor o finančnem pre
strukturiranju so podpisale ban
ke upnice, lastniki in uprava 
Vina Brežice, pravi direktor Pe
gam. V prihodnjih dneh bi ga 
moralo potrditi Ministrstvo za 
gospodarstvo in nato še vlada.

Suzana Vahtarič

Slovenska vas - Zaradi pre
hoda Slovenske vojske na 
profesionalni sistem popol- 
njevanja ter zmanjševanja 
ljudi in objektov remontni 
zavod oziroma enoto Slo
venska vas vojska seli v 
vojašnico Novo mesto.

V enoti v Slovenski vasi je 
zaposlenih približno 50 ljudi. 
Večina jih bo po zagotovilih Mi
nistrstva za obrambo (MORS) pre
meščena v delavnico v vojašnici 
v Novem mestu, del pa v vojašnico 
Cerklje ob Krki. Kdaj bo premes
titev izvedena, na ministrstvu ne 
odgovaijajo, tudi zaposleni v Slo
venski vasi so v negotovosti. O 
premestitvah'so govorih že lani, 
po eni različici naj bi bili pre
meščeni aprila letos, zdaj pa nima
jo novih informacij.

Pokrita površina objektov 
nekdanjega remontnega zavoda je 
približno 70.000 m2, od tega sedaj 
Slovenska vojska uporablja pri
bližno četrtino površine. Na vpra
šanje, kakšna je nadaljnja usoda 
kompleksa, na ministrstvu odgo
varjajo, da ga bo, kot je to običajen 
postopek, Slovenska vojska pre
dala Ministrstvu za obrambo-, ki 
bo sprejelo nadaljnje odločitve. 
Tudi področje galvanizacije so pre
dah Ministrstvu za obrambo, iz
vedeli smo le, da slednje vodi po
stopke sanacije.

Stališče Krajevne skupnosti 
Jesenice na Dolenjskem je, da 
bi se poslovno industrijska co
na z remontnim zavodom mora
la v koordinaciji med Občino 
Brežice in MORS-om izkoris
titi, vendar ob tem opozarjajo, 
da za to področje ni sprejetega 
ureditvenega načrta, prav tako 
ni urejena infrastruktura oziro
ma njeno lastništvo, tudi vse
bine niso dorečene. Občino 
opozarjajo, da ni predvidene
ga razvoja za pozidano po
dročje na lokaciji tik ob meji, 
na katerem deluje le še nekaj 
podjetij, ki pa nimajo prihod
nosti, saj imajo težave z neure
jeno infrastrukturo in zanemar
jeno okolico. S.V.

ANKETA
Dopust - kaj je že to?

Pred nami sta dva poletna meseca in čas oddiha. Vse več je 
med nami takšnih, ki trdijo, da že nekaj le niso bili na dopustu, 
ker si ga zaradi nizkih osebnih dohodkov enostavno ne morejo 
privoščiti. Zaslužijo namreč komaj za preživetje. Ali res tako malo 
ljudi še lahko dopustuje, kje in kako preživljajo dopust, na slo
venski ali hrvaški obali, vedo za evropsko kartico zavarovanja, 
smo povprašali nekaj naključno izbranih Posavcev?

Branka Virtič, maturantka iz Sevnice:
Tako kot vsako leto bom šla tudi letos z dru
žino na moije. Šh bomo na Hrvaško, kjer letu
jemo vsako leto. Tam počitnikujemo po ugod
ni ceni, saj dobimo v najem počitniške kapa
citete, ki jih ima v kampu očetovo podjetje. 
Zdi se mi, da letovanje ni več tako drago kot 
včasih in ne veijamem televizijskemu glaso
vanju, v katerem se je izkazalo, da si le 17 
odstotkov Slovencev lahko privošči dopust

Andrej Božič iz Krškega, zaposlen v 
zavarovalnici: Z družino grem na otok 
Pašman, saj nam izredno odgovaija klima 
srednjega Jadrana, še posebej hčerki, ki ji 
moije utijuje zdravje. Prav zaradi tega bomo 
skušah počitnice raztegniti, kolikor bo 
možno pri delodajalcu dobiti dopusta Ka
dar načrtujemo dopust v tujini, nikoli ne 
pozabimo skleniti ene od ponujenih oblik 
dodatnega zdravstvenega zavarovanja in 
letos bo to najbrž kar evropska kartica

Ljudmila Rožman, prodajalka iz 
Globokega: Slovenci si lahko verjetno vse 
manj privoščijo dopuste in počitnice, saj je 
veliko nezaposlenih, sploh v našem koncu, 
osebni dohodki pa zadostujejo komaj za os
novne stvari. Menim, da je dopust potreben 
vsakomur, vsaj enkrat na leto. Z družino še 
vedno dopustujemo in sicer na hrvaški obali. 
Pri tem poskrbimo za zavarovanje, problem
ov nismo imeli nikoli. Niti pri prestopu meje, 
saj smo se vedno nekako izogniti gneči.

Goran Zarič, računalniški administra
tor iz Brežic: Dopustujem predvsem s pri
jatelji, včasih kar gremo kam za kak dan ah 
za cel vikend. Predvsem so to morski kraji na 
slovenski ah hrvaški obali. Krajši “izleti” s 
prijatelji so bolj spontani, daljše dopuste pa 
načrtujemo, a ponavadi je to vedno moije, 
Slabih izkušenj nimam, kako pritožbo nad 
slabo cesto in tovornim prometom. Pri mej
nih kontrolah pa bi lahko v sezoni uvedli 
turistične pasove ah pa bolj sproščene pre
hode mejnih točk.

Sandra Liebenšek iz Krškega, Društvo 
za razvijanje preventivnega in prostovolj
nega dela Ljubljana: Povprečni državljan 
danes zaradi draginje težko načrtuje dopust, 
sindikalnih počitniških kapacitet po simbo
lični ceni ni več. Žal mi je številnih otrok, ki 
ob starših ostajajo doma, zato bi jih spomni
la, naj se obrnejo na Diuštvo prijateljev mladi
ne, Karitas in Rdeči križ, ki za otroke manj 
premožnih organizirajo letovanja. Osebno 
me bolj navdušujejo počitnice v toplicah.

25 tisočakov za stroške
Radna pri Boštanju - Družba Jutranjka je s 7. junijem 

pričela izplačevati 80-odstotne odpravnine presežnim 
delavcem iz postopka druge prisilne poravnave, ko je delo 
izgubilo 139 ljudi. V tednu dni, v katerem so pozivali ljudi, 
naj dvignejo svoj denar, je to storilo približno 90 odstotkov 
upravičencev, nekaj pa jih je preko sindikalnega odvetnika 
vložilo tožbo za 100-odstotno izplačilo, kakor je bila lanska 
obljuba Jutranjke sindikatu, zapečatena z notarsko overjeno 
pogodbo.

Izvedeli smo, da so ljudem, ki so prišli po odpravnine, odtr
gali 25.000 SIT za stroške. Direktor Miha Rabič o tem ni želel 
govoriti, češ, da bo poslej z novinarji komuniciral le preko 
sporočil za javnost.

Delavka, ki je 24 let hodila šivat iz 20 kilometrov oddaljene
ga doma visoko v hribih (ime v uredništvu), je povedala: 
“Dvakrat sem imela porodniški dopust, bolniškega pa tudi ne 
večkrat. Z vročino sem hodila v službo, po zametih sem se val
jala v hudih zimah, ko je bil v naših hribih promet blokiran, da 
sem prišla v dolino. Moja polna odpravnina znaša 792.000 SIT, 
dobila sem 530.000. Ne vem, če je prav, da sedaj delavci 
plačujemo Jutranjki še za stroške, ko smo že tako dobili manj, 
kot je bil dogovor. Ko vidim stavbo Jutranjke, mi postane slabo 
zaradi obravnavanja, ki smo ga doživljale odpuščene delavke.”

Sekretar na Območnem odboru Zveze svobodnih sindikatov 
Lado Rožič je ogorčen. Ne nad tistimi, ki so vzeti ponujenih 80 
odstotkov odpravnine v prepričanju “bolje drži ga, kakor lovi ga”, 
temveč nad oblastjo, ki ne kaže interesa za vzpostavitev pravne 
države, v kateri imajo pogodbeni dogovori resnično veljavo. B.D.
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Klavnica - obrat velike kapacitete
Sevnica - Od septembra lani je v Kmečki zadrugi Sevnica potekalo intenzivno prilaga
janje klavnice zahtevnim predpisom EU. Ob velikem denarnem vložku in naporih vseh 
zaposlenih jim je prejšnji mesec uspelo izpolniti vse pogoje za pridobitev statusa “obrat 
velike kapacitete”.

Boj za zavarovance 
vedno trši

Krško - Iz regionalne se je zavarovalnica Tilia s sedežem v 
Novem mestu razvila v vseslovensko. Prisotna je na 25 
mestih v državi. Pred kratkim je v Lopatičevi poslovni 
stavbi (SL inženiring) v Krškem odprla predstavništvo za 
Posavje. Direktor družbe mag. Adolf Zupan je društvu 
Sonček ob tej priložnosti izročil darilni ček v vrednosti 
300 tisoč SIT.

S tem so pridobili ovalni žig, 
kar pomeni, da pri klanju nima
jo omejene kapacitete in lahko 
meso in mesne izdelke prosto 
prodajajo na celotnem tržišču 
EU. Podoben status si je pri
dobila tudi klavnica Kostanje
vica na Krki.

V skladu z novimi standardi 
EU in veterinarske inšpekcije 
pa mora teči c,eloten proces v 
klavnici. Eden od uskladitve
nih ukrepov je tudi način do
stave živali v klavnico. Tako

Kdaj se bo pravzaprav začela 
izgradnja akumulacijskega baze
na za HE Boštanj?

Meseca marca je bil zaklju
čen postopek izbora izvajalca 
za delo na akumulacijskem ba
zenu. Kot najugodnejši ponud
nik je bil izbran Nivo Celje, ki 
je ponudil tudi najnižjo ceno. 
23. aprila smo z njim podpisali 
pogodbo, 26. maja smo prido
bili tudi gradbeno dovoljenje. 
Z gradbenimi deli naj bi začeli 
v začetku julija.

Gradnja akumulacijskega ba
zena je širok pojem. Kaj vse sodi v 
ta projekt?

Predmet obravnave tega pro
jekta so objekti v bazenu, ki 
skupaj z jezovno zgradbo us
tvarjajo zajezitev in omogoča
jo izkoriščanje energetskega 
potenciala, ter varovalni objek
ti, ki ščitijo prostor in objekte 
ob vodi in s tem rešujemo po
plavno ogroženost. Zaščititi bo 
potrebno brežine dolvodno od 
elektrarne ter gorvodno na des
ni in levi strani Save. Z zavaro
vanjem brežin, saniranjem pro- 
pustov in zaščito signalnega 
kabla na levem bregu Save se 
bo zaščitila železniška proga 
Orehovo-Breg, zaščitili in ure
dili bomo brežine na območju 
Orehovega, Brega, Boštanjske 
graščine, Mrtovca, Kompolja 
in Šmarčne; uredili izlivne od
seke Ledgonjskega ^ potoka, 
Mišnika, Pograjšce, Črnega in 
Podvinskega potoka skupaj z 
zadrževalnikom na Podvin
skem in Liškem potoku na le
vem bregu Save ter Glogov- 
škega potoka, Apneniškega 
grabna, Kobiljskega in Prapreš- 
kega potoka na desnem bregu 
Save. Uredili bomo odvodnja- 
vanje zaledja nasipov ter poskr
beli za lepši izgled krajine z 
zasaditvijo ob bregovih Save, 
z izvedbo nadomestnega oto
ka ter s pripravo prostora za pri
stane in kopališča. K temu pro
jektu sodi še prestavitev polj
ske poti med Kompoljem in 
Dvorcem, ureditev pešpoti po 
nasipih, pešpot ob desnem bre
gu med Šmarčno in Dvorcem 
ter del pešpoti ob elektrarni.

je potrebno od 1. junija dalje v 
klavnico dostavljati živali z 
vozili, registriranimi za prevoz 
živih živali. Dovoz živine s 
traktorskimi prikolicami je do
voljen le izjemoma in to le s 
tistimi prikolicami, ki ustreza
jo vsem kriterijem. Sevniška 
zadruga ima podpisano pogod
bo z voznikom, ki ima licenco 
za opravljanje tovrstne dejav
nosti. Pri dostavi živine v klav
nico bodo odslej usklajevali 
dovoze živali za uslužnostni

Ureditev infrastrukture, kot so 
ceste, vodovod in podobno, ne 
sodi v ta projekt.

Kako tečejo priprave na začetek 
gradnje akumulacijskega bazena?

Od podpisa pogodbe dalje 
Nivo Celje opravlja pripravljal
na dela oziroma se ukvarja z 
organizacijo gradbišča. Grad
bišče bo s svojo razsežnostjo 
temeljito poseglo v življenje 
kraja, zato se je treba na grad
njo čim bolje pripraviti. Najpo
membnejšo pripravljalno delo 
je izvedba začetnih meritev 
vplivov na okolje ter začetni

Miran Žgajner

pregled in evidentiranje stanja 
infrastrukture in objektov v 
vplivnem območju. V času 
gradnje akumulacijskega baze
na se bodo opravljale meritve 
vplivov na okolje; s primerja
vo začetnih in vmesnih meritev 
bomo ugotavljali, kako vpliva 
gradnja na okolje. Že v sami 
pogodbi je opredeljeno, da mo
ra Nivo pridobiti izvajalca, ki 
bo opravljal meritve vplivov na 
okolje, da pa ne bo prepuščeno 
samo izvajalcu, bomo tudi mi 
najeli neodvisno institucijo, ki 
bo izvajala kontrolne meritve. 
Na tak način želimo doseči, da 
bo gradnja čim manj moteča.

Kako ste doslej reševali pri
pombe in pritožbe občanov?

Mi smo se in se bomo na pri
pombe in pritožbe vedno odzi
vali z veliko resnostjo, ker ve
mo, da bo do tega še prihajalo. 
Pri gradnji akumulacijskega

zakol s prevozi rednih odku
pov. Posebno poglavje pri us- 
lužnostnem zakolu pa je tudi 
odvoz mesa iz klavnice, saj iz 
obrata velike kapacitete mesa 
ne moreš odpeljati v lastnem 
avtomobilu, temveč v zato regi
striranih vozilih oziroma hla
dilnikih. Ena od možnosti pa 
je, da klavnica meso uslužno- 
stnega zakola odda v mesnico, 
kjer ga kmet prevzame.

Čimprej nameravajo v sev- 
niški klavnici urediti tudi ka
nalizacijo in čiščenje odpadnih 
voda. Trenutno poteka izdela
va projekta za zbirni kanal Dro- 
žanjska, ki sicer sodi v projekt 
osrednje sevniške čistilne na
prave. Zaradi zahtev inšpekcije 
je občina v sodelovanju s Ko
munalo pohitela s to fazo, ki 
naj bi se sofinancirala iz takse 
za obremenjevanje vode.

Nada Černič Cvetanovski

bazena gre v glavnem za ze
meljska dela, ki se izvajajo s 
težko gradbeno mehanizacijo, 
saj je potrebno izkopati okrog 
350 tisoč kubičnih metrov ma
teriala in ga skupaj s 100 tisoč 
kubičnimi metri skal vgraditi 
nazaj v nasipe. Pri takšnih de
lih lahko z upoštevanjem pri
pomb in izvedbo dodatnih ukre
pov gradnjo naredimo bolj 
sprejemljivo tudi za občane, kar 
se je pokazalo že pri dosedan
jih delih.

Ali pričakujete, da bodo krajani 
ob dolgotrajni gradnji akumu
lacijskega bazena nestrpni do vas?

Dejstvo je, da je bilo vplivno 
območje jezovne zgradbe zane
marljivo v primeijavi z gradbiš
čem, ki se odpira sedaj. Gradbišče 
po obeh straneh Save bo dolgo 8 
km in bo moteče za krajane. Prav 
zato bi se želeli na gradnjo te
meljito pripraviti, da bi bilo težav 
čim manj. Ze doslej smo pri grad
nji upoštevali vse predpise glede 
vplivov na okolje (hrup, one
snaževanje zraka in vode...) in z 
zakonom predpisanih vrednosti 
nismo prekoračevali.

Mi se zavedamo, da take 
gradnje, kot je gradnja HE, ni 
možno izvesti tako, da ne bi bi
la moteča za lokalno skupnost, 
a trudili se bomo, da bi bili 
moteči čimmanj in da bi bili kar 
se da dobri sosedje.

Nadzorniki o 
celulozi

Minuli teden so v podjet
ju Vipap organizirali 
tretji ekološki dan papir- 
ništva, ki so se ga udeležili 
strokovnjaki iz slovenskih 
papirnic in podjetij, pove
zanih s papirno industri
jo. Zasedal pa je tudi nad
zorni svet družbe, ki s skle
pom še ni zapečatil čas tra- 
janja podaljšane proiz
vodnje celuloze.

Do organizacije takšnih 
tematskih srečanj je prišlo na 
pobudo Upravnega odbora 
Združenja za celulozo, papir
no in papimo-predelovalno 
industrijo pri Gospodarski 
zbornici Slovenije. Vsako leto 
je predstavljeno ekološko po
ročilo panoge, strokovnjaki 
pa obravnavajo aktualne te
me o standardih okoljevar
stvene zakonodaje. Tokratna 
osrednja tema je bila ravnanje 
z odpadki.

Dan pred ekološkim dne
vom je v Vipapu zasedal nad
zorni svet družbe in se sezna
nil s trenutnim stanjem glede 
proizvodnje celuloze. V zve
zi s tem se še rešujejo dolo
čena vprašanja med pod
jetjem in tremi ministrstvi - za 
gospodarstvo, za delo in za 
okolje. Nadzorni svet Vipapa 
bo o trajanju podaljšanja 
proizvodnje dokončno odlo
čal, ko bodo omenjena poga
janja zaključena, sicer pa pod
pira dosedanje delo in načrte 
uprave družbe.

Pri Ministrstvu za okolje, 
prostor in energijo gre za nov 
program ekološke sanacije v 
Vipapu, ki želi pri gospodar
skem ministrstvu in Ministr
stvu za delo doseči podporo 
tehnološkemu razvoju in oh
ranjanju delovnih mest. Druž
ba želi s programom revidirati 
pred leti sklenjeno pogodbo z 
vlado. Člani nadzornega sveta 
so jasno povedali, da soglašajo 
z nadaljevanjem proizvodnje 
celuloze, s sklepom pa bodo to 
potrdili šele takrat, ko bodo 
rešena vsa odprta vprašanja z 
resornimi ministrstvi. BD.

Vrisk ostaja
Ljubljana - Svet Kmetijsko 

gozdarske zbornice Slovenije 
(KGZS) je na ustanovni seji za 
predsednika zbornice izvolil do
sedanjega predsednika Petra 
Vriska. Eden od podpredsedni
kov je Franc Pribožič iz brežiške 
občine. Imenovali so tudi uprav
ni odbor, v katerem je iz brežiške 
enote Krčan Alojz Kerin. Izvolili 
so še nadzorni odbor, predsedstvo 
stalne arbitraže, kjer je namestnik 
predsedstva Anton Žnideršič iz 
Brežic, ter častno razsodišče. S.V.

Tilia je v Posavju prisotna 
od leta 1991, ko je začela z de
javnostjo, in istega leta odprla 
poslovalnico v Sevnici. Sledi
la je še ena v Brežicah, današnji 
poslovni rezultati te zavaro
valne družbe in njena vizija 
prisotnosti na terenu pa opra
vičujejo tudi odprtje predstav

ništva v Krškem. Direktorica je 
Marinka Jarkovič, ki pravi, da 
mora Tilia v Posavju letos 
iztržiti 510 milijonov SIT “ko
smate” premije.

Direktor mag. Adolf Zupan 
je povedal, da si je družba za
črtala pot rasti v osvajanju trž
nega deleža, kar ji je po letih 
padanja rezultatov v lanskem 
letu pričelo uspevati. Dosežen 
obseg prodaje je lani znašal 8 
milijard SIT, z 19-odstotno ras
tjo kosmate premije pa so za 8 
odstotkov presegli povprečno 
rast v panogi. Več kot 95-od- 
stotna lastnica družbe je poza
varovalnica Sava, ki je Tilio 
predlani dokapitalizirala in 
ustavila postopek združevanja 
z Zavarovalnico Maribor. Up
ravo je zadolžila za oblikovanje

V večinski lasti imajo tri del
niške družbe, Marino Portorož, 
Turistično podjetje Portorož in 
Delikateso. Letos so na gradu 
Mokrice investirali okoli 200 
milijonov SIT in za golf klubske 
prostore odprli obnovljene hleve 
z apartmaji, načrtujejo poveča
nje golf igrišča za tretjino, obno
vili bodo grajske kašče, cerkvi
co, Hercegovo vilo in logaijevo 
kočo, na samem gradu pa po
pravili fasado in streho. General
ni direktor Borut Mokrovič o 
domnevno spornem nakupu gra
du Mokrice od Občine Brežice, 
kije predmet kriminalistične pre
iskave, ne govori, saj meni, da 
gre za predvolilno zgodbo. Prav 
tako ne komentira investicij na 
Hrvaškem. V kompleksu Term 
Čatež so v kampu kupih 39 
apartmajev, jeseni pa bodo pri
čeli graditi nov hotel. Za obe in
vesticiji bodo poskušali dobiti 
sredstva strukturnih skladov, 
Mokrovič predvideva, da 
prinašajo od 200 do 300 novih 
delovnih mest. Prenovo v višini 
100 milijonov evrov so zastavili 
v Marini Portorož, ki jo bodo po
večali, in City marine ob njej ter 
z gradnjo podobnega komplek-

zanimivih produktov in novih 
tržnih poti. Kot je razložil član 
uprave Franci Bratkovič, jim 
je v kratkem času to uspelo. Prvi 
so ponudili možnost sklepanja 
stanovanjskih in šolskih zava
rovanj po spletu, od sredine 
letošnjega maja pa se lahko na 
tak način sklenejo tudi življen

jska zavarovanja. V paket živ
ljenjskih zavarovanj je usmer
jena vsa pozornost razvejane 
terenske mreže, je povedal di
rektor Zupan. Sicer pa v gos
podarstvu Tilia vzbuja zaupan
je malim in srednjim podjetjem, 
medtem ko je večja zaradi na
pak v preteklosti izgubila.

Tiha gre danes s poslovnim 
dobičkom svojo pot, čaka jo še 
sanacija minule izgube. Na poti 
krepitve bodo lastniki najbrž 
čutih potrebo po povezovanju. 
Kdaj in s kom, danes direktor 
Zupan še ne ve. Znano pa je, da 
20 tujih zavarovalnic čaka na 
dovoljenje za vstop na slovenski 
trg in za domače zavarovalnice, 
skupaj jih je 16, bo boj za pri
dobivanje zavarovancev vse trši.

Branka Demovšek

Borut Mokrovič

sa kot je na Čatežu še na Ilidži.
Po besedah finančnega direk

torja Zvonka Krnica so poslov
ni rezultati primerljivi s svetovni
mi družbami v isti panogi, glede 
na domači trg pa so realizirali 22 
odstotkov vseh prenočitev v de
javnosti ter dobrih 7 odstotkov 
vseh nočitev v Sloveniji. Poob- 
laščenka uprave Maja Nosan 
navaja, da so z 1400 m2 vodnih 
površin vodilni v tem delu Ev
rope, gostje prihajajo iz 59 držav, 
skoraj polovica je Slovencev, 
sledijo Italijani, Avstrijci in Hrva
ti. Letos beležijo 13-odstotno 
rast prihodkov in 6-odstotno rast 
dobička ter 10-odstotno rast veh 
nočitev glede na enako lansko 
obdobje. S.V.

Podjetništvo za prihodnost
Brežice - Mladinski center Brežice in podjetje Kenex Tomi

slava Jurmana iz Dobove sta letos izvedla podjetniški razpis 
za prihodnost, v katerem sta želela spodbuditi mlade k pod
jetniškemu razmišljanju. Kot smo že pisali, so za mlade pri
pravili več aktivnosti, med prispelimi projekti na natečaj pa kot 
najobetavnejšega izbrali projekt Marka Križanca “Bio pridela
va izdelkov - robid”. Raziskavo o njegovi možni uresničitvi je 
izvedla sodelavka Mladinskega centra Polona Haring, predstav
itve raziskave in projekta pa se je udeležila strokovnjakinja za 
jagodičevje Kmetijskega inštituta Slovenije Darinka Koron, 
ki je podala tudi nekaj usmeritev za vzgojo robid. Skupna ugo
tovitev je, da je projekt izvedljiv, morda za začetek na manjših 
površinah kot dopolnilna dejavnost z močno promocijo, ki bi 
lahko pripeljala do specifične ponudbe posavskega okolja. Z 
omenjenim projektom bodo nadaljevali in ga dopolnili z vz
postavitvijo sklopa izobraževalnih dejavnosti, da bi bili pro
jekti bolje pripravljeni in bi jih bolj vezah na potrebe Posavja, 
k čemur želijo pritegniti delovne organizacije. S.V.

V neposredni bližini klavnice nastaja objekt za skladiščenje 
in pakiranje črev, ki pa ne sodi h klavnici, ampak je investicija 
sevniškega črevaija Matjaža Trbovca. Poleg klavnice, ob vete
rinarski postaji, pa naj bi bilo še v letošnjem letu urejeno tudi 
sodobno sejmišče za živino. Standardi namreč zahtevajo, da 
je sejmišče ograjeno, urejeno s klančinami, da je možno nala
ganje in razkladanje živine, poskrbljeno mora biti za napajan
je živine in podobno.

Radi bi bili (kar se da) dobri sosedje
Boštanj - Gradnja HE Boštanj je v polnem teku; gradbena dela na prelivnih poljih so v 
zaključni fazi in se postopoma predajajo montažerju hidromehanske opreme, medtem ko 
na strojnici gradbena dela še potekajo na vtočnem in iztočnem delu. V tovarni se izdeluje
jo zapornice, turbine in generatorji, v teku je izbor za dobavitelja energetskega transfor
matorja. Toda največje gradbišče se šele odpira; začenja se gradnja akumulacijskega 
bazena. Vodja projekta izgradnje HE Boštanj Miran Žgajner se zaveda, da bo gradnja 
moteča za krajane, a upa, da bodo v kraju sprotno reševali probleme.

Terme Čatež samozavestno
Čatež ob Savi - V kratkem povzetku lanskoletnih rezulta
tov številke družbe Terme Čatež govorijo, da je prihodek 
od prodaje lani dosegel 4,7 milijarde SIT in se je povečal 
za 12 odstotkov, kapital je zrasel za 4,5 odstotka, družba 
je ustvarila za 41 odstotkov več dobička, delničarjem pa 
se je povečala vrednost dividende.
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Domu starejših občanov 
certifikat kakovosti

Krško - Dom starejših občanov Krško je ob letošnjem občinskem prazniku prejel znak 
občine, za strokovno organiziranost kolektiva pri delu s stanovalci pa certifikat kako
vosti po standardu ISO 9001/2000.

Direktorica krškega doma Jožica Mikulanc (desno) in direktori
ca zavoda Impoljca Milka Cizelj v družbi državnega podsekre
tarja Davorja Dominkuša

Dom starejših občanov Krš
ko, ki ga od ustanovitve vodi 
direktorica Jožica Mikulanc, 
ima ta čas 210 stanovalcev, od 
tega 148 žensk in 62 moških. 
Dve tretjini stanovalcev je sta
rejših od 76 let, 24 jih šteje 
preko 90, naj starejša stanoval
ka je lani praznovala 100 let. 
Večino je v domsko oskrbo 
pripeljala bolezen, tretjina pa 
se je po svoji volji odločila, da 
svoj dom zamenja za varnost 
in udobje te ustanove, kjer 
zdravstveno negovalno dejav
nost opravlja 54-članski kolek
tiv.

Nova zgradba nudi odlične 
bivalne pogoje in neposredna 
bližina Zdravstvenega doma 
kakovostno zdravstveno oskr
bo. Zal pa medicina še ni od
krila uspešnega zdravila za de
menco, ki vedno bolj pogosto 
prizadeva starostnike. Sicer 
pokretni in telesno zdravi ljud
je “se izgubljajo” v času in pro
storu, s svojim tavanjem pa si 
lahko celo ogrozijo življenje, 
zato morajo biti nenehno pod 
nadzorom. V krškem domu se 
je kolektiv s to boleznijo spo
prijel tako, da so osebje dodat
no strokovno usposobili, enkrat 
tedensko pa jim daje dodatna 
navodila za delo psihiater, ki 
obiskuje dementne stanovalce. 
Oddelčna sestra Franja Pavlič

pravi, da bo po ocenah medi
cinske stroke čez desetletje 60 
odstotkov populacije po do
movih za ostarele mučila de
menca. V Krškem pet let na
mensko delajo s takšnimi sta
rostniki, kar pomeni obravna
vanje vsakega posameznika 
skozi delovno terapijo, fizio
terapijo, pogovore in sestrsko 
nego. Z vso pozornostjo obrav
navani in z aktivnostmi anga
žirani starostniki ne begajo po 
stavbi in zunaj nje, se ne iz
gubljajo, zmanjšuje se potreba 
po pomirjevalih. Delo z de
mentnimi je sicer naporno, ven
dar kolektiv nagrajujejo rezul
tati, pravi Martina Žerjav, ena 
od vodilnih v strokovni ekipi.

Z oskrbo v domu so zelo 
zadovoljni tudi svojci stano
valcev, ki so se v velikem šte
vilu odzvali vabilu na skupno 
družabno srečanje. Potekalo je 
pod velikim šotorom ob zvo
kih Moškonovega ansambla in 
bogato obloženih mizah. Tak
šna oblika druženja svojcev s 
sorodniki v domu je enkrat let
no sicer tradicionalna, tokrat pa 
je bila dopolnjena s slovesno 
podelitvijo certifikata kako
vosti ISO 9001/2000, ki ga je 
Domu starejših občanov Krško 
podelil državni podsekretar na 
Ministrstvu za delo, družino in 
socialne zadeve Davor Domin- 
kuš.

Branka Demovšek

Dan odprtih vrat
Radeče - V Prevzgojnem domu Radeče so tamkajšnji zaposleni in gojenci zavoda pripravili 
dan odprih vrat in tako kot že lansko leto predstavili svoje življenje in delo v zavodu.

Tokrat se je njihovemu po
vabilu odzvalo veliko ljudi, saj 
so poleg staršev, predstavnikov 
nekaterih centrov za socialno 
delo, vzgojnih zavodov in mla
doletniškega zapora ter sodni
kov za mladoletne prišli v pre
vzgojni dom, ki je edini tovrst
ni zavod pri nas, tudi osmošolci 
Osnovne šole Radeče. Obisko
valci so si lahko ogledali bi
vanjske prostore gojencev, 
učilnice in terapevtsko delav
nico ter ostale prostore, kjer go- 
jenci preživljajo prosti čas, lah
ko pa so tudi kupili kakšnega

izmed izdelkov, ki so plod nji
hove ustvarjalnosti. V pretek
lem letu so si v prevzgojnem 
domu uredili knjižnico ter 
preuredili polodprti oddelek, 
kjer biva druga vzgojna skupi
na, tako da so gojenci te sku
pine dobili več zasebnosti.

Lahko se tudi pohvalijo, da 
so sodelovali v dokumentar
nem filmu “Volja najde pot”, 
ki ga je v februarju in marcu pri 
njih snemala ekipa TV Sloveni
ja. Poleg tega imajo vsaj enkrat 
mesečno organizirano kakšno 
prireditev ali izlet, ki so dodat

na motivacija za gojence, da 
upoštevajo domska pravila in 
se vključijo v proces prevzgoje. 
Motivacija je namreč najpo
membnejši dejavnik, ki vpliva 
na mladoletnike, da ima vzgoj
ni ukrep pozitiven učinek, in 
tamkajšnjim zaposlenim zad
nja leta vse bolj uspeva vzpo
staviti z gojenci dober odnos. 
Slednje se kaže tudi v odzivih 
lokalne skupnosti, s katero zelo 
dobro sodelujejo, kar je potrdil 
radeški župan Franci Lipo- 
glavšek.

Tanja Grabrijan

rojstva v porodnišnici brežice
/9. junija je bil v 
brežiški porod
nišnici vesel do
godek, saj je mla
da mamica Anita 
Klemenčič iz Do
bove povila krep
ka dvojčka. Fant
ka sta starša, ki 
sta bila ob novi
ci, da bosta dobi
la dvojčka, zelo 
Prijetno presene
čena, poimeno
vala Neo in Taj.
Prvi je bil velik 44 
crn in je tehtal 
k 860 gramov, 
drugi je bil dva 
centimetra večji in težak natanko 2000 gramov. Nasmejana mami
ca pravi, da sta prava zaspančka, hkrati pa je pohvalila moža 

lana, ki je bil pri porodu ves čas ob njej in jo je spodbujal.

°d 7. 6. do 19.
f'

6. 2004
a s° rodile: Andrejka Jarkovič iz Podstrma, Darka Reberšak z
puškega, Anica Kotnik iz Sel pri Podčetrtku, Klavdija Javornik iz 

skega, Simona Turk z Veniš, Metka Krošelj-Molan z Vrhja, Tanja 
Rjainperšek iz Dolenjega Boštanja in Andreja Zibert z Dolenjih Skopic.

R S*1* 50 r<K^e: Darija Peternelj iz Brezja pri Dovškem, Suzana 
ahč-Molan z Velikega Podloga in Anita Klemenčič iz Dobove.

Dobrodelnost
Krško - Območno združenje 

Rdečega križa Krško in osnov
na šola Brestanica sta v maju 
organizirala dobrodelno pri
reditev z naslovom Pomagaj
mo otrokom uresničiti njihove 
sanje. Zbrali so dobrih 330 
tisoč SIT, ki bodo namenjeni 
potrebam otrok na vseh desetih 
šolah v občini.

Konec maja je bila v občini 
Krško tudi prva letošnja krvo
dajalska akcija, na katero se je 
odzvalo 410 krvodajalcev. B.D.

Tisoč otrok na 
morje

Slovenija- Rdeči križ Slo
venije je s trgovskim sistemom 
Engrotuš sklenil donatorsko 
pogodbo za program letovanja 
za tisoč otrok iz socialno ogro
ženih družin, ki bodo do 30. 
avgusta poletne počitnice pre
življali na Debelem Rtiču.V 
prvi termin sedemdnevnega le
tovanja so bili vključeni tudi 
otroci iz sevniške'občine. Ne
kateri med njimi so prvič vide
li morje. N.C.C.

Evropska
kartica

Slovenija - Zavod za zdrav
stveno zavarovanje (ZZZS) je 
na podlagi dopolnjene uredbe 
Evropske unije pričel izdajati 
evropsko kartico zdravstvene
ga zavarovanja. S to kartico 
lahko osebe, ki so v Sloveniji 
obvezno zdravstveno zavaro
vane, uveljavljajo pravico do 
nujnih in potrebnih zdrav
stvenih storitev med bivanjem 
v ostalih članicah EU ter dr
žavah evropskega gospodar
skega prostora (EEA) in sicer 
na Norveškem, v Islandiji in 
Liechtensteinu. Poleg omen
jenih držav, pa bomo od 20. 
junija lahko pravico do nujne
ga zdravljenja in medicinske 
pomoči z evropsko kartico 
zdravstvenega zavarovanja 
uveljavljali tudi na Hrvaškem. 
Marjan Sušelj, direktor sek- 
toija za sistem kartice zdrav
stvenega zavarovanja pri 
ZZZS je ob tem povedal, daje 
zaradi časa, potrebnega za 
pripravo vročitve po pošti, kar
tico potrebno naročiti vsaj tri 
delovne dni pred odhodom v 
tujino. Kartica se izda brez
plačno in praviloma velja tri 
mesece. Osebam, ki začasno 
bivajo v drugi državi več kot 
tri mesece zaradi študija ah 
dela, pa se lahko kartica izda 
tudi za daljše obdobje. V tem 
primem se morajo zavarovane 
osebe oglasiti na eni od iz
postav zavoda, kjer predložijo 
ustrezne dokumente. Sušelj še 
opozaija, da je potrebno vsa
ko izgubo ah krajo kartice 
takoj prijaviti na ZZZS (tel,- 
štev. 01/30-77-466), saj se tako 
izognemo morebitni zlorabi in 
težavam pri uveljavljanju 
zdravstvenih storitev. J.K.

Hujšajmo!
Sevnica - Pod vodstvom 

Vladimire Tomšič in fiziotera
pevtk Zdravstvenega doma 
Sevnica tretje leto poteka šola 
hujšanja. Pred dnevi se je s 
poslovilnim “javnim” tehtan
jem zaključilo obdobje štirime
sečnega nadzorovanega rekreira- 
nja in prehranjevanja še za eno 
skupino, ki se je na podlagi 
zdravnikovih priporočil ah zara
di lastne želje po večjem zdrav
ju vpisala v šolo hujšanja. Uspe
hi pri posameznikih so bili raz
lični, eni so izgubih le nekaj, dru
gi od 10 do 18 kilogramov. Sicer 
pa shujšajo vsi, ki vztrajajo pri 
navodilih in se udeležujejo vo
dene telovadbe vse štiri mesece. 
V vsaki skupini, ki v štartu šteje 
do 20 članov, prihaja tudi do osi
pa. Po izkušnjah Tomšičeve je 
ta v povprečju 10-odstoten.

Stanka Lakner je “dala dol ” 18 
kilogramov in brez težav oh
ranja vitkost. Vladka Tomšič 
(desno) je prepričana v uspeh 
hujšanja v skupini.

Srečanja z zadnjimi “tečajniki” 
pred poletnimi počitnicami so se 
udeležih tudi nekateri “prvobor
ci”, ki so se prišli zadovoljni poka
zat, ker so s spremembo načina 
življenja uspeli obdržati zmanj
šano težo tudi leto in več po za- 

I ključku šole hujšanja. B.D.

Na obisku izraelski in 
palestinski otroci

Brežice - V Brežicah in Pišecah so se na dvodnevnem obisku 
mudili učenci iz Izraela in Palestine, ki so na pobudo Mini
strstva RS za zunanje zadeve in Rdečega križa Slovenije 
letovali na Debelem Rtiču. Že na morju so se srečali s 
pišečkimi učenci, s katerimi so sodelovali v skupnem pro
jektu, nato pa so obiskali tudi brežiško občino.

V Mladinskem centru Bre
žice so zanje pripravili sprejem; 
goste so poleg predstavnice 
občine Brežice pozdravili tudi 
recitatorji in glasbeniki iz Gim
nazije Brežice, pevska skupi
na iz OŠ Brežice, plesalke iz OŠ 
IV.divizije Senovo in še pose
bej prisrčno učenci 3. razreda 
OŠ Velika Dolina prav tako s 
plesno točko. Učenki OŠ Bre
žice sta nato palestinske in iz
raelske otroke popeljali na spre
hod po mestu.

Bili so tudi gostje na OŠ 
Maksa Pleteršnika Pišece, kjer

v kuharski so pripravljali pale
stinsko praznično jed z rižem, 
izraelsko pecivo in pišečke 
medenjake. V likovni so posli
kali modre stole in izdelali na
pise v štirih jezikih (sloven
skem, angleškem, arabskem in 
hebrejskem), športni navdušen
ci pa so na igrišču igrah bad
minton. Sporazumevanje je po
tekalo v glavnem v angleščini, 
drug od drugega pa so se naučili 
marsikatero novo besedo.

Ogledali so si še pišečki grad 
in potem, ko so si izmenjali 
trakce prijateljstva in jih pri-

Likovniki š svojimi stvaritvami

so predstavili svoje dežele. 
Učence in učitelje so navdušili 
z razlago arabske in hebrejske 
pisave. Po pogovoru so se od
ločili za sodelovanje v različ
nih delavnicah; v socialni so 
nadaljevali s pogovorom o od
raščanju in problemih mladih,

vezali drug drugemu na za
pestje, so se gostje poslovili od 
Pisec in brežiške občine. OŠ Pi
šece je bila pred kratkim raz
glašena za Unesco središče Po
savja in ga s tem vključuje v 
mednarodno poslanstvo Unes
cove poti miru. S.V.

Zlati znak ZPM trem Posavcem
Ljubljana - Ob 50. obletnici Zveze prijateljev mladine Slo

venije (ZPMS) je v Ljubljani potekala slovesnost. V okviru 
srečanja je predsednik ZPMS Franc Hočevar podelil preko 
500 jubilejnih priznanj. Med dobitniki priznanj so iz Posavja 
Zlati znak ZPMS za svoje znanje in dolgoletno prostovoljno 
delo prejeh Ana Hočevar, Branko Janc in Franc Pogačar.

Na prireditvi, ki bo septembra v Krškem, bo priznanja in 
zahvale ob 50-letnici prejelo tudi 51 mentorjev, strokovnih 
sodelavcev in članov Društva prijateljev mladine in Zveze 
prijateljev mladine, ki se s svojim delom vključujejo v pro
grame Zveze prijateljev mladine Krško. S.V.

Najboljši pri županih
Posavje - Sevniški župan Kristijan Janc, podžupan Štefan 

Teraž in vodja oddelka za družbene dejavnosti Darja Lekše so 
na sevniškem gradu sprejeli najboljše učence sedmih osnovnih 
šol v občini in' Glasbene šole Sevnica. Kandidate za občinske 
pohvale so predlagali učitelji in skupno izbrali 33 učencev, ki so 
se poleg odličnega učnega uspeha izkazovali še skozi dodatna 
tekmovanja v znanju in športu. Na sprejemu sta se z nastopom 
predstavili nagrajenki Glasbene šole Maja Rupnik s solo petjem 
pod mentorstvom Martine Živič ob klavirski spremljavi Bar
bare Štih iz Krmelja, najbolj perspektivne učenke v oddelku 
Urške Zeienovič.

V občini Krško je župan 
Franci Bogovič sprejel odlič
njake, ki zaključujejo osnovno 
šolo in so vse razrede zaključili 
z odličnim uspehom. Iz vseh os
novnih šol je takšnih 78 učen
cev, ki so se tradicionalnega 
sprejema pri županu udeležih 
skupaj z učitelji in ravnatelji.

Brežiški župan mag. An
drej Vizjak bo odličnjake os
novnih šol sprejel danes, 24. 
junija, pozno popoldne na pri
reditvi “Brežice - moje mes
to”. 44 osmošolcem - odlič
njakom iz brežiške občine bo 
podelil knjižna darila, ki jih 
je v višini dobrega milijona SIT 
doniral Svet knjige Mladinske 
knjige. B.D.

Maja Rupnik je študentka Filo
zofske fakultete v Ljubljani, so
lo petje pa izpopolnjuje v Glas
beni šoli Sevnica.
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Izgnanci razvili prapor
Cerklje ob Krki - Krajevna organizacija (KO) Društva izgnancev Slovenije 1941 - 1945 
je slovesno razvila društveni prapor. Pozdravne besede je prisotnim namenil predsed
nik KO Tine Gramc, v slavnostnem nagovoru pa je predsednica DIS prof. Ivica Žnidaršič 
opozorila, kako pomembno je, da o tragediji tudi po 60 letih govorimo.

Po besedah Žnidaršičeve je 
potrebno opozoriti na strahote 
nasilja in vojn, saj se ponekod 
po svetu prebuja fašizem in 
nacionalizem. Poudarila je, da 
so v okviru društva veliko do
segli, še vedno pa ostaja nedo
seženo poplačilo gmotne ško
de, vendar upa, da bodo svojo 
besedo lahko zastavili tudi 
evroposlanci. V okviru progra
ma 60-letnice vrnitve iz izgnan
stva prihodnje leto želijo ob
noviti hleve na gradu Rajhen- 
burg ter v njih odpreti razstavo.

Svečan trenutek je bilo raz
vitje društvenega prapora, za 
katerega bodo skrbeli štirje 
praporščaki, prapor so pobratili 
z ostalimi v občini Brežice, bla
goslovil ga je domači župnik 
mag. Simon Onušič. Na slo
vesnosti so podelili tudi pri
znanja prizadevnim članom. 
Prejeli so jih Vladimir Lavrin- 
šek, Pavla Pirc, Marija Vege- 
lj, Slavica Prah, Franc Marin
ček, Ivan Golob, Marjan Ko-

Blagoslov razvitega prapora, ki ga drli predsednik Gramc.

močar in Martin Rostohar. V kulturnem programu so zape- 
Izgnance sta pozdravila oba li MPZ Planina, navdušili pa so 

poslanca Jože Avšič in mag. tudi učenci tamkajšnje osnov- 
Andrej Vizjak, slednji tudi kot ne šole, tako z recitalom in spo- 
župan. Predsednik KO Gramc mini na izgnanstvo kot z živah- 
in Žnidaršičeva sta izmenjala nimi toni na harmoniki, 
darila, domače žene so predsed
nici podarile še kruh in potico. Suzana Vahtarič

Svojo nalogo opravili častno
Brežice - Združenje borcev in udeležencev NOB - Območni odbor Brežice je v prisotnosti 
članov in gostov, tudi s Hrvaške, ter župana mag. Andreja Vizjaka in podpredsednika 
Republiškega odbora Zveze borcev Slovenije Pirnovarja opravil volilno konferenco.

Predsednik Martin Kolar je 
izčrpno poročal o delu štirilet
nega obdobja, v katerem je zlas
ti izpostavil moralno obvez
nost združenja borcev v celoti 
- ohranjati spoštljiv spomin na 
ljudi, ki so se v NOB bojevali

vo obdobje slovenske zgodo
vine ter si še bolj zavzeto priza
devati za človekove pravice. 
Organizacija je razpoznavna in 
nestrankarska in deluje v inte
resu domoljubja. Opomnil je, 
da nekateri vztrajno skušajo

Martin Kolar in župan Andrej Vizjak

za ideale, za v naprej imajo čla
ni organizacije nalogo graditi 
sožitje med vsemi dejavniki v 
občini, s povezovanjem gene
racij pa negovati pomemben 
spomin ob obletnicah na krva-

zazvrednotiti in oblatiti pomen 
NOB, kar je zgodovina že 
davno rešila, znova pa je poni
žanje doživela v prelomnih le
tih osamosvojitvene vojne, ko 
so bili s prvo novo občinsko

vlado izbrisani v celoti. Zato 
so v organizaciji podelili tudi 
posebne nagrade in priznanja 
vsem tistim, ki so jim pomagali 
pri ohranjanju vrednot NOB, 
med njimi so nekdanji župan 
Jože Avšič, poveljnik Vojašni
ce Cerklje ob Krki Stanislav 
Zlobko in Teodor Oršanič.

Župan mag. Andrej Vizjak 
je v pozdravu poudaril, da zdru
ženje borcev najbolj skrbi za 
spomin na NOB, ki je gotovo 
temelj tega, kar danes imamo, 
in tega, kjer smo in zato je 
pomembno, da ob takšnem do
godku sodelujejo tudi mladi. 
Podpredsednik Pirnovar je 
pohvalil izjemno dober pro
gram odbora, sodelovanje z žu
panom ter vsemi ostalimi druš
tvi in organizacijami ter pouda
ril, daje današnja Evropa zgra
jena na temeljih antifašizma, za 
kar so zaslužni tudi borci NOB.

Izvolili so nadzorni odbor, 
katerega predsednica je Mimi
ca Avsec ter članici Marija 
Srpčič in Rezika Suša. Martin 
Kolar ostaja predsednik še eno 
leto, kar so potrdili na prvi seji 
po konferenci.

Natja Jenko Sunčič

Svečano odprli krožišče
V

na Črncu
Brežice - Rekonstrukcija 

križišča v krožišče je skupna 
investicija Ministrstva za pro
met in Občine Brežice, ki je 
ocenjena na 93,5 milijona SIT, 
občina je prispevala 13,4 mili
jona. Dela je izvedlo podjetje 
Gradnje d.o.o. Boštanj, ki je 
zaradi vremena za nekaj dni za
mudilo rok izvedbe in zaključ
na dela opravilo šele prve dni 
junija.

Novozgrajeno krožišče so 
namenu predali direktor Di
rekcije RS za ceste Vili Žavr- 
lan, župan mag. Andrej Vizjak, 
direktor izvajalskega podjetja 
Franc Povše, direktor za po
dročje glavnih in regionalnih 
cest pri DDC svetovanje in 
inženiring Bogdan Brinovec 
in direktor inženiringa Projekt 
d.d. Nova Gorica Igor Vuga. 
Zavrlan je potrdil, da je to

tretje krožišče v štirih letih v 
Brežicah, začenjajo pa še z 
gradnjo v Spodnji Pohanci.

Krožišče je blagoslovil tudi 
dekan in župnik v Brežicah Mi
lan Kšela. S.V.

Igor Vuga, Bogdan Brinovec, Franc Povše, Vili Zavrlan in An
drej Vizjak

Prve evropske 
volitve

Slovenija, Posavje -V 
evropski parlament so se 
iz Slovenije uvrstili le po
slanci s štirih list od tri
najstih, kolikor se jih je 
potegovalo za skupno se
dem poslanskih sedežev v 
evropskem parlamentu. 
Izvoljeni poslanci so Alojz 
Peterle in Ljudmila No
vak (oba N.Si), Jelko Ka
cin in Mojca Drčar-Mur- 
ko (oba lista LDS in DeS
US), Mihael Brejc in Ro
mana Jordan Cizelj (oba 
SDS) in Borut Pahor 
(ZLSD). Volilna udeležba 
je bila 28,33 odstotna.

• V šesti - novomeški volil
ni enoti je bila udeležba niž
ja od povprečne, v Posavju 
pa je največ volivcev odda
lo svoj glas v sevniškem 
okraju - 26,64 odstotka, v 
krškem 25,58 in v brežiškem 
okraju 24,94 odstotka. Med 
vsemi osmimi volilnimi 
enotami po državi je v šesti 
- novomeški, kamor sodi tu
di Posavje, največjo pod
poro glede na veljavne gla
sovnice dobila lista LDS in 
DeSUS, zanjo je glasovalo 
26,61 odstotka volilcev; v 
Posavju je omenjena lista 
največjo podporo dobila v 
brežiškem volilnem okraju, 
v ostalih dveh - krškem in 
sevniškem - pa so volivci naj
večjo podporo namenili N.Si.

V šesti volilni enoti vo
dilni listi LDS in DeSUS tes
no s 23,18 odstotka sledi 
N.SI, s 15,88 odstotka SDS, 
z 11,85 odstotka ZLSD, z 
9,12 odstotka SLS, 6,12 od
stotka glasov je dobila SNS, 
ostale liste so prejele manj 
kot 3 odstotke glasov.

Poleg ene najnižjih ude
ležb je tokratne volitve 
spremljalo tudi majhno šte
vilo kršitev volilnega mol
ka. Dežurna služba Mini
strstva za notranje zadeve je 
v času volilnega molka za
beležila 20 kršitev. S.V.

Želijo
čebelarski dom
Sevnica - Pisne omembe o 

dejavnosti čebelarstva na po
dročju Sevnice zasledimo v letu 
1895, leta 1934 pa je bila usta
novljena Čebelarska podružni
ca Sevnica. Glavni akter usta
novitve je bil Bogomir Milost, 
ki je 44 let vodil to organizaci
jo, kasneje se je preimenovala 
v čebelarsko družino in za tem 
v čebelarsko društvo.

Društvo, ki ga danes vodi 
Branko Božič, ob svoji 70-let- 
nici načrtuje številne priredi
tve, najbolj zaslužnim članom 
društva so podelili društvena 
priznanja. V jubilejnem letu pa 
si sevniški čebelarji prizade
vajo urediti tudi svoje prostore. 
V spodnjih prostorih zgradbe 
pod gradom, v nekdanji kon
jušnici, urejajo čebelarski dom, 
na vzhodni strani grajskega 
parka pa nameravajo postaviti 
promocijski čebelnjak.

Čebelarji so prepričani, da se 
ljudje premalo zavedajo, da so 
čebele zelo koristne in da naj
večjo korist dajejo človeku in na
ravi z opraševanjem rastlin. Ta 
korist je po izračunih kmetijskih 
strokovnjakov in biologov 15 
do 20-krat večja, kot je vrednost 
medu in ostalih pridelkov, ki jih 
od čebel iztržijo čebelarji. N.Č.C.

Jože Ciuha častni krajan
Krško - V spomin na prve krške borce praznuje Krajevna 
skupnost (KS) mesta Krško svoj praznik. Svet KS že leta 
na priložnostni svečanosti z odličji nagradi zaslužne kra
jane, letos pa so prvič podelili tudi listino častnega kra- 
janstva. Prejel jo je akademski slikar Jože Ciuha.

Predsednik KS mesta Krško 
Jože Habinc v pripravah na le
tošnje praznovanje ni prezrl 55- 
letnice okteta Kremen, ki je s 
svojimi nastopi po koncu druge 
vojne vnašal radost v srca po
slušalcev. Se živeči ustanovni 
pevci Justin Pirc, Henrik, Ka
rel in Janez Uršič ter organi
zator Olaf Lavrenčič so dobili 
spominska darila. Slovenski 
oktet, ki je imel na svečanosti 
koncert, pa je njim v čast zapel 
tisto, ki jo je oktet Kremen naj
raje pel - “Nocoj pa, oh nocoj”.

torjev zbornika “Krško - 100 
let na razglednicah” Poloni 
Brenčič, Ljudmili Šribar in 
Silvu Mavsarju ter poveljniku 
občinske gasilske zveze Avgus
tu Mlakarju. Nagrado KS si 
delita organizaciji Rdečega 
križa na levem in desnem bregu 
mesta. Listino častnega krajan- 
stva pa je Svet KS podelil 
nekdanjemu sokrajanu, aka
demskemu slikarju Jožetu Ciu
hi. Umetnik je svetovno uveljav
ljen in večino časa ustvarja v 
svojem pariškem ateljeju.

Nagrajenci KS mesta Krško

Za osebni prispevek k raz
voju KS so bila podeljena pri
znanja posameznikom in orga
nizacijam. Plaketo so prejeli 
Ivan Petrišič za sodelovanje in 
strokovne rešitve v prometni 
ureditvi mesta, Ivan Glogov
šek za vodenje številnih raz
vojnih akcij, v katerih je bil 
neprecenljiv s svojim znanjem 
bančnika, Zdenka Kerin, vzor
na rejnica s strokovnim znan
jem in neizmerljivo srčnostjo, 
in parketar Jože Pirc za prispe
vek k razvoju lokalne obrti. S 
priznanjem se j e-KS zahvalila 
večkratnemu državnemu pr
vaku v 'športnem ribolovu 
Dušanu Vučajnku, skupini av-

Ciuha, ki je letos dopolnil 
80 let, se je v iskrivem nagovo
ru spomnil otroških let v Kr
škem, kjer so se z vrstniki igra
li indijance. Zgodba umetnika, 
ki mu je do svetovnega ugleda 
s svojimi organizacijskimi spo
sobnostmi pomagala žena 
Radmila, je gotovo zanimiva 
širši javnosti in bo kot avto
biografija izšla v jeseni pri Slo
venski matici pod naslovom 
“Kronika sedmih pozab”. Ciu
ha jo bo najprej predstavil v 
Krškem, ki mu je še vedno lju
bo kot mesto njegove mladosti 
in mu je poklonil tudi del svoje 
umetniške zbirke.

Branka Dernovšek

Plato narediti privlačen
Brežice - Društvo za oživitev mesta Brežice je pripravilo 
okroglo mizo na temo ureditve prostora med brežiškim 
gradom in domom obrtnikov. Okrogle mize sta se udeležila 
Dušan Strgar z Zavoda za varstvo kulturne dediščine Novo 
mesto, župan mag. Andrej Vizjak, variante pa je pred
stavil arhitekt Franc Filipčič.

Ob predstavitvi variant je ing. 
Filipčič seznanil, da se je za uredi
tev znameniti grajski plato omen
jal že leta 1962, ko je Zveza bor
cev želela na tem mestu postaviti 
spomenik NOB, v enem nasled
njih načrtov naj bi tam postavili 
spominsko obeležje brežiški četi, 
ob 50-letnici muzeja pa so načrto
vali ureditev amfiteatra za gleda
liške predstave. Razne zanimive 
rešitve za grajski plato je tako od 
1962 leta pripravilo kar nekaj 
znanih strokovnjakov in sicer od 
Mušiča, Ravnikarja, Kralja do 
Mitje Guština in Andreja Ober- 
ča. Slednji je ponudil zanimivo in 
najbolj rigorozno rešitev in sicer s 
poudarkom južnih vrat, z vhodom 
v mesto, prostor bi se zravnal in 
vključil v tržno ulico, grad pa bi se 
tako odprl v okolje. Svoje zanimi
vo videnje v načrtu pa je pred 
časom predstavil tudi Franc 
Filipčič.

Pred časom so na platoju 
porušili garaže in sledi bojazen, da 
se bo porušil tudi zid, ki sedaj 
zlovešče preži na mimoidoče. Zin
ka Kristarič je predlagala, da se 
prostor uredi za druženje in bo na
menjeni ljudem, tako Brežičanom 
kot obiskovalcem, Mateja Pod
goršek pa jo je dopolnila, da je 
problem platoja dokaj dobro 
definiran in obvladljiv, da pa ne bi

Franc Filipčič
ušel nadzom, je potrebno ustano
viti projektni odbor iz strokovno 
močnih kadrov, ki jih v občini ne 
manjka in ki so že obdelovali ta 
kompleks. Župan Vizjak je vesel 
pobud in smernic društva in civil
ne družbe in ob tem, ko je že nare
jenih veliko idejnih skic, na kate
re se da upreti, bi k postopkom lah
ko pristopili že letos, zagotovil pa 
je še, da tudi nekaj sredstev je.

Predsednik društva ing. Karl 
Filipčič je okroglo mizo sklenil Z 
dejstvi, da je bila predstavitev ko
ristna, da pobuda deluje spodbud
no, da je potrebno takoj pristopiti 
k natečaju na lokalni ravni, naj se 
vključi stroka za pripravo strokov
nih podlag in sicer v okviru že 
obstoječih smernic, ki jih bo po
trebno dopolnjevati. NJ.S.



IZ LOKALNIH SKUPNOSTI

za mlade...

Princ na belem konju
Senovo - Društvo Karbid Senovo je pripravilo projekcijo kratkih filmov, med njimi 
Princa na belem konju, avtorja Boštjana Colariča, ter koncert skupine Orlek.

V nizu prireditev “Se Novo 
dogaja” je društvo Karbid Seno
vo v Domu XIV. divizije pri
pravilo projekcijo štirih kratkih 
filmov lastne produkcije, v ka
terih so igrali domačini, nasta
li pa so v času delavnic med 
prvomajskimi počitnicami.
Premierno je bil na ogled tudi 
kratek film Princ na belem kon
ju, katerega scenarij, režija in 
montaža je delo Boštjana Co
lariča, glavne vloge pa so odi
grali Senovčani - Silvo Seničar,
Halid Tubeishat in Aleksan
dra Macur. Film, ki je bil tudi 
posnet na Senovem, je nastal v 
slabih dveh tednih in je bil ocen-
jen na avtorjevem izpitu na Silvo Seničar in Halid Tubeishat v filmu Princ na belem konju 
Inštitutu m akademiji za multi-
medije v Ljubljani.

Po filmski projekciji so doga
janje na Senovem popestrili

Orleki iz “knapovskega” mes
ta Trbovlje, ki so sicer malošte
vilni, a povsem vživeti ptibliki

predstavili kar večino pesmi s 
prihajajočega novega albuma.

Tanja Grabrijan

RECEPT ZA VSAK DAH
Špageti z lignji

Sestavine:
80 dag očiščenih lignjev 
1 srednje velika sesekljana čebula 
3-4 stroki drobno sesekljanega česna 
4 del pasiranega paradižnika 
olivno olje 
sol, poper 
vejica rožmarina 
30 dag kuhanih špagetov

Postopek:
Na olivnem olju prepražimo sesekljano če

bulo, da postekleni. Dodamo na kolobarje nare
zane lignje. Na visoki temperaturi malo poku
hamo, lignji namreč spustijo vodo. Dodamo 
česen, pasiran paradižnik, rožmarin in kuha
mo, da se naredi omaka (približno pol ure). Na 
koncu solimo in popramo po okusu. 
Omako prelijemo čez kuhane in odcejene špa
gete in premešamo.

Pečeni rezanci z lisičkami

Sestavine:
30 dag ozkih rezancev 
sol in poper 
30 dag lisičk
10 dag mesnate slanine (rezine) 
ena čebula 
šopek peteršilja 
4 jedilne žlice oljčnega olja 
6 jajc
6 dag naribanega parmezana
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Tehnični dan v pekami
13. maja smo imeli učenci 

sedmega razreda devetletke 
tehnični dan. Prvo šolsko uro 
smo se v učilnici pogovarjali o 
žitih in izdelkih, higieni živil 
in o označevanju živil. Po prvi 
šolski uri smo imeli v šolski 
jedilnici malico, nato smo se z 
avtobusom odpeljali v pekarno 
Kruhek.

Vstopili smo skozi poseben

vhod. V garderobi smo se pre
oblekli v majice s kratkimi ro
kavi in si nadeli predpasnike 
in razne kape. Nato smo si v ko
palnici z milom temeljito umili 
roke ter odšli za pekom, ki nam 
je razkazal proizvodnjo. Po og
ledu smo opazovali mešanje 
testa. Ko je bilo testo dovolj 
zmešano, smo na posebnih mi
zah z raznimi modeli izdelova

li svoje izdelke. Kmalu smo po
stali pravi mojstri. Izdelke smo 
zložili v pekače. Te je dal pek 
v vzhajalno komoro, nato pa v 
tračno peč. Peka naših mojstro
vin je trajala deset do petnajst 
minut. Med čakanjem smo si 
ogledali skladišče z moko, 
skladišče z raznimi dodatki ter 
prostor, v katerem se izdelki oh
lajajo.

Pečene izdelke smo neuča
kani hladili kar na delovnih mi
zah. Nato smo se okrepčali s 
svojimi rožicami, pletenicami, 
žemljicami in drugim pecivom. 
Prijaznemu gospodu smo se 
zahvalili in se vrnili v šolo. Tam 
smo se v učilnici še pogovarjali 
o naših vtisih, mnenjih, izpolni
li smo svoje učne liste in posku
šali mojstrske izdelke.

V pekami Kruhek smo se ze
lo zabavali in veliko naučili. 
Najbolj pa nam je bilo všeč, da 
smo lahko sami naredili svoje 
pecivo in ga poskusili.

Anja Kostevc, 7. e 
OŠ Sava Kladnika Sevnica

Po nagrado 
v Artiče

Skozi celo šolsko leto smo 
se učenci OŠ Koprivnica prid
no udeleževali vseh likovnih 
in literarnih razpisov. Pri likov
ni vzgoji smo risali na temo 
‘Naravne in druge nesreče”. Na
grajeni osnovnošolci smo bili 
Anja Moškon, Marko Kranjc in 
Blažka Kranjec. Iz Posavja je bil 
nagrajen samo vrtec OŠ Ko
privnica, ker so se edini ude
ležili tega natečaja. Mentorica 
Antonija Kozole nas je obvesti
la, da bo podelitev nagrad v pe
tek, 21. maja. Tega smo bili ve
seli, čeprav se nismo mogli ude
ležiti orientacijskega pohoda, ki 
Je bil organiziran tistega dne. 
Alarko se je odločil za športni 
nan, Anja je zbolela, zato sem 
Se odpravila sama z mentorico 
te vrtičkarji.

Po prihodu v Artiče smo si 
Najprej ogledali okolico šole in 
Vrtec, nato smo se napotili pro- 
ll dvorani, kjer se je začela pri
reditev. Po govoru smo dobili 
nagrade, v jedilnici smo se 
°krepčali in celo posladkali s 
sladoledom. Na koncu smo si 
ogledali gasilsko opremo in 
Prešerne volje krenili proti šoli.

Ste radovedni, kaj sem dobi- 
a? Veliko mehko brisačo: Ka
te se bom ogrnila z njo, me bo 

sP°teinjala na mojo nagrajeno 
tesbo s požarom v gozdu.

Blažka Kranjec, 7. r, 
OŠ Koprivnica

Dan družine
Otroci skupine Čebelice iz dobovskega vrtca so skupaj s svoji

mi družinskimi člani praznovali družinski dan s naslovom 
“Pokaži, kaj znaš”. Otroci so zaigrali igrico o goskici, ki se je 
učila peti. Babica Darinka in prababica Neža sta zapeli ljudski 
pesmi, Janezov brat Tadej pa je zaigral na rog.

Zanimiva je bila razstava, na kateri je bilo mogoče videti 
različne stvari, od gradu, marsikaj za igro otrok, do pesmi ter 
uporabnih in okrasnih predmetov. Nekateri člani družine so po
brskali po rečeh, ki so jih prej naredili, nekateri pa so na koncu z 
veseljem poskusili, čeprav so bile zanimivo dekorirane. ,

Marija Stajnko, WE Najdihojca, Dobova

Učna ura v prometu
V sredo smo imeli učno uro o prometu. Bili smo v Brežicah. Ogledali 

smo si avtobusno postajo. Tam smo videli perone z oglasnimi deskami, 
ki označujejo smeri in čase odhodov ter prihodov avtobusov. Potem 
smo šli na policijsko postajo. Tam smo si ogledali orožja, alkotest, 
napravo za nočno opazovanje in še druge stvari. Ogledali smo si še 
policijski motor in avtomobile. Najbolj všeč mi je bil policijski motor. 
Na postaji smo dobili kresničke. Po ogledu postaje smo šli z avtobusom 
na kratek izlet in nazaj v Kapele. Kljub dežju mi je bilo zelo lepo.

Denis Iljaš, 4.r., PŠ Kapele

Slavica Jesenko

”S svojimi slikami nisem nikoli 
zadovoljna!”

Sveže in košato pomladno zelenje okoli njenega doma na 
Bohoričevi ulici v Krškem se je po dolgem in vsiljivem dežju na 
topel dan ravno prav milo zlivalo z njeno paleto pokrajin, tihožitij 
in kozolcev v oljih in akrilih. A je deževje njen “as” v ustvarjan

ju, saj pravi: “Največ naredim ob dežju, ko je žalostno in me dež pomirja, takrat 
ima ustvarjalnost plodna tla, kljub temu pa najlažje slikam zunaj, v naravi.”

Po rodu je Cesarjeva, ena 
izmed petih otrok mame Mari
je in očeta Mihaela, iz Koz
jega oziroma Lesičnega. 70. 
jubilej je zaokrožila 9. febru
arja, svoje mladosti pa se spo
minja: ”Bili so to težki, zelo 
težki časi, ko smo se vsako 
noč bali, da bo prišla po nas 
“marica” in nas odpeljala. 
Otroci smo staršema pomaga
li vzdrževati majhno kmeti
jo, v šolo, ki je bila en čas 
nemška, en čas slovenska, obe 
pa neredni, sem hodila eno 
uro iz Krivice v Prevorje in 
potem spet celo uro nazaj. V 
šoli je moj dar risanja odkrila 
učiteljica in staršema svetova
la, naj bi šolanje nadaljevala 
v tej smeri, vendar mi žal po
goji niso bili naklonjeni.”

In najtežje je, ko nekaj 
moraš, čisto drugače je, 
ko gre iz srca.

Po izobraževanju v povsem 
drugi smeri se je zaposlila kot 
kmetijska evidentičarka^ na 
Planini pri Sevnici in Šent
vidu, kjer je imela pisarno, 
kasneje je bila poslovodkinja 
v gostinstvu v Sevnici, kjer je 
spoznala moža Božidarja Je
senka, prof. na Srednji teh
nični šoli Krško, nato se je 
zaposlila na katastru Občine 
Sevnica, vmes je končala sred
njo ekonomsko šolo in se 
zaposlila kot računovodkinja, 
najprej v Srednji tehnični šoli 
Krško in nato leta 1974 v 
nuklearki v Krškem, od koder 
je leta ’85 odšla v pokoj.

In kje je bilo ves ta čas njeno 
risanje? Je zaspalo ali ga je 
povsem izbrisala iz spomina? 
”V osnovni šoli sem se najpo
gosteje izkazovala s pisanjem 
pesmic, ki sem jih nato ilustri
rala, potem pride absolutno mi
rovanje, saj sem se poročila in 
leta '51 rodila hčer
ko Darjo (gradbeni 
tehnik). Nekega 
dne je mojo ustvar
jalnost odkril mož, 
ki me je začel spod
bujati in me podpi
rati. Včlanila sem 
se v takratni Li
kovni klub Klik Kr
ško in začela hodi
ti na predavanja 
prof. Zorana Didka 
iz Podbočja, začela 
risati in to bolj v 
lastno zadovolj
stvo in za konjiček.
Bila sem realist, iz 
realizma pa sedaj prehajam v 
abstrakcijo in sicer z veliko 
pomočjo akademskega slikar
ja Rajka Čubra, ob njegovih 
predavanjih smo vsi veliko pri
dobili. Moram pa povedati, da 
sem tip človeka, ki ni nikoli 
zadovoljen s svojimi slikami. 
Ko slikam, mi je rojevanje slike 
v velikanski užitek, ko se rodi, 
pa pade pod mojo samokritič
nost,” poteši mojo radoved
nost.

Ko se oči pasejo po razo- 
bešenih realističnih in že ab
straktnih motivih, ko se spre
hajajo od ivanjščic, kozolcev 
do kostanjeviškega mostu in 
brestaniškega gradu, pa za sko

raj pozabljeno gospodično 
romantiko, znova kritično, 
poskrbi z aktom dveh, ki jima 
je edina ljubezen. Ob njenih 
delih uživajo lastniki v Itali
ji, Nemčiji, Avstriji, Kanadi, 
Hrvaški: ”In seveda v Slove
niji,” doda, “slikam tudi po

naročilu. In najtežje je, ko 
nekaj moraš, čisto drugače je, 
ko gre iz srca.”

K samostojnim razstavam 
je ne vleče, a je pripravila dve 
- eno v Brestanici in eno v 
Podčetrtku, zato pa je veli
kokrat razstavljala na skupin
skih razstavah. In še bo, ker v 
ustvarjalnosti raziskuje in v 
abstrakciji odkriva, kako se 
nanašajo barve. In ker jo da
nes podpirajo hčerka, vnuki
nja in vnuk. In prijatehi sli
karji. In ker je to ona. Čerav
no zelo samokritična, ali pa 
prav zato, podpisana na sli
kah s S. Jesenko.

Natja Jenko Sunčič

Postopek:
Rezance skuhamo al dente v posoljeni vodi, 

zlijemo na cedilo, splaknemo s hladno vodo 
in dobro odcedimo. Lisičke očistimo in hitro 
operemo; večje gobe razpolovimo. Čebulo 
olupimo in, tako kot slanino, narežemo na 
drobne kocke. Peteršilj operemo in drobno 
sesekljamo. V ponvi močno segrejemo dve 
žlici olja, dodamo najprej slanino, da se raz
pusti, nato pa čebulo in jo steklasto zdušimo. 
Dodamo še lisičke in jih pražimo toliko časa, 
da vsa tekočina izpari. Na koncu vmešamo 
peteršilj ter začinimo s soljo in poprom.

V drugi večjii ponvi močno segrejemo os
talo olje; dodamo rezance in jih med mešanjem 
hitro popečemo; nato primešamo lisičke. Jaj
ca stepemo, dodamo dve tretjini sira, solimo 
in popramo. Rezance prelijemo z jajčno zmes
jo in počakamo nekaj minut, da se jed pri sred
nji temperaturi zgosti. Nato rezance popečemo 
v pečici pod zgornjim grelcem pri 200 stopinj 
C (približno 10 minut); potresemo z ostalim 
sirom; razrežemo na primerne kose in servira
mo. Preden jed ponudimo, jo potresemo s 
sesekljanim peteršiljem.
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20 let s pesmijo in prijateljstvom
Brežice - Ženski in mešani pevski zbor KUD Brežice sta s Tamburaškim orkestrom KUD 
Oton Župančič Artiče proslavila 20 let prepevanja in znova dokazala, da sta s pesmimi 
trdno utirala pot od srca do srca. Od prvega dne vztrajajo Rezika Ddordevič, Mira 
Ogorevc, Bojana Šekoranja, Stanka Pernišek, Jožica Jordan, Žalika Avsec, Branko 
Avguštin, Drago Savnik, Viktor Deržič in Janez Avšič.

Svete slike 
na lesu

Kostanjevica na Krki - V 
lapidariju Galerije Boži
dar Jakac bo do 29. av

napovedi

24. junij
Podsreda - odprtje razstave “Jože Slak Pikčers”, ob 19. uri, 

grad,

25. junij
Brežice - prireditev “Tako smo se predstavili na tujem”, ob 

19. uri, grajsko dvorišče

26junij
Sevnica - koncert Godbe Sevnica v počastitev dneva 

državnosti, ob 20. uri, grad

2 julij
Brestanica - Poletje na gradu Rajhenburg, koncert vokal

ne skupine Katice, ob 20. uri, grad

3julij
Studenec - “Zlata harmonika Ljubečne”, ob 17. uri

8.julij
Sevnica - likovna kolonija Arspektra

Brežiški zbor je po številu 
že zgledno obdobje eden moč
nejših, strokovne ocene pa so 
ga označile za enega boljših v 
občini. V primežu vsakodnev
nih obveznosti in naglice je v 
dveh desetletjih delovanja z 
vztrajnostjo in zagnanostjo do
kazal, da je v pevcih moč in _ 
volja zapeti še boljše in še mo- J 
gočneje, ko so si hkrati ob živ- £ 
ljenjskih čereh s pesmijo hrani- | 
li dušo in jo nenazadnje polni- - 
li svojim zvestim spremljeval- | 
cem. Minulo obdobje jih je oz
načilo z vrsto laskavih pohval 
priznanih strokovnjakov s 
področja zborovskega petja, ob 
svojih nastopih pa so navduše
vali občinstvo v domačem kra
ju, na številnih prireditvah, od
prtjih razstav, spominskih sve
čanostih, radiu, televiziji, na 
občinskih in regionalnih revi
jah in še marsikje ter vsako pev
sko sezono uspešno zaključili 
s samostojnim koncertom. Po
gosto ta voz nalaga od pevcev 
in pevovodij neslutene napore, 
pevke in pevci se menjajo, zbo
rovodji - Elizabeta in Dragu- 
tin Križanič ostajata, iz sezone 
v sezono listata po notnem gra
divu, da bi repertoar ostal svež 
in pester, kar sta s pevci potrdi
la tudi na koncertu ob dvajset
letnici. Torej dovolj razlogov,

MePZ Brežice s tamburaši iz Artič in nekdanjimi člani zbora
da so obema zborovodjema po
delili častni zlati znački Javne
ga sklada RS za kulturne dejav
nosti, območne izpostave Bre
žice; bronaste pa so prejeli Moj
ca Lokar Bertole, Vladka Bor- 
tič, Marinka Kuharič, Marjan
ca Redenšek in Franc Zevnik 
in srebrne Štefka Avguštin, 
Jožica Jordan, Katica Kapral- 
jevič, Milka Vimpolšek, Savo 
Repac in Jernej Žnideršič.

Glasba je čudež brezmejnega 
prijateljstva, ki ga je zbor ob 
pesmi čvrsto povezal z barvitimi 
strunami artiških tamburašev in 
so oplemenitile jubilejni večer 
ob prisotnosti Julije Njikoša iz 
Osijeka. Cenjeni gost je orisal 
zgodovino slovenskega tambu-

raštva od leta 1850 ter izkoristil 
priložnost, da je artiškemu tam- 
buraškemu orkestru v domačem 
kraju javno izročil priznanje ob 
nedavno priigrani Zlati plaketi 
Paje Kolariča.

Vrsti čestitk se je prvi s pono
som v imenu občine Brežice 
pridružil župan mag. Andrej 
Vizjak rekoč: “... če vas ne bi 
bilo, tudi tega prečudovitega 
večera ne bi bilo!” N.J.S.

Kapelci na Češkem
Kolin, Češka - Pihalni orkester Kapele se je mudil na 42. med

narodnem festivalu pihalni orkestrov v češkem Kolinu. Skupno 
je v treh dneh nastopalo 22 godb iz Češke, Italije, Nemčije, z 
Madžarske, Slovaške, iz Bolgarije in Slovenije. Ob povorki godb 
in mažuretnih skupin skozi mesto je Pihalni orkester Kapele iz
vedel samostojni koncert in se poslovil po skupnem nastopu 
vseh godb. Vodstvo godbe je sprejel župan Miroslav Kaisler, 
delegacija pa se je vpisala tudi v mestno knjigo, je povedal pred
sednik godbe Ivan Urek.

Prejeli so tudi vabilo na 8. evropski festival pihalnih orkestrov, 
ki bo septembra leta 2005 v nemškem mestu Schlema, kjer bodo 
nastopile godbe s Poljske, Škotske, iz Avstrije, s Švedske, iz Ve
like Britanije, s Češke, Nizozemske, iz Švice, z Madžarske, Dan
ske, iz Luksemburga in Nemčije. Takrat bi prvič nastopila tudi 
slovenska godba. S.V.

Pogled v OKO
Krško - Do konca julija bo

do v Galeriji Krško na ogled sli
ke 23 članov Društva likovni
kov OKO. Razstavo so pripra
vili v počastitev spomina na 
akademskega kiparja in meda- 
ljerja Vladimirja Stovička, ki 
je del svojega ustvarjalnega 
življenja preživel v Krškem. 
Njegova hčerka, akademska ki
parka Vladimira Štoviček, je 
ljubiteljskim slikarjem in ki
parjem, zbranim v društvu 
OKO, na razpolago z nasveti, 
ki jim pomagajo pri izboljšanju 
likovnega izraza. Izkušnje pri
dobivajo skozi kolonije in te
čaje, na katerih članom društva 
največkrat stojijo ob strani še 
Cvetka Miloš, Martina Korit
nik Fajt in Rajko Čuber. Rast 
posameznikov in skozi njih 
društva kot celote je moč opa
zovati na pričujoči pregledni 
razstavi. B.D.

gusta na ogled razstava 
ikon Mihajla Hardija. 
Avtorja in njegovo delo je 
na odprtju razstave 
predstavil profesor na 
Katoliški bogoslovni fa
kulteti Univerze v Zagre
bu dr. Jure Zečevič.

Oče Mihajio Hardi, ki
izhaja iz rusinske grško-ka- 
toliške družine, je duhovnik 
eparhije v Križevcih. Svoje 
svete like na lesu je že raz
stavljal v Sloveniji, na Hr
vaškem in v drugih evrop
skih državah. Ustvarja pre
ko 30 let in čeprav je ikono
grafija kult, ukoreninjen v 
kanone in zakone, je Hardi 
pri nekaterih delih tvegal 
kreativni odmik. Eksperi- 
mentalnost in subjektivnost 
se odražata v uporabi atipič
nih barv, asimetrično pos
tavljenem krogu svetniške 
avreole, ki sega izven sli
kovnega polja na kvadrat 
okvirja in s tem omogoči, da 
se božanska glorija naseli 
tudi v tostranski realnosti.

Ustvarjanje ikon zahteva 
dobro poznavanje zakonito
sti, strpnost in natančnost. 
Mihajio Hardi svojega iko- 
nopisnega znanja ne hrani 
ljubosumno sam zase, tem
več ga deli z vsemi tistimi, 
ki se želijo preizkušati v tem 
likovnem izrazu. Organizira 
šole ikonopisa, v katerih pre
naša svoje bogate izkušnje 
in tehnike dela. B.D.

V gosteh zbor iz Splita
Bizeljsko - Moški pevski zbor (MPZ) Bizeljsko je gostil 

Mešani pevski zbor Mirta iz Splita. Zbora sta na skupnem 
koncertu napolnila farno cerkev Sv. Lovrenca in sokrajanom 
pripravila lep večer. MPZ Bizeljsko, ki se bliža 30-letnici 
delovanja, je stike z zborom Mirta navezal leta 2001, ko so 
na Bizeljskem prvič skupaj zapeli, leta 2002 se je bizeljski 
zbor odpravil v Split.

Mešani pevski zbor Mirta iz Splita (v ospredju) in Moški pev
ski zbor Bizeljsko

• Na tokratnem koncertu sta zbora zapela po osem pesmi, 
pa tudi dve skupni, dirigirala ^sta Vinko Žerjav in splitski 
pevovodja prof. Marijo Krniš. Splitčani so na Bizeljskem 
bivali dva dni, ogledali so si tamkajšnje znamenitosti, tudi 
etnološko zbirko Marije Sušnik, šampanjsko klet Istenič, 
Vinsko klet Pinterič ter znamenite repnice Pri Peču in na 
ribnikih pri Kelharju. S.V.

Godba s svojo himno
Kostanjevica na Krki - Z jubilejnim koncertom in srečanjem 
godb Dolenjske, Posavja in Bele Krajine je Pihalni orkester 
Kostanjevica proslavil 10. obletnico delovanja.

Pobude za ustanovitev orkes- načrte podpira, ob tem pa se trudi 
tra so se porodile ob Šelmariji, pridobivati sponzoije, ki bi pri- 
kjer so sodelovali godbeniki Pi- maknili dovolj denaija za potreb- 
halnega orkestra Krško. Od usta- no zamenjavo inštrumentov. Ve- 
novitve lastne godbe pa to funk- čino glasbil je strarih kot godba

cijo prevzemajo domači godbeni- in so potrebni zamenjave, 
ki, ki tesno sodelujejo tudi s Kostanjeviška godba je ob 
turističnim društvom. Tradicional- 10-letnici dobila svojo himno, ki 
ne kostanjeviške prireditve pote- jo je napisal Vinko Strucelj. Ust- 
kajo ob zvokih njihovih koračnic, varil je všečno in spevno sklad-

Godbi dirigira Toni Homan, bo, ker je malo odstopil od 
ki želi orkester pripeljati na kate- železnih pravil ustvarjanja ko- 
ro od mednarodnih tekmovanj, račnice in je priredil Slakovo 
Predsednik godbe Borut Baznik Krka sanjava. B.D.

Srednjeveško zasanjan grad 
se prebuja

Pišece - 13. junija se je sestala volilna skupščina Društva za 
ohranjanje naravne in kulturne dediščine grad Pišece, na kate
ri je predsednik društva Uroš Škof mesto predal Petru Skrivalni- 
ku. Slednji je nato predstavil program društva za letošnje in 
prihodnje leto in poudaril, da bo društvo tudi letos sodelovalo 
pri izvedbi treh koncertov v okviru Festivala Brežice.

Dosedanji predsednik druš
tva Uroš Škof je najprej opisal 
delovanje društva v skoraj tri
letnem obdobju. Poudaril je, da 
je društvu uspelo zagotoviti 
sredstva za opravljanje progra
ma javnih del, preko katerih 
vzdržujejo grajski park. Ob tej 
priložnosti se je zahvalil vsem 
članom društev v KS Pišece in 
številnim krajanom, ki so pri
pomogli k izvedbi koncertov.
Sledile so volitve, kjer so člani 
društva izvolili za predsedni
ka dosedanjega tajnika Petra 
Skrivalnika, ki je predstavil 
program dela za letošnje in pri
hodnje leto, pri čemer je pou
daril, da bodo tudi letos sode
lovali pri izvedbi treh koncer
tov v okviru Festivala Brežice, 
nadaljevali s programom jav
nih del, poskušali urediti mu
zejsko zbirko o gradu in poiska
li možnosti za obnovo grob
nice Mosconov na pokopališču 
v Pišecah.

Škof je v nadaljevanju pred
stavil osnutek projekta “Mladi 
in gradovi”, s katerim bi osnov
nim šolam v Posavju pred
stavili možnost projektnega 
dela na gradu Pišece. Zaintere
siranim bi v okviru pedagoške 
dejavnosti ponudili vodenje po 
gradu, ki bi bilo prilagojeno 
starostni stopnji otrok in nji
hovemu predznanju pa tudi 
vodenje po Pišecah s posebnim 
programom, imenovanim “ Is
kanje skritega zaklada”, kjer bi 
se otroci seznanili z naravnimi 
in kultumo-zgodovinskimi zna
menitostmi Pišec in okolice. Pri 
učni uri “Dal narodu je svoje
mu zaklad, odkril bogastvo mu 
slovenskega jezika” pa bi otro
ci spoznali Maksa Pleteršnika, 
avtorja Slovensko-nemškega 
slovarja.

Vse kaže, da imajo Pišečani 
še veliko idej in ciljev, da bi 
srednjeveški grad prebudili.

Nina Harapin

Uroš Škof (desno) je predal grajski ključ Petru Skrivalniku.

Med preprostim in neskončnim
Sevnica -V galeriji Ana je na ogled postavil svoja dela trbovelj

ski slikar samouk Jože Potokar, ki se z likovnim ustvarjanjem, pred
vsem risanjem, ukvarja že več kot 20 let. Kot ugotavlja akademski 
slikar Darko Slavec, je Potokar izjemno nadarjen risar. Nekatere 
njegove risbe dosegajo akademsko mojstrstvo. Likovna dela, ki p° 
domišljiji in izvedbi dosegajo dela nekaterih vrhunskih evropskih 
risarjev, so za naš prostor nadvse dragocena in pomembna. Razstavo 
z naslovom “Med preprostim in neskončnim” so popestrili pevci 
KUD France Prešeren z Blance. N.Č.C.
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Peugeot 607 2.2 HDi
Peugeot 607 je klasična li- dovolj. Današnji kupec želi in 

muzina s potniškim prostorom, zahteva mnogo več in to obi- 
ki je ločen od prtljažnega. To čajno tudi plača, 
jasno kaže tudi oblika, ki je Peugeot 607, posebno še če

danes že značilno “peugeojev- 
ska” in je zaznamovana pred
vsem s tekočimi linijami ter 
izrazito privzdignjenimi pred
njimi svetili, ki z masko in mo
tornim pokrovom tvorijo ne
kakšen nasmeh prednjega dela. 
Prav ta privzdignjenost se po
tegne po celotni karoseriji in 
se na zadnjem delu skoraj neo
pazno spusti v prtljažni pros
tor. Kljub prepoznavnim za
obljenim linijam pa 607 ponu
ja veliko prostora za potnike in 
kar 600 litrov prtljažnega pro
stora. Vendar prostor in oblika 
seveda sama po sebi nista

Motor:
- 4 valjni tuibodiesel, common 
rail
- prostornina: 2179 cm3 
-največjamoč: 136KM(100kW)
- navor 314 Nm pri 2000/min.

je opremljen s turbodieselskim 
Hdi motorjem in novim šeststo- 
penjskim menjalnikom, je do
bra kombinacija plačanega in 
odpeljanega. Že prej omenje
nega veliko prostora dopolnju
je kakovostna in bogata opre
ma. Notranjost je namreč poleg 
estetike v veliki meri upošte

vala tudi udobje, zato je v avto
mobilu nastavljivo skorajda 
vse, kar potrebujemo, velika 
večina pa nastavljivost celo 
omogoča s pomočjo elektro
motorjev (ogledala in sedeži na

primer), odvisno od izbora pa
keta opreme in seveda končne 
cene. Med opremo, ki v tak avto 
tudi sodi, najdemo varnostne 
vreče, ABS, potovalni računal
nik, usnje na volanu in prestav
ni ročici, aluminijasta platišča, 
meglenke, klimatsko napravo, 
pomoč pri parkiranju in še ve
liko drugega. Med naštetim bi 
pograjal le malce prevelik vol
anski obroč in ob močnem son
cu nekatere slabo vidne oznake 
na potovalnem računalniku. Na

.v koncernu PSA. To je 2.2-litr- 
ski Hdi, ki vozniku ponuja 136 
konjskih moči in kar 314 Nm 
navora. Predvsem slednjega bi 
težko pogrešal. Avto se zaradi 
navora namreč lepo in tekoče 
pelje, pri čemer mu je novi, šes- 
tstopenjski manjalnik pisan na 
kožo. Pretikanje poteka teko
če, brez zatikanja, razmerja 
med prestavami pa so dobro po
stavljena. Brez nepotrebnega 
priganjanja, naprezanja ali 
prepogostega pretikanja se ta-

prvega (volanski obroč) sem se 
sčasoma privadil, medtem ko bi 
drugemu (zaslonu) ne bila od
več dodatna zaščita pred son
cem.

Motor, s katerim je bil 
opremljen testni 607, je izdelek

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 205 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 11,5 s
- poraba po podatkih proizva
jalca: 5,4/6,6/8,8 l/100km
- testno povprečje: 8,71/100 km

ko lahko vozimo po različnih 
poteh. Vozimo lahko v višji ali 
nižji prestavi, pa tudi hrupa za
radi dobre izolacije ne slišimo 
prav veliko. Ob tem pa ne gre 
zanemariti voznih zmogljivo
sti. Motor in dobra lega na ces
ti omogočata več kot 200 km/h 
končne hitrosti in odličen 
pospešek. Nič pretresljivega 
sicer, a vendar prijetno, če z 80- 
litrskim rezervoarjem prevozite 
več kot 1000 kilometrov naen
krat.

Aleksander Krebelj

Derma Art
LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

Pametno je biti informiran
Veliko sem že pisala o laserskem odstranjevanju dlačic, 

Pa vendar ima marsikatera ženska še vedno vprašanja oziro
ma si želi podrobnejšo razlago samega postopka.

Po telefonu mi zastavljate najrazličnejša vprašanja, na 
katera vam lahko odgovarjam le na splošno, saj brez pred
hodnega pregleda in ocene o tipu kože in o tipu dlačic 
Posameznika, ni moč odgovoriti, kakšen način odstranitve 
hi bil najprimernejši.

Dejstvo je, daje laserska odstranitev dlačic najuspešnejša 
m edina dolgotrajna metoda odstranitve dlačic. Pri vseh 
strankah, ki so že opravile šest laserskih posegov, smo do
segli najmanj 80-odstotno redukcijo na tretiranem predelu. 
Slednje je nam in našim strankam v veliko zadovoljstvo.

Glede na množična vprašanja po telefonu smo se odločili, 
da vam pobliže prikažemo način in potek samega 
Postopka ter konkretno odgovorimo prav na vaša vpra
šanja. Zato bomo v prihodnjih štirinajstih dnevih, vsem 
yam, ki imate kakršna koli vprašanja, brezplačno 
odgovorili in naredili test.

Test vedno naredimo pod pazduho. Na osnovi učin
kovitosti testa in odgovorov na vaša vprašanja bo za marsi
katero med vami odločitev o primernosti laserskega posega 
ažja. Ne odlašajte s svojo težavo v nedogled, dovolj je le,

da zavrtite našo telefonsko številko in se naročite na 
test. Naj vam ne bo nerodno, saj je odlika razsodnih ljudi,

a se o stvareh, ki jih ne poznajo, najprej dobro informira
jo.

Lep pozdrav vsem bralkam in bralcem in vidimo se na 
testu.

Daniela Truden, www.dermaart.si

Odštekani petek/ Freaky Friday
Jamie Lee Curtis in Lindsay Lohan ig

rata v glavnih vlogah te nore in očarljive 
komedije, ob kateri vas bo “vrglo”. Dr.
Tess Coleman in njena hči Anna imata 
nekaj skupnega - popolnoma sta si 
različni. To velja za obleko, frizuro, glas
bo, vse. Nenavaden dogodek nekega 
četrtka zvečer za vedno spremeni življe
nje Tess in Anne. V petek se namreč zbu
dita sredi največje more - zamenjali sta 
telesi. Ker sta dobesedno primorani biti 
na mestu druga druge, se vse bolj spoštujeta in razumeta. Toda Tess 
se v soboto poroči, zato mora ugotoviti, kako se lahko vrneta v

Modri angeli / Dark blue
Perry je policijski veteran v Los Angele

su, enem najnevarnejših mest na tej zemelj
ski obli. Ko mu njegov nadrejeni dodeli štiri
kratni umor v nestanovitni temnopolti četr
ti, po medijih odmeva sojenje štirim belim 
policistom zaradi neupravičenega surovega 
ravnanja pri aretacijo črnega osumljenca. 
Njegov partner, mladi začetnik Bobby Ke- 
ough, skozi preiskavo do obisti spozna kru
to realnost policijskega zastraševanja in ko
rupcije. Pomočnik načelnika losangeleske 
policije Holland seje edini pripravljen posta

viti po robu vplivnemu, pretkanemu in nevarnemu vodji oddelka za 
preiskave Jacku Van Metru, kajti SPE deluje kot nedotakljiva bratov
ščina, ki se je doslej ni drznil lotiti še nihče.

Poslednji samuraj /
The last Samurai

Tom Cruise igra junaka državljanske 
vojne Nathana Algrena, ki odide na Japon
sko, da bi se boril proti samurajem, nazad
nje pa se jim pridruži v boju za njihova 
načela. Ken Watanabe (nominacija za Os
karja) je Katsumoto, vodja samurajev, ki 
mora gledati, kako izginja njihov način 
življenja. Usodi obeh mož se prepleta.
Veličastno in presunljivo zgodbo o rojst
vu sodobne Japonske je režiral Edvvard 
Zwick (dobitnik nagrade za režijo National Board of Review).

Rubriko je pripravila:
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

r»VA BI S K A POSfUNA l/BAJA

tom čakro 
' Poslednji samuraji

prejšnje stanje.

feng shui

Yin-yang in zlitje petih 
elementov

(Nadaljevanje iz prejšnje številke)
V vsakodnevnem življenju in delu zlahka prepoznamo osebo 

z močnimi yang karakteristikami; to so blagost vendar odloč
nost, argumentirana vztrajnost namesto agresivnosti, sigurnost 
v svoje početje namesto napuha in blefiranja in podobno. Ena
ko tudi osebo z močnimi yin značilnostmi - agresivnost, ki 
temelji na nemoči, slabosti, neznanju, napuhu, egoizmu, ma
lodušju, prepuščanju občutkom nemoči in podobno.

Če skozi prizmo tovrstnega dojemanja gledamo na svet oko
li sebe, zlahka prepoznamo uspešnega in sposobnega zdravni
ka, poslovneža, znanstvenika, delavca ali cestnega pometača. 
Ta radost v dajanju ima svoje izhodišče v nemerljivi, nedefinira
ni popolni obliki (Wu Chi). Nedefinirani zato, ker vsaka defi
nicija vsebuje v sebi tudi negacijo te iste definicije. Kakor 
hitro smo v situaciji, da lahko pojmujemo nekaj, kar je v naspro
tju z definicijo, to potem ni več Wu Chi. Tisti, ki daje zagon
sko moč, je TAO. Tao je ustvaril Prvega-strukturo. Prvi je ustva
ril Drugega-funkcijo. Struktura in funkcija nista nič drugega 
kot pa yin in yang. S svojo združitvijo sta struktura (yin) in 
forma (yang) ustvarila tretjega (transformacijo).

Struktura in funkcija sta s svojimi združevanji ustvarili sfere:
1. Višjo - nebo,
2. Srednjo- zemlja,
3. Nižjo- človeštvo.
Vsaka sfera ima kanček Taa v sebi. Tri sfere so potem ust

varile pet elementov ( Wu Xing ). In pet elementov je ustvarilo 
vse neštete stvari. Od vseh stvaritev edino ljudje imajo možnost 
doseči Tao.

Če sfere prevedemo v naš vsakdanjik dobimo:
1. nebo - Čas,
3. zemljo - Prostor,
4. človeštvo - Dogodek, Rezultat.

Prav to definira vsem nam znano najbolj pomembno maksi- 
mo življenja:

“Znajti se ob pravem času na pravem mestu prinaša dober 
rezultat”.

Nadaljevanje v 110. številki SavaGlasa. Za vprašanja lah
ko pokličete od ponedeljka do petka od 9. do 13. ure, tel. št. 
07/49-63-091.

Goran Ledič

moda
Smo že v zadnjem oziroma tretjem delu naše teme “KO

PALNA MODA”.V prvem ste lahko prebrali, kaj nam moda to 
sezono zapoveduje, v drugem delu ste si lahko ogledali več 
modelov, zdaj pa, kot smo v prvem delu že obljubili - katere 
kopalke nadeti na svojo postavo. Vsaka ali skoraj vsaka žen
ska ima kakšno problematično cono na svojem telesu, ki je ne 
želi preveč izpostavljati. In kako to narediti?

Če ste nizke postave in imate kratke noge, naj bo spodnji 
del kopalk, pri bikiniju ali enodelnih kopalkah, visoko izrezan. 
Seveda ne pretiravajte, sprednja in zadnja stran morata biti 
usklajeni. To optično podaljša noge.

Če imate velika ali prevelika prša, nosite zgornji del ko
palk s kostjo, tako se boste počutili bolje. Nikakor ne imejte 
“push up” ali pa premajhnega zgornjega dela kopalk, to ni za 
vas^

Če pa imate premajhno oprsje, potem priporočam “de- 
centen push up”, nikakor ne preveč podloge, saj to še bolj 
pade v oči.

Če ste nezadovoljne s svojo zadnjico, tudi obstajajo rešitve. 
Na primer spodnji del kopalk naj bo krojen kot kratke hlačke, 
imenovane “hot pants”. Slednje pomanjkljivosti optimalno 
prekrijejo. Nikakor si ne nadenite preozkih kopalk. Ali pa si 
pomagajte s še vedno modernimi rutami, tako imenovanim 
“pareo”. Ta pomaga tudi, če imate preveč okoli pasu in želite 
prav tam nekaj prekriti.

Lepe počitnice!!!
Lea Sinko Štraus

HeJlelon 07/49-91-250

jja na/iociufce je cenejši!
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strelstvo

Vesni priznanje za 
športno potezo

Ljubljana - Tekmovalni šport ne predstavlja zgolj pehanja za 
čim višjimi dosežki. Pred mladega človeka postavlja tudi takšne 
moralne vrednote, kot so nesebično zagovarjanje pravičnosti, 
poravnava krivic, pomoč tekmecu, ki se je znašel v težavah ali 
nevarnosti. Da bi bilo takšnega razmišljanja pri nas čim več, v 
Ljubljanskem Zavodu za fair play in strpnost v športu vsak 
mesec podelijo priznanje “Športna poteza meseca”.

Strokovna komisija v se
stavi Deja Doler, Britta Bilač, 
Aljaž Pegan, Dušan Haupt
man, Milan Hosta in dr. Sta
nislav Pinter je imela pri od
ločanju o potezi meseca maja 
težko delo, saj so za priznanje 
enakovredno kandidirali kar 
trije športniki. Na koncu so se 
odločili za vaterpolista kranj
skega Triglava Tevža Suhadol
nika. Preostali priznanji za

ku. Temu se je njegova po
kvarila na predvečer nastopa. S 
to potezo je brežiška strelka na 
kocko postavila svojo zmago, ki 
si jo je nadvse želela. Zevnik je 
namreč moral pred svojim na
stopom povsem predelati Ves
nine nastavitve tekmovalnega 
orodja ter jih prilagoditi svojim 
dimenzijam in načinu merjenja.

Na koncu se je vse srečno iz
teklo. Vesna Kržan je zmagala

atletika

Primož in Jure zmagala
Zagreb - Na Mednarodnem 

atletskem mitingu v Zagrebu so 
zelo uspešno nastopili tudi atle
ti HT Brežice. Primož Kozmus 
je zmagal v metu kladiva z re
zultatom 75,87 m, Jure Rovan 
v skoku s palico 534 cm in 
naskakoval državni rekord 555 
cm, kar je tudi norma za nastop 
na olimpijskih igrah.

Mateja Drobnič je bila 
druga v skoku s palico - posta
vila je nov državni rekord za 
mladinke - 390 cm in s tem iz
polnila normo za nastop na 
mladinskem svetovnem prven
stvu, ki bo julija v Grossetu v 
Italiji.

Lucija Križnik je bila četr
ta v metu kladiva z rezultatom 
54,62 cm, Tomaž Bogovič je 
bil peti v isti disciplini z rezul

tatom 49,55 cm, Doko Majkič 
je bil sedmi v skoku s palico, 
pri dekletih v skoku s palico

pa je Barbara Tomše zasedla
7. mesto in Suzana Strnišnik
8. mesto.

Jure Rovan uspešno nastopa in 
lovi normo za olimpijske igre. Zma
gal je na vseh tekmah v aprilu in maju 
in sicer z naslednjimi rezultati: v 
Brežicah je s palico preskočil 552 cm, 
v Novi Gorici 532 cm, v Celju 533 
cm in v Mariboru 530 cm. Na At
letskem pokalu Slovenije je zmagal s 
551 cm in samo za 4 cm zaostal za 
olimpijsko normo. Na mitingu v av
strijskem Leibnitzu je preskočil 540 
cm in zmagal, na istem tekmovanju 
pa je Mateja Drobnič dosegla nov 

državni rekord za mladinske v skoku s palico in sicer s skokom 
381 cm. Za normo za nastop na mladinskem svetovnem prven
stvu zaostaja še za 9 cm.

Jure Rovan

speedway

Šantej in Kolenko skozi šivankino 
uho, Ferjan brez finala

Milano - Slovenska speedwayista Izak Šantej in Jernej Ko
lenko sta s 3. mestom na polfinalni dirki evropskega prvenstva 
parov, ki je bila v italijanskem Terenzanu, izpolnila svoj cilj. Z 
dvanajstimi točkami, (vsak po šest), kolikor sta jih zbrala, sta se 
uvrstila v finalno dirko tega na novo organiziranega prvenstva, ki 
bo 12. septembra v madžarskem Debrecenu. Na dirki sta slovenska 
voznika sicer vozila zelo spremenljivo, saj je Šantej dvakrat zma
gal, dvakrat pa je s četrtim mestom ostal brez točk, Kolenko pa je 
v štirih nastopih dosegel vse, od prvega do četrtega mesta.

V belgijskem Heusden Zolderju pa se je Matej Ferjan, Slove
nec, ki nastopa z madžarsko licenco, boril za vstop v finale sve
tovnega prvenstva posameznikov. Sprva mu je kazalo zelo do
bro, saj je bil po treh nastopih s šestimi točkami na 4. mestu (v 
finale se jih iz vsakega polfinala uvrsti po osem), v zadnjih dveh 
nastopih pa ga je sreča zapustila. Predzadnji nastop je končal na 
zadnjem, 4. mestu, v zadnji odločilni vožnji pa mu je odpovedal 
motor, ko je vozil na 3. mestu. Tako mu je tudi zaradi spremembe 
pravil, ki se obetajo v naslednji sezoni, odpeljal zadnji vlak za 
ponovno uvrstitev v speedway grand prix serijo.

športno plezanje

Posavski športni plezalci 
v dobri formi

Koper, Grosuplje - V soboto se je na koprskem pomolu 
odvijala letošnja druga tekma starejših kategorij v balvanskem 
plezanju. Solidno je nastopil edini predstavnik Posavskega 
alpinističnega kluba Nejc Pozvek, ki je v kategoriji mladincev 
že drugič za las zgrešil prvo petorko, vendar je s 6. mestom 
zadovoljen. Nejc je namreč v letošnjem pripravljalnem ob
dobju več pozornosti namenil plezanju daljših smeri in se s 
tem pripravljal na pomembnejše tekme evropskega pokala. V 
članski kategoriji je s 25. mestom nabral novih sedem točk v 
skupnem seštevku.

ŠPORT
Sava Glas, 24.6.2004

šah
Mitrovič gre naprej

Prebold - Od 10. do 17. junija so potekale kvalifikacije za 
plansko državno prvenstvo v šahu - vzhod. Sodelovalo je 16 
igralcev. Najbolj uspešen med sevniškimi šahisti je bil Boris 
Mitrovič, ki je osvojil 3. mesto in se tako uvrstil na člansko 
državno prvenstvo, ki bo od 28. junija do 4. julija v Mariboru.
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Radanovič Brežice d.o.o.
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Vesna Kržan priznanje za športno potezo meseca prejema iz rok 
Bojana Juroviča, direktorja Zavoda za fair play in strpnost v športu.

športno potezo sta prejela mo
delar Danijel Terlep iz Avio 
kluba Novo mesto ter strelka 
Vesna Kržan iz Strelskega klu
ba Brežice. Kržanova je pred 
svojim finalnim nastopom na 
letošnjem državnem prvenstvu 
v Rušah svojo pištolo posodi
la sotekmovalcu Mihi Zevni-

med mladinkami, zlatega od
ličja pa se je z ekipo brežiških 
mladincev razveselil tudi Zev
nik. Tako lahko zapišemo, da je 
ena in ista pištola osvojila kar 
dve zlati odličji, kar je doslej 
edinstven primer v slovenskem 
in morda tudi v svetovnem strel
skem športu.

Prva tekma v težavnosti
Trbovlje - Na prvi tekmi v težavnosti so se zbrali najboljši 

slovenski športni plezalci v kategoriji članov in mladincev. 
Udeležil se je je tudi član Posavskega alpinističnega kluba Nejc 
Pozvek. Kljub dobremu plezanju mu je za uvrstitev v finale, 
kamor se uvrsti deset najboljših, zmanjkal le en oprimek in 
tako se je uvrstil med člani na 12. mesto, v konkurenci mla
dincev pa je bil peti. Naslednja tekma v težavnosti bo šele 
septembra v Kranju.

Nejc Pozvek v steni na tekmi v Grosupljem

Nedelja pa je bila v znamenju mlajših kategorij, ki so se v 
Grosupljem pomerile v težavnosti. Blestel je mladi posavski 
up Ambrož Novak, ki je med cicibani stopil na najnižjo 
stopničko. To je zanj letos že drugo 3. mesto, s katerim 
napoveduje vzpon forme in kandidaturo za nastop na medna
rodni tekmi mlajših kategorij v Ravenni. V isti kategoriji je 
Tin Rabzelj po napaki na sredini smeri zaključil na robu dvaj
seterice.

Kostrevc uspešen v Evropi
Hamburg, Kostanjek - Branko Kostrevc je letos nastopal 
v reprezentanci Slovenije na evropskem prvenstvu v elek
tronskem pikadu, ki se je iz Nemčije vrnila s 7. mestom 
ekipno, prav tako pa je Kostrevc zasedel 7. mesto posamezno 
v cricketu in 25. mesto 501d.o. med 240 tekmovalci.

Pred kratkim pa se je s finalno tekmo med ekipama KoBra in 
Klanšek 1 končala posavska pikado liga za sezono 2003/04. V 
ligi je nastopalo 15 ekip s približno 100 igralci iz celega Posav
ja. Novi prvak je postala ekipa pikado kluba KoBra iz Pisec, za 
katero so nastopali Branko Kostrevc, Oto Narat, Miran Černe
lič, Bojan Štrbuncl, Ferid Lukavica, Janez Zorko, Miro Hrast
ar in Matjaž Zorko (na fotografiji).

Iz KoBre tako’prihajajo najboljši posavski igralec Branko 
Kostrevc in najboljša dvojica Miran Černelič in Oto Narat. 
Kostrevc je v ligaškem točkovanju zasedel 2. mesto.
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Posavci odlični v 
atletskem 
evropskem pokalu

Carigrad - Pretekli vi
kend je v Carigradu pote
kalo tekmovanje državnih 
reprezentanc 1. evropske li
ge. Za slovensko reprezen
tanco so nastopili tudi Po
savci. Tako je v metu kladi
va Primož Kozmus (FIT 
Brežice) osvojil 2. mesto z 
rezultatom 75,35, na stop
ničke se je povzpel tudi Jure 
Rovan (FIT Brežice) - s 540 
cm je osvojil 3. mesto. Lu
cija Križnik (FIT Brežice) je 
bila v metu kladiva sedma, 
Sevničan Borut Veber pa 
je na 5000 m s časom 
14:55,40 osvojil 8. mesto.

Po nekajletnem premoru bodo v Krškem znova priredili 
dirko za Veliko nagrado AMD Krško in pokal Zavarovalnice 
Triglav. Med vozniki, ki so že potrdili svoj nastop, so Angleža 
Loram in Richarson, Francoz Laukannen, Danca Pedersen 
in Andersen, Poljak Hampel ter Slovenca Žagar in Šantej. 
Na potrditve nekaterih drugih zanimivih voznikov, med njimi 
tudi Ferjana, še čakajo. Dirka bo 3. julija ob 19. uri na stadio
nu Matije Gubca v Krškem.
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Senovčanka preprodajala doma
Slovenija, Posavje - Kriminalisti Urada kriminalistične policije Policijske uprave (PU) 
Krško so 4. junija zaključili spremljanje dejavnosti združbe, ki se je na območju PU 
Krško, Novo mesto in Ljubljana ukvarjala s preprodajo prepovedanih drog. V priporu 
je ostala “glava” mreže, preprodajalka, ki naj bi domnevno bila s Senovega.

Združba je delovala tako, da 
je preprodajalka z območja PU 
Krško večkrat tedensko odpo
tovala na območje Ljubljane, 
kjer je od različnih oseb kupo
vala prepovedane droge, kot so 
heroin, kokain in metadon. Te 
je na območju Posavja in Nove
ga mesta prodajala svojim odje
malcem. V času spremljanja 
kriminalne združbe so bili na 
območju Ljubljane identificira
ni štirje dostavljavci, na ob
močju PU Krško in Novo mes
to pa je bilo odkritih preko 40

odjemalcev, ki so večkrat te
densko zahajali na dom prepro
dajalke po odmerke prepove
dane droge. Največji promet 
se je ponavadi odvijal po pre
jemu socialne pomoči.

Kriminalisti so zadevo za
ključili s sedmimi hišnimi pre
iskavami pri šestih osumljen
cih. Dve so opravili na območju 
PU Ljubljana, pet pa na ob
močju PU Krško. Pri hišnih pre
iskavah so zasegli manjše ko
ličine navedenih drog, pripo
močke za uživanje in natančne

tehtnice.
V celotni zadevi so podali 

kazenske ovadbe za 14 kazni
vih dejanj zaradi suma storitve 
kaznivega dejanja neupraviče
ne proizvodnje in prometa z 
mamili, šest oseb so pridržali, 
tri so bile privedene na zaslišan
je k preiskovalnemu sodniku na 
Okrožno sodišče v Krškem, ki 
je zoper organizatorko pre
prodaje prepovedanih drog, kot 
je potrdil načelnik urada Sašo 
Jejčič, odredil pripor.

Suzana Vahtarič

Nesreča na Medvedjeku 
še brez epiloga

Novo mesto - Po dveh letih od tragične nesreče na hitri cesti pri Medvedjeku, v kateri 
sta umrla zakonca Žerjav iz Artič, naj bi se pred novomeškim sodiščem zaključil posto
pek proti Marjanu Pajku iz okolice Grosupljega, ki je obdolžen povzročitve prometne 
nesreče iz malomarnosti. Grozi mu zaporna kazen do 8 let.

Toda že od sredine maja z 
obravnavo, ki bi morala biti po 
mnenju sodnika Borisa Kodri
ča zaključna, ni nič. Odbolženi 
Pajk krivdo zavrača in obtožu
je voznika tovornjaka, ki naj 
bi ga izsilil. 21. maja obravna
ve ni bilo, saj ni bilo zago
vornika obdolženega, iz njego
ve odvetniške pisarne družbe 
Grobelnik so sporočili, da je 
bil odpeljan v ambulanto. Ob
ravnavo so preložili na 8. junij 
in jo iz istega razloga ponovno 
odpovedali, 11. junija pa se je 
zgodba še enkrat ponovila. Za
govornik obdolženega je tok
rat sicer prišel, a brez obdolže

nega Pajka, za katerega je 
predočil zdravniško potrdilo, 
ki naj bi dokazovalo, da v seda
njem stanju ni sposoben sode
lovati v sodnem procesu. Okrož
na državna tožilka je odločila, 
da se obravnava nadaljuje v 
njegovi odsotnosti, saj je Pajk 
že dvakrat opravil zagovor, pri
soten pa je njegov zagovornik.

Slednji je očitno še želel pri
dobiti na času, saj je predlagal 
novo izvedeniško mnenje stro
kovnjaka cestno prometne stro
ke, češ, da obravnavano ni v 
skladu z navodili sodišča in ni 
odgovorilo na bistveno vpra
šanje, kaj je bilo vzrok za trče

nje. Toda sodni senat, ki je bil 
že trikrat zamenjan, je nov do
kazni predlog zavrnil, iz
vedenec bo ponovno na razpo
lago za pojasnila, obravnavo pa 
bodo nadaljevali po sodnih po
čitnicah sredi avgusta.

Strani so se strinjale, da pri
čo nesreče, voznico iz Domžal, 
ki je vozila za zakoncema Žer
jav, ki sta v prometni nesreči 
umrla, zasliši zunaj naroka. 
Druga priča, voznik tovornja
ka s Hrvaške, se tokrat obrav
nave ni udeležil, že dvakrat pa 
je prišel zaman.

Suzana Vahtarič

Vinjen zbil policijskega 
inšpektorja

Orehovo - Minulo soboto je 47-letni občan iz Radeč vozil 
osebni avto po regionalni cesti iz smeri Sevnice proti Bregu. 
Zunaj naselja Orehovo je zaradi neprimerne hitrosti v levem 
preglednem ovinku zapeljal v desno z vozišča in pri tem opla
zil varnostno ograjo, nato pa je zavil preko polne sredinske 
črte na nasprotno smemo vozišče in zadel 47-letnega kole
sarja iz Sevnice, ki je hudo poškodovan obležal na vozišču. 
Voznik je po trčenju z vožnjo še nadaljeval okoli 400 m, na
kar se je ustavil. Poškodovanega kolesarja - po naših infor
macijah gre za policijskega inšpektorja Sava Stojanoviča, ki 
se je vračal s srečanja veteranov na Lisci - so z reševalnim 
yozilom odpeljali v celjsko bolnišnico. Povzročitelj nesreče 
je bil vinjen, saj je napihal kar 1,95 g/kg alkohola. Sledi mu 
kazenska ovadba na pristojno okrožno državno tožilstvo.

Državno tekmovanje mladih 
gasilcev

Celje - Na državnem tekmovanju gasilske mladine Slovenije 
J.e 12. junija v kategorijah pionirk, pionirjev, mladink in mla- 
mcev nastopilo 193 desetin, oziroma preko 1700 mladih gasil

cev. Na tekmovanju so nastopile desetine, ki so se lansko leto 
valificirale iz regijskih tekmovanj.

Gasilsko zvezo Brežice so zastopale desetine iz naslednjih 
rostovoijnih gasilskih društev: pionirji iz Spodnje Pohance in 

ek'er*ne’ P’on'rke 'z Cerkelj in mladinci s Sromelj. Vse štiri 
mpe so prikazale visok nivo znanja in osvojile srebrne značke.

'ottirji PGD Spodnja Pohanca

Dan policije
Brežice - Ob 27. juniju, dne

vu policije, pripravlja Policijska 
uprava (PU) Krško proslavo, ki 
bo 24. junija ob 11. uri v Viteški 
dvorani brežiškega gradu. Na 
proslavi s krajšim kulturnim pro
gramom bodo podeljena tudi pri
znanja. Ministrstvo za notranje 
zadeve bo 20 delavcem policije 
za zasluge pri razvoju in napred
ku posamezne službe ali za do
sežene uspehe pri delu podelilo 
pisne pohvale. Bronasti znak za
slug za varnost za dosežene 
pomembne uspehe pri izvrševa
nju nalog ali dosežen enkratni 
izreden uspeh pri opravljanju 
svojih nalog bodo prejeli Kris
tina Černič Motore, Marijana 
Flisek, Janez Kerin, Rajko Ko
drič, Rudi Levec, Milan Lokar, 
Branko Narat, Vesna Rukavi
na, Jože Sladič, Nikolaj Škober
ne in Franc Vinetič. Srebrni znak 
zaslug za varnost za prispevek k 
razvoju in krepitvi varnosti ali 
dosežene izredne uspehe pri iz
vrševanju nalog bodo prejeli 
France Božičnik, Darko Ger- 
jevič, Miran Grubenšek, Sonja 
Molan in France Voičanšek. 
Najbolj žlahtno priznanje, Zlati 
znak zaslug za varnost, pa bosta 
dobila Štefan Hren in Alojz 
Resnik. S. V.

Eksplozija plina
Mihalovec, 9. junij - V ku

hinji stanovanjske hiše je pri
šlo do eksplozije plina. Policis
ti so ugotovili, da je plin uhajal 
iz plinske jeklenke zaradi 
nestrokovne menjave plina. Ko 
se je v prostoru nabrala velika 
koncentracija plina, je prišlo do 
eksplozije. Dve osebi sta za- 
dobili opekline, na objektu 
oziroma v kuhinji pa je nastala 
večja materialna škoda.

Zasegli 
9 kg heroina

Obrežje - Na mednarod
nem mejnem prehodu Ob
režje so policisti v začetku 
junija zasegli večjo pošiljko 
prepovedane droge. Policist 
je med mejno kontrolo vozi
la Audi A4, ki gaje vozil 34- 
letni državljan BiH v skritih 
delih vozila našel 16 zavit
kov, v katerih je bilo 8,78 
kg heroina. Osumljencu so 
odvzeli prostost in ga s ka
zensko ovadbo privedli k 
preiskovalnemu sodniku 
Okrožnega sodišča v Kr
škem, slednji pa je zoper 
njega odredil pripor.

Načelnik urada krimina
listične službe Sašo Jejčič 
je povedal, da so zaradi sode
lovanju z drugimi policija
mi, tudi z BiH, ter policijami 
Italije, kamor je bila droga 
namenjena, informacijo za 
javnost teden dni zadržali. 
Hkrati pa tudi opozoril, da 
je bila na mejnem prehodu 
Obrežje letos že dosežena 
lanska celoletna zaplenjena 
količina drog, to je čez 50 
kg prepovedanih drog. S.V.

“Alkohol ni 
moj idol”

Brežice - Policisti policijske 
postaje Brežice v sodelovanju 
s Centrom za preprečevanje in 
zdravljenje odvisnosti od drog 
Zdravstvenega doma Brežice 
in pod okriljem Lokalne akcij
ske skupine (LAS) v tem mese
cu izvajajo preventivno akcijo 
"Alkohol ni moj idol”. Z njo 
želijo opozoriti na problem 
porabe alkohola med mladimi, 
predvsem osnovnošolci in di
jaki. Pri delu ugotavljajo, da se 
določila zakona o omejevanju 
in porabi alkohola ne spoštu
jejo, predvsem je očitno nepo
znavanje pooblastil in dol
žnosti, ki jih zakon daje ponud
nikom in prodajalcem alkohol
nih pijač v zvezi s preverjan
jem starosti kupcev alkoholnih 
pijač.

V prvem delu akcije so s pi
snim obvestilom opozorili vse 
prodajalce in ponudnike alko
holnih pijač v občini o do
ločilih zakona glede omeje
vanja in porabe alkohola. Nad
zor nad izvajanjem določil za
kona opravljata tako policija 
kot inšpektorat za zdravstvo. V 
drugem delu akcije je Center 
za preprečevanje in zdravljen
je odvisnosti od drog v ZD Bre
žice pripravil nagradni kviz na 
temo uporabe oziroma zlorabe 
alkohola za učence višjih sto
penj osnovnih šol v občini Bre
žice. Po končani akciji bodo 
opravili analizo aktivnosti in 
ugotovitev o poznavanju mla
dih glede škodljivosti alko
hola in njegovi porabi. S.V.

Na hladnem se 
je streznil

Krško, 16. junij - Policisti 
so zunaj naselja Krško us
tavili 29-letnega voznika 
osebnega avtomobila iz oko
lice Brežic, ki je vozil neregi
striran osebni avtomobil, 
med postopkom pa so ugo
tovili, da je voznik tudi vin
jen. Napihal je kar 3,12 g/kg 
alkohola. Policisti so krši
telju nadaljnjo vožnjo prepo
vedali, vendar prepovedi ni 
upošteval. Čez nekaj časa so 
ga ponovno ustavili v Bresta
nici ter zoper njega odredili 
pridržanje do streznitve.

kompas po pravnih labirintih

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

RTV prispevek - 
prednost pred 

terjatvami drugih 
upnikov

Vprašanje:
Ali ima računovodkinja prav, ko mi je odtrgala od mojih 

osebnih dohodkov terjatev z naslova neplačanega prispevka 
RTV po izvršbi, ki je šele prispela?

Ali ima izvršba zaradi neplačanega prispevka za RTV pred
nost pred ostalimi upniki?

Odgovor:
Predvsem je potrebno vedeti, da si je RTV izposlovala zelo 

ugoden zakon za izterjavo svojih terjatev. Vsa izterjava je sedaj 
v njihovih rokah, sami izdajajo tudi plačilne naloge, če naročnik 
pride v zamudo. In potem seveda sledijo zakonite zamudne obresti 
zaradi zamude plačila, ki pa so zelo visoke. Poleg tega poteka 
izvršba zaradi neplačila RTV prispevka po pravilih davčnega 
postopka, za katerega velja zakon o upravnem postopku, kot je 
predpisan za davke in druge javne dajatve, medtem ko izterjava 
za druge sodno izterjane terjatve poteka po pravilih izvršilnega 
postopka, ki pa je sodni postopek. Upravni in sodni postopek pa 
se med seboj razlikujeta glede vrstnega reda izvrševanja odločb. 
Vsak postopek ima svoja pravila glede vrstnega reda. Dejstvo je, 
da ima zakon o davčnem postopku določbo o absolutni prednos
ti davčnih izvršb pred sodnimi, razen v primerih priviligiranih 
terjatev. Tako 85. člen zakona o davčnem postopku določa, da 
ima davčni dolg pri poravnavi dolžnikovih dolgov iz njegovih 
dohodkov in v zvezi s tem stroški prisilne poravnave prednost 
pred ostalimi dolgovi dolžnika, ki bremenijo dolžnikov osebni 
dohodek. Ker pa je prednost glede vrstnega reda po zakonu rezervi
rana le za davčni dolg, RTV plačilni nalogi nimajo prednosti in 
se morajo poplačati po vrstnem redu, kot je posamezna izvršba 
prispela v računovodstvo tretjega dolžnika, to je vašega deloda
jalca.

Kar je potrebno pri RTV terjatvah posebno paziti, pa je, da 
velja za te terjatve zastaralni rok pet let in je torej isti zastaralni 
rok kot velja za davčne dolgove.

Kršitev človekovih pravic
Razumni rok trajanja postopkov pred sodišči

Vprašanje: Oče mi je umrl že pred desetimi leti, sodni posto
pek pa še kar traja. Tudi sam sem že star in če se bo vse to nadal
jevalo tako po polževo, mi ta zapuščina ne bo nič koristila, saj se 
bo tudi moj življenjski vek iztekel. Zanima me, kaj menite, koli
ko znaša razumni rok trajanja sodnih postopkov?

Odgovor:
Slovenija je podpisala Evropsko konvencijo o varstvu člove

kovih pravic in temeljnih svoboščin, ki je objavljena v Uradnem 
listu RS št. 33/94, zato jo veže k izpolnitvi obveznosti tudi del 
prvega odstavka 6. člena konvencije, ki se nanaša na trajanje 
razumnega roka sodnih postopkov.

Splošno veljavnega odgovora na vprašanje, koliko časa najdlje 
traja sodni postopek, da je še v okvim “razumnega roka”, ni.

Pri zapletenih zadevah je praviloma potrebno razpisati večje 
število narokov, zato bo sodnik potreboval več časa do končne 
odločitve. Zapletene zadeve so zlasti v primerih, kadar je potrebno 
čakati na izvedenska mnenja in v zvezi s tem v primerih znatne
ga razhajanja mnenj, če je teh več ali če se pojavijo morebitne 
nejasnosti pri posameznih mnenjih. Postopek je lahko dolgotrajen 
tudi zaradi velikega števila prič in zapletenim dejanskim stanjem, 
če so priče daleč, ali so se odselile neznano kam.

Postopek pred sodišči bi moral potekati tako, da stranke korek
tno uveljavljajo svoje pravice, da sodnik ne prisluhne za pravdo 
nepomembnim dokaznim predlogom in da zmaga tista stranka, 
ki ima prav, ne pa tista, ki je bolj agresivna in bolj zvita.

Za presojo, ali gre za zavlačevanje postopka, sodišče, ki ob
ravnava nadzorstveno pritožbo prizadete stranke, ugotavlja, v 
kakšnih presledkih so postavljeni določeni naroki in ali s tem ni 
kršeno načelo koncentracije postopka, katera stran je odgovorna 
za zavlačevanje postopka in ali so stranke med postopkom že 
posredovale, da se naj postopek vrši hitreje.

Zastoji v postopku po sili zakona (smrt stranke, prenehanje 
pravne osebe), po odredbi sodišča (če gre za rešitev kakega pred
hodnega vprašanja, pomembnega za odločitev o stvari) so sicer 
upravičeni, vendar tudi v takem primeru sodišče preveija, koliko 
časa je preteklo od zadnje obravnave in ali je obstajala možnost, 
da bi o zadevi sodišče vendarle postopalo hitreje. Rok od zadnje 
glavne obravnave do izdaje sodbe naj bi ne znašal več kot mesec dni.

Dolžino postopka pogojuje tudi narava obravnavanega razmer
ja. Prednostno bi se morali obravnavati spori, kjer so stranke 
starejši in bolehni ljudje, ter spori v zadevah priznanja odškodnin 
pri težko bolnih osebah.

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica
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HGROSUOP
OVEM

Ponuja se vam sijajna poslovna priložnost. 
Obnovite poslovne stike z nekdanjimi partnerji 
ali se priključite sodelavcem, s katerimi imate 
skupne profesionalne interese. Z ljubljeno osebo 
se boste ponovno zbližali.

BIK
V svojih namenih ste uporni in sodelavci pod

pirajo vašo angažiranost in poslovno žilico.
Ponovno boste pokazali, kaj zmorete. Partner 
skuša reševati skupne dileme in pričakuje vašo 
čustveno podporo.

DVO JČKA
Spet imate občutek, da ste na vrhu sveta in da 

mu vladate. In ta občutek vas bo vodil, da boste z 
obračanjem besed prepričali osebo, s katero se 
spogledujete že dalj časa. Delujete zelo am
biciozno in želite biti prisotni na vseh straneh.

RAK
Močna koncentracija vam omogoča, da uspeš

no zaključujete posel in že načrtujete naslednjega, 
z mislijo na velik dobiček. V ljubezenskem živ
ljenju pa za občutek ljubljenosti vseeno potrebu
jete čustvena priznanja.

LEV
Končna poslovna pogajanja bodo povsem od

visna od vaših diplomatskih sposobnosti. V lju
bezni delujte zadovoljno, saj se zraven vas naha
ja oseba, ki iskreno zadovoljuje vaše čustvene žel
je in potrebe.

DEVICA
Ne veijemite vsem govoricam, ki krožijo o vas.

Nekdo, ki vas iz neznanega razloga ne mara, si vas 
želi na vse pretege očrniti pred nadrejenimi. Ven
dar lahko brez slabe vesti zagovaijate svoje rezul
tate.

TEHTM1CA
Včasih ste preveč ambiciozni in imate preveli

ka poslovna pričakovanja. Želite profitirati tam, 
kjer ni vaše področje, zato tvegate veliko finančno 
izgubo. Namesto tega se raje posvetite tistemu 
delu, ki ga resnično obvladate.

SK0RP1JOM
Z dovolj energije in močne^ volje boste 

uresničili že zdavnaj začrtan cilj. Čeprav se zdi, 
da vas bo to izčrpalo, boste dobre volje in za zgled 
svojim sodelavcem. Zadovoljstvo vas bo sprem
ljajo tudi na intimnem področju

STRELEC
Splet okoliščin vas bo prisilil, da boste sprejeli 

novo vlogo, ki vam jo nalagajo službene ob
veznosti. Ker ste iznajdljivi in prilagodljivi, vam 
bo šlo dobro od rok. Ne postavljajte na kocko 
ljubezenske varnosti, ki vam jo nudi partner.

KOZOROG
Soočate se z novimi dilemami, saj vas nekdo 

nagovarja k tveganju finančnih rezerv. Resda so 
obljube mamljive, vendar premislite, pri tem pa 
poslušajte bližnje. Družina se bo ponovno izka
zala kot nepremagljiva podpora.

VODNAR
Združite svoje interese s preverjeno skupino, 

ki obljublja uspešno in dolgotrajno sodelovanje. 
Ne dopustite, da bi napetosti v družinskem življe
nju pokvarile vaš življenjski optimizem.

RIBI
Pričakujete, da bo nekdo opazil vaše ideje, ki 

pa so premalo transparentne. Z nestrpnostjo boste 
samo odvračali ljudi od sebe, kar vas bo vodilo v 
negotovost. Vendar se bo v zadnjem hipu pojavi
la oseba, ki vas bo razumela.

nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno reši
tev, prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Tjaša Zidanic,
Globoko 52a, 8254 Globoko

2. nagrada - 
zgoščenka 
Andraž Černoga,
Zdole 23a, 8272 Zdole

3. nagrada - 
kaseta
Maja Stopar,
Pečje 6a, 8290 Sevnica

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
SKALAR, TANAKA, APAIIN, 
ALEN, MARINEK, PELOPO
NEZ, ZA, EBENSEE, ALIN, 
NEŽA, TS, AJA, ENA, APOTE
KAH, LORETA, ALO, OVIDU, 
JELKA, PEN, KELEMINA, 
ACA, AKT, ITAL.

Geslo: JOŽICA MIKEK 
VEBER

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 2.7.2004, na 
naslov:

Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna kri
žanka”.

Za pravilno rešitev bomo upo
števali rešitev cele križanke, ne 
le gesla!
Fotokopij ne upoštevamo!

1 2 3
4 |!
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knjižnica brežice
Avtorja knjige Uspešen otrok ponujata koristne nasvete in 

opisujeta, kako lahko poskrbite za zdravo povezanost z otrokom. 
Ne glede na to, ali je vaš otrok še malček ali že najstnik, vam bo 
knjiga pomagala pri učenju temeljnih sposobnosti, ki jih vaš 
otrok potrebuje, da bo v življenju uspešen.

Dieta South Beach temelji na preprostih in okusnih jedeh, 
priporoča prigrizke, dovoljuje posladke, ne obremenjuje s štetjem 
kalorij in deluje celo brez telovadbe. Tisto, kar tej dieti daje 
posebno mesto in jo loči od ostalih diet, je izogibanje škod
ljivim ogljikovim hidratom, ki so glavni vzrok debelosti in 
povzročajo lakoto. Če se želite pridružiti zdravim in vitkim tudi 
vi, vam priporočamo knjigo Dieta South beach.

Refleksoterapevt lahko z masiranjem in pritiski na določene 
predele ter z odziva na te pritiske ugotovi, kakšno je stanje orga
nizma. Refleksoterapevtka Ana Korošec svoje bogato znanje in 
svoje bogate izkušnje predstavlja v knjigi Zdravje iz stopal, kjer 
so besedilu v oporo nazorne ilustracije, ki predvsem začetnikom 
pomagajo, da se hitro in natančno seznanijo s točkami in conami, 
ki imajo povsem določeno nalogo in so povezane z določenimi 
organi. Knjiga vas bo naučila, kako lahko skozi stopala pregle
date celoten organizem, zaznate morebitne čustvene težave in 
počutje ter kako preko masaže stopal očistite telo, prečistite čust
va, travme in napetosti, ki se jih pogosto niti ne zavedate.

Dr. John Gray je prepričan, da se z naraščajočim življenjskim 
tempom večajo tudi naše zmogljivosti, da se spremenimo. S pre
buditvijo skrite moči za ustvarjanje koristnih čudežev se 
učinkoviteje prilagajamo življenjskim izzivom in jih sprejema
mo z večjim mirom, radostjo in ljubeznijo. Da bi bil naš vsakdan
jik izpolnjen s čudeži, močjo in zadovoljstvom, ponuja John 
Gray v knjigi Koristni čudeži za moške in ženske devet vodilnih 
načel za ustvarjanje čudežev, pa tudi nove uporabne tehnike, s 
katerimi bomo prevzeli nadzor nad svojo usodo. Namen gobar
skega vodnika Gobe na Slovenskem je predvsem zmanjšati 
dvome in tveganje ter ljubiteljem gob omogočiti, da bodo svojo 
košaro napolnili le z užitnimi gobami. V knjigi je opisanih 89 v 
Sloveniji najpogostejših vrst gob. V splošnem delu so opisane 
glavne zunanje značilnosti obravnavane gobe, v določenih prim
erih pa so navedene tudi posamezne značilnosti, opazne le pri 
določenih družinah. Opisana so tudi rastišča, čas rasti, podobne 
vrste, nevarnosti, kulinarična uporabnost in še marsikaj.

Avtor Mario Puzo vas v romanu Družina popelje v 15. stoletje, v 
Rim, kjer razkrije spletkarstvo Vatikana tiste dobe. Središče pripo
vedi je Rodrigo Borgia oziroma papež Aleksander VI., moški, s čigar 
nenasitno slo po moči, razkošju in ženskah se je lahko merila edino 
njegova strastna ljubezen do lastne družine.

Obratovalni čas Knjižnice Brežice v juliju in avgustu:

ponedeljek, torek, četrtek, petek od 8.30 do 16. ure
sreda od 11. do 18.30 ure
sobota zaprto

Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice (http:// 
www.bre.sik.si/').

Sabina Stanič, univ.dip.bibl.

f ČtflEKDOTE J
Tako pametni, pa tako...

Ko je bil nemški dirigent Michael Balling v Rimu, ga je oče 
nekega slikarja peljal v sinov atelje.
“Poglej barve tega čudovitega sončnega zahoda,” je rekel 
slikarjev oče in pokazal na eno od slik. “Moj sin ni zaman 
študiral v tujini.”
“Bo že držalo,” je dejal Balling, “kajti podobnega sončnega 
zahoda v Italiji nisem nikoli videl.”

“No, pojasnite mi, zakaj učenjaki tako po- ■
gosto obiskujejo bogataše, bogataši pa tako Hfijprajjfl
redko učenjake?” je bogat bankir zbodel
velikega nemškega filozofa Immanuela
Kanta. H
“To je povsem razumljivo,” je odgovoril
Kant, “učenjaki zelo dobro poznajo vrednost bogastva,
bogataši pa bolj slabo vrednost učenosti.”

Francoski slikar Nicolas Poussin, ki je dolgo živel v Rimu, je 
naslikal Marijino poroko. Slika je bila razstavljena v cerkvi 
Prijatelj in njegov občudovalec je slikarja opozoril na nekaj 
napak, ki jih je po njegovem mnenju imela slika. Poussin je 
na pripombe odgovoril z milim smehljajem:
“Kot vidiš, ni mogoče napraviti dobre poroke niti na sliki”.

Nemški romantični pesnik Friedrih Schiller se je v mladih 
letih ukvarjal z glasbo in je prav dobro igral na harfo. Nje
gov sosed pa pesnikovemu igranju ni bil posebno naklonjen. 
Ob neki priložnosti mu je zafrkljivo dejal:
“Gospod Schiller, vi igrate kot David, samo ne tako lepo.” 
Toda vsaka palica ima dva konca 
“Vi pa govorite kot Salomon, samo ne tako modro!”, ga je 
zavrnil Schiller.

------ —. • --------
Robert Walpole, grof Oxfordski, je bil angleški minister. Ko 
mu je neki gospodarstvenik predložil osnutek uredbe o pris
tojbinah za pse, je rekel:
“Vaš predlog je dober, vendar ga ne bom sprejel, ker bi sicer 
vsi psi kraljestva lajali za menoj.”
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OBČINA

Brežice

Plinifikacija v naši občini se nadaljuje
Občina Brežice ima z družbo Adriaplin d.o.o. sklenjeno koncesijsko pogodbo za opravljanje javne gospodarske službe izgradnje in uprav
ljanja plinovodnega omrežja ter oskrbe z zemeljskim plinom v občini Brežice. Za podelitev omenjene koncesije smo se odločili, ker želimo 
občanom omogočiti dostop do cenovno ugodnega ter ekološko sprejemljivega energenta. Kot energent prihodnosti je poraba zemeljskega 
plina razširjena po vseh državah razvite Evrope, kjer se že dolga desetletja uporablja kot eno najbolj razširjenih goriv.

Letos bo koncesionar Adri
aplin d.o.o. nadaljeval gradnjo 
plinovodnega omrežja skozi 
center Brežic proti severu in 
sicer bo plinovod razširjen iz 
okolice Zdravstvenega doma 
Brežice proti Šentlenartu. Ker 
je na tem območju veliko in
dividualnih hiš, ki jih bo 
mogoče priključiti na javno 
plinovodno omrežje, je smo
trno, da lastniki naročijo izved
bo priključka na plinovod in 
se pridružijo tistim, ki z upora
bo zemeljskega plina že prispe
vajo k ohranitvi zdravega in 
čistega okolja. Prednosti, ki jih 
omogoča uporaba zemeljskega 
plina, so zlasti naslednje:

- Zemeljski plin je gorivo, ki 
se v zemeljski skorji nahaja v 
velikih količinah in dokazane 
svetovne zaloge zagotavljajo 
nemoteno in zanesljivo doba
vo vsaj naslednjih 70 let. Evro

pa je prepletena s plinovodnim 
omrežjem in geografska lega 
Slovenije omogoča, da lahko 
hkrati dobavljamo plin iz več 
neodvisnih virov v Rusiji, Al
žiriji ter v prihodnosti tudi iz 
Severnega morja.

- Zemeljski plin je ekološko 
najprimernejše gorivo; pri zgo
revanju praktično ni škodljivih 
primesi, ni problema sajavosti 
in prahu, ni poškodb dimnika 
zaradi žveplovega dioksida.

- Plin omogoča natančno in 
enostavno regulacijo moči, kar 
zmanjšuje obremenjenost kot
lov.

- Zemeljski plin varno trans
portiramo in dobavljamo v 
podzemnih plinovodih, zato 
odpade težava s skladiščnim 
prostorom ter potencialno ne
varnostjo puščanja skladišča 
kurilnega olja in možno škodo 
z onesnaženostjo podtalnice.

- Porabljeno količino ze
meljskega plina je potrebno 
plačati po dejanski porabi za 
preteklo obdobje, poleg tega 
ni potrebna zaloga goriva.

- Stroški vzdrževanja plin
skih kotlov so nižji, njihova 
življenjska doba pa daljša.

Zaradi ekoloških prednosti 
in nizkega obremenjevanja 
okolja je poraba zemeljskega 
plina v stalnem porastu. S po
rabo zemeljskega plina names
to drugih energentov bo vsak
do prispeval k čistejšemu okol
ju ter boljši kakovosti ozračja 
v Brežicah.

Turistična cona “Po 
Sotli in Gorjancih’'

V preteklem lem je bilo pod
pisano pismo o nameri za vzpo

stavitev turistične cone po Sotli 
in Gorjancih. K projektu so na 
slovenski strani pristopile ob
čina Brežice in občina Krško, 
na hrvaški pa mesto Samobor, 
občina Brdovec, občina Du- 
bravica in občina Marija Gori
ca. V letošnjem letu pa sta se 
pridružili še občina Kraljevec 
na Sutli in mesto Klanjec in na 
ta način je vključeno tudi 
območje Bizeljskega, kije izra
zilo željo po vključitvi v cono. 
Občina Brežice se je prijavila 
na javni razpis Javnega sklada 
RS za regionalni razvoj in 
ohranjanje poseljenosti sloven
skega podeželja v Ribnici in 
uspela na razpisu za omenjeni 
projekt. Pridobila je sredstva v 
višini 3,6 milijona SIT. Projekt 
je za občino Brežice ovredno
ten na 6 milijonov SIT. Do 
sedaj je bil izdelan elaborat, ki 
je bil predpogoj za proglasitev

cone. Konec meseca aprila 
2004 je na predlog podkomisije 
za turizem pri Stalni mešani 
komisiji po sporazumu o ob
mejnem prometu in sodelo
vanju (SOPS) med Slovenijo 
in Hrvaško razglasila pred
lagano območje za Turistično 
cono “Po Sotli in Gorjancih”.

Za izdajo dovolilnic in for
malni začetek delovanja tu
ristične cone je potrebno zago
toviti še pogoje v naravi. Po
trebno je postaviti označevalne 
table, vzpostaviti informativna 
središča ter natisniti turistično 
karto in turistični katalog. Vse 
prej navedeno se izvaja, za kar 
je bil sklenjen tudi sporazum o 
medsebojnem sodelovanju 
med občinama Brežice in Kr
ško o delitvi dela za po
samezno fazo. Na ta način bo 
mogoče projekt prej in bolj 
racionalno končati. Sama raz

glasitev cone v naravi se pred
videva v mesecu septembru. 
Vzpostavitev turistične cone 
bo omogočila prehod meje s 
turistično dovolilnico na pre
hodih, določenih za ta namen, 
in sicer peš ali pa s kolesom ter 
osebno prtljago. V naši občini 
bo takih prehodov sedem 
(Orešje, Nova vas, Stara vas, 
Rakovec, Rigonce, Slovenska 
vas, Vlaški križ). Predvidevajo 
se tudi razpisi, ki bi dali prio
riteto investitorjem, ki so zno
traj turistične cone, ter pri
dobitev dodatnih sredstev za 
promocijo turistične cone. Ne
nazadnje bo projekt pripomo
gel k promociji krajev in po
nudnikov znotraj cone in ob
čine kot celote, saj je v cono 
vključen večji del občine.

Mag. Andrej Vizjak, 
Župan občine Brežice

as občinski svet brežice

Spoštovane bralke in 
bralci!

Minilo^je~ze leto in pol od 
občinskih volitev, kjer smo 
SDS dosegli zelo dober rezul
tat. Dobili smo župana mag. 
Andreja Vizjaka in sedem svet
nikov ter postali vodilna stran
ka v občinskem svetu. To je bilo 
2a našo stranko zelo veliko 
Priznanje in seveda tudi velika 
°bveznost. Mnogi so se takrat 
spraševali, kako nam bo uspe- 
*° voditi našo občino Brežice, 
saj je bila stranka SDS v pre
teklosti večinoma v opoziciji. 
uanes - po enem letu in pol - 
Srno lahko zelo zadovoljni, saj 
Je župan s svojimi ljudmi prine- 
Sel v naš prostor sveže ideje in 
nove rešitve. Tako se je v naši 
°bčini precej naredilo. Več se 
Pomaga malemu gospodarst- 
Vu- Na področju družbenih de- 
Jayn°stih se je izgradila šola v 

1Secah, končuje se šola v Ka- 
Pelah, rešuje se prostorska stis- 
a.v Knjižnici Brežice, veliko 
je naredilo tudi za pridobitev 

(šoke strokovne šole v Bre- 
jcah. Na področju komunal

en dejavnostih se je veliko 
da vložilo v pripravo za čis- 

* n° napravo Brežice in ko
munalno ureditev za našo 

cino. Ta projekt je zelo po- 
emben, saj se bo sofinanciral 

dn * Z evroPskinii sredstvi. Ure- 
0 Se Je tudi nekaj vodovodov, 

nA krožišč in podobno. Velik 
kun are^ Pa se daje tudi raznim 

urnim prireditvam, saj je 
sJ Ura ln druženje ljudi med 
n„v0j tudi pomemben del 

se§a vsakdana. Danes lahko 
imo, da se je ponudba prire- 

mtev v naši občini kakovost- 
več P]3 tUdi količinsko zelo po

ta Po. letu in pol našega manda- 
, m je htdi pokazalo, kako ze- 
o koristno je, da je naš župan 
7 Poslanec. Sprva nas je kar 

nekaj imelo pomisleke, ali je 
0 dobro za našo občino. Danes

Vsem Posavkam in Posavcem 
čestitamo

ob dnevu državnosti,
25. juniju.

Prvič ga bomo praznovali 
kot prebivalci združene Evrope 

in prvič s festivalskimi prireditvami 
"Brežice, moje mesto".

Na svidenje v Brežicah!

Svetniška skupina LDS 
Jože Avšič

smo prepričani, daje to zelo ko
ristno, saj se denar deli v Ljub
ljani in hitrost našega razvoja 
je predvsem odvisna od denar
ja iz države. Tako lahko ugoto
vimo, da je v naši občini danes 
veliko več državnih investicij, 
kot v preteklosti. To ni na
ključje, ampak je plod velikega 
truda župana in celotne ob
činske uprave.

V stranki SDS pa smo tudi 
zelo veseli, da je podpora in 
ugled naši stranki in ljudem v 
stranki vse večja. To se je poka
zalo tudi na zadnjih volitvah 
za evropske poslance. V Bre
žicah je SDS na ravni stranke 
dosegla najboljši rezultat v naši 
volilni enoti. Naš rezultat pa je 
bil tudi eden boljših V državi. 
Prav zato se svetniki SDS iz 
občine Brežice zahvaljujemo 
vsem, ki ste zaupali glas stranki 
SDS na zadnjih volitvah.

Ivan Molan, 
za svetniško skupino SDS

☆ ☆

☆ ☆

Spoštovane krajanke 
in krajani!

Na zadnji seji občinskega 
sveta smo soglasno podprli pred
log Krajevne skupnosti (KS) Ve
lika Dolina o samoprispevku, ki 
je očitno eden od pomembnih 
virov sredstev vsake KS. Priča
kovati je, da bodo podobno pot 
ubrale tudi tiste KS, ki želijo oh
ranjati oziroma posodabljati pri

dobljene kvalitete. Nekoliko 
manj ugodna pa so stališča 
svetnikov glede razglašanja 
kulturnih spomenikov občine 
Brežice, saj se zavedajo posledic 
takšnega statusa posameznih

objektov. Na eni strani je to pri
ložnost za posameznika, ki pa je 
lahko že v naslednjem trenutku 
ovira pri spremembi želenega 
stanja oziroma finančno breme. 
Povsem brez pomislekov so bila 
podprta pozitivna mnenja za 
ravnatelje javnih zavodov - Ani
co Kupina, Martina Dušiča in 
mag. Marijo Lubšina Novak. 
Imenovanje direktoija MC Bre
žice bo verjetno tema naslednje 
seje občinskega sveta. Delo v 
javnih zavodih na področju šol
stva je v teh dneh še posebej pes
tro, saj na eni strani generacije 
zapuščajo osnovnošolske, sred
nješolske in višješolske klopi, po 
drugi strani pa že tečejo inten
zivne priprave na sprejem novih. 
Začenjajo se tudi priprave na ob
novitvena dela, potrjevanje sis
temizacij in oblikovanje orga
nizacijskih shem novega šolske
ga leta. Prostorske težave neka
terih šol se kažejo kot posledica 
slabih gradenj, novih predpisov 
in drugačnega števila oddelkov. 
Obnov pa seveda niso potrebne 
le šole, temveč tudi metode in 
oblike dela, saj so generacije, ki 
polnijo sedanji šolski prostor, 
produkt drugačnega časa.

Drugačne želje in potrebe 
imajo tudi vsi ostali prebivalci 
občine, zato ni naključje, če so 
nejevoljni zaradi slabih cest, od
daljenosti od središča, visokih 
cen in malo delovnih mest... Zal 
zaradi naštetega padejo v senco 
pozitivni dogodki (odprtje kro
žišča, Unesco središče, Festival 
Brežice, ustanovitev Zavoda za 
razvoj podeželja, mnogi športni 
dosežki, delovanje kulturnih 
društev, humanitarnih organiza
cij ...). Upamo, da bomo z vztraj
nim delom uspeli premakniti te
htnico na nasprotno stran, kjer 
vlada strokovnost, delavnost in 
seveda opravičenost vlaganj.

Mag. Stanka Preskar 
za LORKS

SLS-
Slovenska ljudska stranka

www.sis.si

SLS - Brežice moje 
mesto

Projekt “Brežice moje mes
to” je projekt oživljanja mest

nega središča in vračanja živ
ljenja na glavno ulico, ki se iz 
dneva v dan spopada z vse več
jo osamljenostjo in mrtvilom, 
predvsem zaradi zmanjševanja 
obsega in zapiranja trgovinske 
dejavnosti.

Pristop lokalne skupnosti in 
aktivnosti Zavoda za turizem 
občine Brežice je reakcija na 
ugotovljena dejstva, da je po
trebno nekaj storiti, da v naše 
mestno središče povrnemo pr
votno življenje, s tem zajezimo 
zapiranje prodajaln ter vzpo
stavimo turistom prijazno mes
to. Slovenska ljudska stranka 
odločno podpira zastavljene 
cilje s tem, da predlaga inten
zivnejše vključevanje neposre
dno zainteresiranih gospodar
skih subjektov, ki morajo pri 
vsem tem imeti največji inte
res, kordinacijo in vodenje pro
jekta pa je potrebno ohraniti 
znotraj imenovanega nosilca. V 
SLS želimo, da to postane vsa
koletni projekt na začetku po
letne sezone in da se ta prire
ditev razvija in krepi v smislu 
širše promocije, obsega vse
bine ter kakovosti programa.

Da bi nam uspel zastavljeni 
cilj in da bi se prireditev ohrani
la, je seveda potrebno za tovrst
ne projekte v prihodnje name
niti precej več proračunskega 
denarja, za kar se bo naša stran
ka zavzela pri sprejemanju pro
računa za leto 2005.

Ivan Vogrinc

Brežice “Tigovsko 
mesto”

Glavno vprašanje, ki se po
raja v glavah vseh Brežičanov, 
je: “Od česa bo živela naša ob
čina?” Od trgovine?! Mi meni
mo, da ne! Proizvodnja je in bo 
tista gospodarska panoga, ki 
prinaša nov zagon, nov denar 
in nova delovna mesta, od tega 
pa lahko živi tudi naša trgovi
na. Dejstvo je, da ima brežiška 
občina na prebivalca največ tr

govskih površin, vemo pa, da 
povprečni dohodki niti približ
no niso na državni, kaj šele na 
evropski ravni.

Brežiška trgovina je že ne
kaj let v krizi, nekdanje de
lavke T.P. Posavje in sedaj Mer
catorja odhajajo nekaj let pred 
zasluženo pokojnino na borzo 
dela, pod velikim vprašanjem 
je prihodnost nam vsem znane 
“blagovnice”, glavni uspeh ob
činske uprave pa naj bi bilo od
prtje novih trgovskih središč 
ob sedanji na pol prazni “Čepi- 
novi” hiši.

Predsednica trgovskega sin
dikata v Mercatorju Jožica Bra- 
tanič in hkrati predsednica KS 
Zakot-Bukošek-Tmje ne razu
me, zakaj je cilj župana in ob
činske uprave odpiranje veli
kanskih trgovskih centrov, saj 
bodo trgovski velikani sami po 
sebi prišli v naše okolje in bol
je bi bilo, da bi privabili sodob
ne industrijske panoge, ki jim 
lahko tu v bližini “evropske” 
meje in Zagreba ponudimo iz
vrstne pogoje za delovanje.

Želimo si, da bi naši občani 
s ponosom dejali: “To je moje - 
nam prijazno mesto!”

Za PUM
Jure Pezdirc, Jožica Bratanič

N Si
Nova Slovenita
Krtianska ljudska stranka

N.Si
Veseli smo uspeha naše 

stranke na volitvah za evropski 
parlament, kjer je naša stranka 
dosegla najboljši rezultat in s 
tem dve poslanski mesti. Izvol
jena sta bila gospod Lojze Pe
terle in gospa Ljudmila Novak. 
Vemo, da brez podpore vas vo
livcev naša stranka ne bi bila v 
samem slovenskem vrhu. Na to 
kažejo rezultati, saj je imela lista 
prevladujočo podporo tako v 
krški kot tudi v sevniški obči
ni.

Zato se vam, dragi volivci, 
zahvaljujemo za podporo, hkra
ti pa smo prepričani, da bosta 
naša predstavnika upravičila 
vaše zaupanje in nas po vesti 
in častno zastopala v evrop
skem parlamentu.

N.Si OO Brežice
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OGLASI
Sava Glas, 24.6.2004

Cenjene stranke obveščamo, 
da v poletnih mesecih 
(od 1.7. do 31.8.) obratujemo:
- od pon. do pet.: 7. do 16. ure 
-ob sobotah: 8. do 13 ure

ATRAKCIJA V KRŠKEM!
V SOBOTO, 3. JULIJA, OB 19. URI
ZOPET DIRKA ZA
VELJKO NAGRADO AMD KRŠKO 
IN POKAL ZAVAROVALNICE TRIGLAV
- NASTOP GRAND PREVOZNIKOV
- BOGAT SPREMLJEVALNI PROGRAM 
(NAGRADE, VETERANI, MOTORISTI, PADALCU
- VSTOPNINA 1.800 SIT, KLUBSKA 700 SIT

- ZA OTROKE DO 14. LETA VSTOP PROST

VABLJENI NA "MAU GRAND PRDTi Speedway - Krško

INTERNET FOTOGRAFIJA
Ikzphčei) program doMena m spletni strani

TPV AVTO Brežice
^ m*'™.. v Cesta bratov Cerjakov 11, 8250 Brežice

Tel.: 07 49 91 903, 49 91 904

V NAJBOLJŠI DRUŽBI.
V Revozu d.d. bomo v letošnjem letu odprti dodatno 
ameno v proizvodnji najbolj priljubljenega avtomobila v 
Sloveniji ter enega najbolj priljubljenih avtomobilov v 
Evropi - renault ctia. V ta namen bomo še letos odprti 
nova delovna mesta tn tako v svojo družbo povabiti 
precejšnje število novih ljudi.

Skupaj bomo tako nadaljevati niz poslovnih uspehov v 
Sloveniji, kjer smo že vrsto tet na prvem mestu med 
slovenskimi izvozniki ter še utrdili svoj položaj na lestvici 
tovarn za proizvodnjo avtomobilov z najbolje 
organiziranim delom v Evropi.

RENAULT
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CKRNM ^

# A %
ČERNELČEVA 9, 8250 BREŽICE 
TEL.: 07/49-61-OSO, 07/49-93-240
FAX: 07/49-93-241
GSM: 041/619455

Turistično društvo Brestanica 
tudi letos pripravlja

Petrov sejem,
ki bo v soboto, 3. julija, s pričetkom ob 9. uri

v trškem jedru z bogatim kulturnim programom.

Vabljeni vsi, ki se ukvarjate z obrtno, rokodelsko, kramarsko in 
kmetijsko-prehrambeno dejavnostjo, da s svojo ponudbo popestrite 
prireditev in doprinesete k bogati izmenjavi blaga ter veselemu 
razpoloženju.

Zagotovite si svoje mesto, zato se čimprej prijavite na naslovu 
Turistično društvo Brestanico, Cesta izgnancev 3, Brestanica ali na 
telefonski številki 07/49-79-193 pri Mirku A vsenaku.
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mnenja, odgovori, popravki ...
Odprto pismo županu 
občine Sevnica gospodu 
Kristijanu Jancu

Spoštovani!

Nekaj dni nazaj sem praktično 
na sevniški ulici dobil informacijo, 
da ste vi gospod župan Kristijan 
Janc nedavno sklicali sestanek o idej
nih rešitvah za nadomestno športno 
dvorano in atletski stadion v Sevni
ci. Povabljeni so bili nekateri pred
stavniki športa v Sevnici in tudi neka
teri drugi. Na ta pomemben ses
tanek pa niste povabili Branka 
Kelemine, ki je poslanec DZ RS, ki 
je član občinskega sveta, ki je pred
sednik odbora za komunalno dejav
nost in infrastrukturo pri občinskem 
svetu občine, ki je predsednik inicia
tivnega odbora za izgradnjo atlet
skega stadiona v Sevnici in ki je do 
nedavnega bil tudi predsednik Atlet
skega kluba Sevnica. Poleg tega 
imam na področju gradbeništva 
menda ja nekaj izkušenj in bi moja 
pomoč gotovo bila koristna. Večina 
odgovornih na občini in tudi vi gos
pod župan Kristijan Janc dobro 
veste, da je že 17.1.2000 bil usta
novljen iniciativni odbor za izgrad
njo atletskega stadiona, da smo

oddelku za okolje in prostor, ob
činskemu svetu in vam osebno po
slali kar nekaj dopisov, s katerimi 
smo vas seznanjali z našimi interesi 
in v katerih smo dajali tudi konkret
ne predloge, kako naj se lotimo iz
gradnje atletskega stadiona v Sevni
ci in še nekaterih drugih objektov, 
pomembnih za občino Sevnica in 
njene občane. Z dopisom dne 
14.1.2002 smo tudi predlagali, da 
bi se občina in vi gospod župan 
Kristijan Janc zavzeli za to, da se 
čimprej pridobi gradbeno dovoljen
je in da se prične z gradnjo naj
pozneje v jeseni 2003.

Moj velik interes za sodelovanje 
pri tem in drugih podobnih projek
tih je zelo velik. Vi gospod župan 
Kristijan Janc sami najbolje veste, 
zakaj je potrebno vedno in povsod, 
če je le mogoče, z vaše strani igno
rirati moja prizadevanja za sode
lovanje pri nekaterih pomembnih 
občinskih projektih. Preprosto, bo
jite se v svoji bližini imeti človeka, ki 
nekaj zna in je vaš večni politični 
konkurent in ki si vedno in povsod 
upa na glas povedati tudi tisto, kar 
je narobe, pokazati na krivce in tudi 
sam prevzeti odgovornost za svoja 
dejanja. In končno, zakaj smo neka
teri že leta 2000 začeli z intenzivni
mi pobudami za pripravo nekaterih

V SPOMIN

24. junija sta minili 
žalostni dve leti, 

odkar si tiho odšel

ANTON MILAR
z Mrtvic

Pustil si nam spomine in bolečino, ki nikoli ne mine.

Najlepša hvala vsem, ki se ga spominjate in mu prižigate 
sveče.

Zena Anica z otroki

' :------------------------------------ n
NAROČILNICA

SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 

Tel.: 07-49-91-254, 07-49-91-250 
Fax.: 07-49-91-253

Elektronska pošta: komerciala @radio-brezice.si

Naročam/o časopis SAVA GLAS

Ime in priimek_________________________________________

Podjetje(naziv in naslov)_ 

Davčna številka podjetja_

Zavezanec za DDV______

Kraj ___________________

Ulica

Datum

Poštna št.

Telefon

Podpis

Število izvodov

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. 
Naročniško razmetje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 

^ttaročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem
J

pomembnih občinskih projektov? 
Zato, da bi danes imeli odprtih nekaj 
projektov, kot je.nadomestna šport
na dvorana, atletski stadion, sodob
na večnamenska kulturna dvorana 
in da bi ob gradnji HE Boštanj po
izkušali iztržiti še nekaj več, kot so 
nam pripravljeni dati in od česa bi 
imela občina nekaj koristi. Zal ugo
tavljam, da predvsem zaradi vašega 
ne-interesa gospod župan Kristijan 
Janc, nimamo danes na občini pri
pravljenega niti enega večjega pro
jekta, s katerim bi poizkušali lobi
rati pri izgradnji HE Boštanj in pri
staviti svoj "piskrček”. Kje mislite 
gospod župan Kristijan Janc naj mi 
za atletski stadion dobimo okrog 
20.000 m3 gramoza, ki je vreden 
več deset milijonov SIT, če ne ob 
tem velikem gradbišču v Boštanju, 
(ker ni projektov, to zdaj ne bo mo
goče). Tudi marsikaj drugega bi 
lahko ob pametnem nastopu izpu
lili od velikega gradbišča, od kate
rega, kaže, bomo prav zaradi slabe 
občinske politike iztržili bore malo.

Komu, kako in kdaj boste položili 
račune za slabo vodenje občine na 
tem segmentu, me prav zanima.

Na koncu vas gospod župan 
Kristijan Janc javno pozivam, da 
prenehate z vašo aroganco, samo
voljo in samozadostnostjo in da v 
prihodnje povabite k sodelovanju 
tudi tiste, ki imajo znanje in ideje, 
kako za naše občanke in občane sto
riti kaj dobrega.

Branko Kelemina, 
predsednik iniciativnega odbora 
za izgradnjo atletskega stadiona

mali oglasi
Poslušalec proda okrasni sod z 
mizico in klopmi v njem. In
formacije na tel. št. 81-44-127.

Na Piršenbregu prodam manjšo 
kmetijo v izmeri približno 2 ha 
s starejšo opremljeno hišo in 
gospodarskim poslopjem. 
Pokličite 07/49-56-664.

V okolici Dobove oddam v na
jem popolnoma opremljen go
stinski lokal s kuhinjo in letno 
teraso v izmeri 170 m:. Lokal 
ima vsa dovoljenja in obratuje. 
Za dodatne informacije pokli
čite 07/46-68-300 vsak delav
nik med 8. in 16. uro.

RADIO/BR 
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RADIO BREŽICE d.o.o.

POLETNI DELOVNI ČAS
OD 28.6. DO 31. 8.2004 

7.30-14. ure

OB SREDAH 7.30-15.30

Sobote, nedelje 
in prazniki-ZAPRTO

Osmrtnice lahko oddate 
vsakdan 

od 7.30 do 12. ure 
na telefonski številki

49-91-250 
ali 49-91-252.

JAVNI POZIV Regionalna 
Razvojna agencija 
POSAVJE

Na osnovi Pravilnika o izvajanju subvencioniranega 
kadrovskega štipendiranja in kriterijih za izbor gospodarskih 
in negospodarskih subjektov v subvencionirano kadrovsko štipendiranje 
v Posavski štipendijski shemi

objavlja
Regionalna razvojna agencija Posavje

I. JAVNI POZIV K ODDAJI VLOG ZA IZBOR GOSPODARSKIH IN NEGOSPODARSKIH SUBJEKTOV 
V SISTEM SUBVENCIONIRANEGA ŠTIPENDIRANJA ZA ŠOLSKO LETO 2004/2005

1. PREDMET POZIVA
Predmet poziva je izbor gospodarskih in negospodarskih subjektov v sistem subvencioniranega šti
pendiranja v šolskem letu 2004/2005. Na osnovi izbora bodo upravičenci vključeni v sistem subvencio
niranega kadrovskega štipendiranja.
Subvencionirana kadrovska štipendija je sestavljena iz dveh delov v sledečem razmerju:
- subvencionirani del, ki ga iz sredstev, pridobljenih z naslova neposrednih razvojnih spodbud zagotav
lja Regionalna razvojna agencija Posavje v višini do največ do ene tretjine (1/3) celotne štipendije, in 
sredstev lokalnih skupnosti v višini do največ ene tretjine (1/3) celotne štipendije;
- udeležba upravičenca, ki jo iz svojih sredstev zagotavlja upravičenec, ki je na podlagi javnega razpisa 
pridobil pravico do subvencije, v višini ene tretjine (1/3) celotne štipendije.
Višina subvencije bo za vse upravičence enaka.

2. POGOJI
Pravico do pridobitve subvencije za izvajanje kadrovskega štipendiranja potrebnega kadra imajo 
upravičenci, ki se prijavijo na javni poziv s predpisanimi obrazci in izjavami ter izpolnjujejo naslednje 
pogoje:
- imajo sedež na območju občine Krško, Brežice ali Sevnica
- kadrovska potreba, ki jo izkažejo,
- ima status deficitarnega poklica, kar se ugotavlja na podlagi uradne evidence brezposelnih oseb, ki 
jo vodi Zavod RS za zaposlovanje - Območna enota Sevnica in ostalih evidenc, ki imajo naravo sprem
ljanja kadrovskega potenciala v občini Krško, občini Brežice in občini Sevnica
- je za pridobitev subvencije za izvajanje kadrovskega štipendiranja potrebnega kadra na dodiplom
ski ali podiplomski ravni izobraževanja (IV., V„ VI., VIL, Vlil., in IX. stopnja izobraževanja)
- izkazana kadrovska potreba je v skladu z Regionalnim razvojnim programom regije Posavje 2001- 
2006
- se zavežejo, da bodo štipendista po končanem šolanju zaposlili najmanj za enako obdobje, kot so ga 
štipendirali s pomočjo Posavske štipendijske sheme.
Pravice do subvencije ne more uveljavljati upravičenec, ki:
- je pod prisilno poravnavo, v postopku stečaja ali likvidacije
- je predhodno že pridobil pravico do subvencije, pa ni izpolnjeval obveznosti, zaradi katerih mu je bila 
ta pravica odvzeta.

3. NAČN PRIJAVE
Upravičenci se prijavijo na obrazcu "Prijavni obrazec za subvencionirano kadrovsko štipendiranje". 
Prijavnemu obrazcu morajo biti priloženi:
- dokazilo o poravnanih davkih in prispevkih;
- potrdilo, da se upravičenec ne nahaja v postopku prisilne poravnave, stečaja ali likvidacije, ki ga 
izda pristojno sodišče;
- fotokopija sklepa o vpisu družbe v sodni register;
- navedba števila zaposlenih s kadrovskim načrtom za naslednja štiri leta
- izjava 1 (iz razpisne dokumentacije)

Navedeni pogoji so določeni v Pravilniku o izvajanju subvencioniranega kadrovskega štipendiranja in 
kriterijih za izbor gospodarskih in negospodarskih subjektov v subvencionirano kadrovsko štipendiranje 
v Posavski štipendijski shemi, ki je dostopen na sedežu Regionalne razvojne agencije Posavje.

5. POSTOPEK IZBIRE
Regionalna razvojna agencija Posavje je imenovala sedemčlansko Komisijo za izbor, ki bo opravila 
izbor.
Komisija za izbor bo obravnavala samo popolne vloge, prejete na naslov: Regionalna razvojna agenci
ja Posavje, CKŽ 46,8270 Krško in sicer priporočeno po pošti ali osebno oddane na sedež Regionalne 
razvojne agencije Posavje vsak delovni dan od 8. do 14. ure. Prijave morajo biti v zaprti kuverti vidno 
označene z napisom "Prijava na javni poziv - Posavska štipendijska shema" in točnim naslovom 
pošiljatelja na hrbtni strani. Vloga je popolna, če je prijava na zahtevanih obrazcih, če so priložene vse 
zahtevane priloge, če je ustrezno naslovljena in označena.
Rok za oddajo vlog je 31.8.2004 do 12. ure.
Vloge se bodo obravnavale po vrstnem redu prejetja, pri čemer ima prej prejeta vloga z zahtevano 
višjo stopnjo izobrazbe prednost pri dodelitvi pravice do subvencije za kadrovsko štipendiranje v okviru 
Posavske štipendijske sheme pred kasneje prejeto.
Prednost pri izboru imajo podjetja, ki so že vključena v posavsko štipendijsko shemo z istimi štipendisti, 
s katerimi že imajo sklenjeno pogodbo o štipendiranju.
Udeleženci razpisa bodo o rezultatih razpisa obveščeni v 30 dneh po preteku roka za oddajo vlog.

6. DODATNE INFORMACIJE IN DOKUMENTACIJA
Prijavni obrazci so na voljo na naslednjem naslovu: Regionalna razvojna agencija Posavje, CKŽ 46,
Krško ob predložitvi dokazila o vplačilu stroškov za prijavne obrazce v višini 1000 SIT na račun št.: 01254- 
6030364826 pri Upravi za javna plačila od dneva objave tega javnega poziva (namen nakazila: "Raz
pisna dokumentacija - Posavska štipendijska shema").
Dodatne informacije posreduje vodja projekta, ga. Nataša Šterban Bezjak, tel.: 07/48-81-041, e-naslov: 
natasa.sterban. bezjak @ rpcp. net.

Regionalna razvojna agencija Posavje

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 
Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.

Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 
Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Prof.dr. Stane Repše: ”Delo je velika sreča in zadovoljstvo!”
Usklajevanje za pogovor je 

imelo zaradi številnih obvez
nosti prof. dr. Staneta Repšeta 
kar nekaj manjših postajališč. 
Ko sva se končno srečala, je 
povedal: “Rojen sem bil 25. 
septembra 1940 v zaselku Brin
je pri Šentjanžu. Sem najstarejši 
od dvanajstih otrok. Oče je bil 
čevljar, vendar tega poklica 
skoraj ni opravljal. Mati je bila 
gospodinja in je imela z deveti
mi otroki veliko dela. Trije 
otroci, ki so bili rojeni med 
vojno, so umrli, Imeli smo ma
jhno kmetijo, nekaj manj kot 7 
ha. Med vojno smo bili be
gunci. Dva dni pred nasilno 
izselitvijo prebivalcev Šent
janža in okolice v Nemčijo smo 
ponoči prebežali na italijansko 
stran. Vrnili smo se šele po voj
ni. Spominjam se porušenega 
doma ter postopne obnove hiše 
in gospodarskih poslopij”.

Sedem razredov osnovne šo
le je opravil v Šentjanžu, nato 
pa nižjo gimnazijo v Tržišču. 
“To je predstavljalo 7 km hoda 
tja in nazaj. V višjo gimnazijo 
sem hodil v Novo mesto in spet 
je bilo treba prepešačiti pot od 
doma do želežniške postaje v 
Tržišču, od tam pa naprej z vla
kom. Oče me je zbudil vsako 
jutro ob pol štirih. Pouk je bil 
tudi ob sobotah. Domov sem 
prihajal pozno popoldne ali v 
večernih urah. Za študij medi
cine in kirurgijo sem se odločil 
že v gimnaziji”, je dopolnil 
svoje spomine na zgodnjo mla
dost.

Na Medicinsko fakulteto v 
Ljubljani se je vpisal leta 1960

in jo končal 1966. Po konča
nem stažu in odsluženi vojaš
čini je nekaj časa delal v bol
nišnici Novo mesto, kjer je želel 
dobiti mesto specializanta iz 
kirurgije, vendar so bili takrat 
za zaposlitev zelo težki časi. Le
ta 1969 je dobil specializacijo

iz kirurgije v Ljubljani. "Spe
cialistični izpit sem opravil v 
letu 1973 in nato dobil stalno 
delovno mesto na Kirurški gas- 
troenterološki kliniki v Ljub
ljani, leta 1971 pa tudi mesto 
asistenta na Medicinski fakul
teti. Sčasoma sem postal vodja 
oddelka in sedaj sem na mestu 
predstojnika,” pojasni dr. Rep
še. 1978 je naredil doktorat 
znanosti, 1979 je postal docent 
in leta 1984 profesor kirurgije. 
Je član več mednarodnih kirur
ških združenj.

Na vprašanje, kam je umes
til kaj prostega časa, je odvr
nil: "Večino časa zahteva služ
ba. Veliko stvari za službo pa 
je treba narediti tudi doma v 
poznih popoldanskih in v ve
černih urah, predvsem pisanja.

Objavil sem preko dvesto bib
liografskih enot - strokovnih 
člankov in drugih publikacij, 
nekaj poglavij v različnih uč
benikih kirurgije in uredil ne
kaj zbornikov strokovnih sre
čanj. Naše delo zahteva neneh
no izpopolnjevanje. V času od 
1975 do ’85 sem bil po več me
secev na raznih izpopolnjevan
jih v Franciji, Nemčiji in Avs
triji. Delo je velika sreča in vred
nota. Je tudi veliko zadovoljst
vo, zlasti še, če lahko komu 
pomagamo. Sicer pa vedno raje 
in vse pogosteje hodim domov 
na Brinje in v Kamenško. Uži
vamo gostoljubje svakinje 
Marjete in brata Andreja. Na 
Brinju se pogosto zbere vsa 
velika družina. Moja mati, ki 
je imela devet živih otrok in je 
dočakala trindvajset vnukov in 
tri pravnuke, je to vedno želela.” 

Ko ga pobaram po družini, 
odgovori: “Sem poročen - s 
Sonjo, “ljubeznijo iz gimnazij
skih let”, sedaj profesorico fran
coskega in angleškega jezika. 
Imava dva sinova, eden je 
zdravnik in drugi kemik, in štiri 
vnuke. Najstarejša vnučka in 
vnuk hočeta imeti kmetijo. Ta
ko delamo sedaj velike načrte, 
kaj vse bomo imeli na svoji 
kmetiji v Kamenškem. Na sre
čo imajo sosedje krave, pujse 
in kokoši, pa tudi traktor in ko
silnico. Z naše bodoče “kmeti
je” je zelo lep razgled na Mim- 
sko dolino, ki je v večernih 
urah podobna nakodranemu 
morju v Kvarnerskemu zalivu. 
Številni griči s cerkvicami so 
zdravilo za dušo, na obzorju pa

stražijo - Kum, Lisca, Gorjanci 
in Snežnik.”

Za trenutek se dotakneva 
zloglasne Bele knjige: ”Že de
setletja se poglobljeno ukvar
jamo z rakom na trebušnih orga
nih in 1997. leta smo izdali 
“Priporočila za celostno obrav
navo bolnikov z rakom preba
vil v Sloveniji”. Knjigo je za
ložilo takratno Ministrstvo za 
zdravstvo, dobili so jo vsi 
zdravniki v Sloveniji, ki se uk
varjajo s klinično medicino, in 
študenti zadnjih dveh letnikov 
medicine. Ministrstvo je ta pri
poročila sprejelo kot obvezna 
za ravnanje vseh zdravnikov v 
Sloveniji, žal pa je popolnoma 
pozabilo na nadzor. Pred dvemi 
leti nam je ponovno naložilo 
isto delo in poleg tega najelo 
drage tuje svetovalce. Lani je 
bila natisnjena angleška izdaja 
“Priporočil za rak debelega čre
vesa in danke”. Zelo sem ra
doveden, kdaj bo izšla sloven
ska verzija in kako bo mini
strstvo tokrat nadzorovalo iz
vajanje in zagotovilo možnosti 
za diagnostiko in zdravljenje”.

Ko sem mimogrede izrazila 
željo, da mi nikoli ne bi bilo 
potrebno iskati pomoči na nji
hovi kirurgiji, je odvrnil: "Že
lim, da bi se vam želja izpolnila. 
Prav pa je, da veste, da včasih 
lahko zelo veliko naredimo. Z 
operacijo lahko bolnika z ra
kom popolnoma ozdravimo. 
Pomembno je pravočasno ugo
toviti bolezen in poiskati do
bro ustanovo in seveda kirur- 
ga...”

Natja Jenko Sunčič

Boštanj, vas rumenega sleča
Sevnica - V založbi Šole retorike iz Ljubljani je izšel 
zbornik “Boštanj, vas rumenega sleča”, ki sta ga s pomočjo 
sodelavcev napisala rojaka Cveto Zupančič in Janez Kos 
in ga predstavila na sevniškem gradu.

Njune korenine segajo v 
Mimsko dolino, od koder se je 
znana trgovska družina Zupan
čič preselila v Boštanj, ki ga up
okojeni ekonomist Cveto, čeprav 
že več kot 40 let živi v Ljubljani, 
ne more izbrisati iz srca.

Kot filatelistu so poštni žigi 
na starih razglednicah iz do
mačega okolja pričeli govoriti 
zgodovino in prijelo ga je, da 
bi svoje raziskave izpovedal v 
knjigi. K sodelovanju je priteg
nil zgodovinarja in muzealca

ce. Kot pomniki časa so zrasli 
iz različnih zaobljub in avtor 
je s svojimi zapisi v knjigi us
pel ohraniti ta pričevanj av Pri 
delu so mu pomagali člani Žup
nijskega sveta, še posebej Aleš 
Stegenšek in Tone Lisec. Med 
zgodbami in legendami o zna
menjih, ki jih je Simončič zbi
ral osem let, je kar nekaj zaob
ljubnih v zahvalo za vrnitev iz 
izgnanstva. Tudi temu žalost
nemu spominu je posvečenih 
nekaj strani v zborniku s fak-

Cveto Zupančič, Zdravko Zupančič (Šola retorike), Gregor 
Sipiončič in Janez Kos

Janeza Kosa. Z vso vnemo sta 
se lotila dela, ki je potekalo v 
glavnem v Zupančičevi kuhin
ji ob potrpežljivosti in skrbni 
postrežbi žene Zlate. Na 192 
straneh je predstavljenih na de
setine zanimivosti v sliki in 
besedi. Iz opisa Rekštanjskega 
gospodstva spoznamo, kako 
visoka je bila kazen za davčno 
nepokorščino, knjiga predstav
lja zgodovino boštanjske cer
kve od njene prve omembe, 
obsežen je prispevek upravni
ka pošte Studenec Gregorja Si
mončiča, ki je poslikal in opi
sal številna znamenja in kapeli-

similom dopisovanja boštanj- 
skih izgnancev s poštarico Ma
rijo Radešič.

“Tisto, kar ni nikjer zapi
sano, kot da nikoli ni bilo in se 
ni zgodilo. Knjiga pa je kot 
kašča, iz katere lahko venomer 
jemlješ žito in ga ne zmanjka”, 
je na predstavitvi zbornika na 
sevniškem gradu dejal Janez 
Kos, ponosen, da je sodeloval 
pri rojstvu nove knjige, za ka
tero je vse stroške pokril Cveto 
Zupančič. Knjigo v odlični trdi 
vezavi je mogoče dobiti v Šoli 
retorike (01/ 425-77-88) po 
ceni 3.800 SIT. B.D.

Bilo je pred 40 leti...
Brežice - Takrat je prva generacija, rojena po drugi svetovni 

vojni, na Gimnaziji Brežice 100-odstotno položila zrelostni iz
pit ter sebi in svetu zapela Gaudeamus igitur. Maturanti a in b 
oddelka v šolskem letu 1963/64 so se vpisali kot dijaki iz vseh 
treh posavskih občin. Za generacijo je značilno, da so ves čas 
ohranjali vezi prijateljstva in se vsakih pet let v večji ali manjši 
zasedbi redno srečevali ter obujali spomine na gimnazijska leta 
in svojo dozorelo pomlad. Velika večina je nadaljevala in uspešno 
zaključila šolanje na univerzah in višjih šolah, si v bližnjem ali 
daljnem svetu ustvarila družino, nekateri od njih pa danes že 
uživajo sadove svojega dela. Da so dosegli svoje sanje, se z 
iskreno hvaležnostjo spominjajo vseh svojih profesorjev, ki so 
jim dali tako trdne temelje, da so po 40 letih to, kar so - zrele, 
odgovorne osebnosti. Nekdanji dijaki “a” razreda s spoštovanjem 
oživljajo spomin na svojega prvega razrednika prof. Avgusta 
Čuka in z enako naklonjenostjo osebnosti prof. Marije Čurin, 
ki gaje po nenadejani smrti v 2. letniku nadomestila, prof. Miro
slav Iskra ostaja neizbrisen razredu “b”.

40-letnico mature so letos obeležili na drugo junijsko soboto, 
ko so se zbrali v gimnaziji, si ogledali knjižnico, si znova osvežili 
spomine v svojih učilnicah, posedli na svoja stara mesta, kar je 
bilo za vse posebej ganljivo. Organizacijski odbor je pripravil 
osnutek štiriletnega prijateljevanja za tiskano brošuro, ki jo je 
realiziral sošolec Marjan Lapuh in jo je vsakemu izročil kot 
spominsko darilo, veliko veselje in čast pa je generaciji s prisotno
stjo izkazal rav
natelj Bogomir 
Javornik, ki jih
je s profesor
skim zborom us
merjal, prepri
čeval, nagraje
val, pa tudi kaz
noval. Ker čuti
jo potrebo drug 
po drugem, so 
sprejeli odloči
tev, da se odslej 
dobijo vsako le
to na prvo sobo
to v juniju.NJ.S.
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Poslovno in 
projektno 
svetovanje
Tel.: 07 499 06 80 

e-mail: rcbrezice@siol.net

Vsemu navkljub, tudi očitkom SavaGlasu, da zgodbo pre
več napihuje, pa je zadnje preštevanje artiklov, imenovanih 
“tehnološki višek” v Blagovnici Brežice ena od “osmrtnic” 
za slovenski trgovski gigant Mercator, demokratično državo 
in kapitalistično (z)družbo v njej. Tehnološki viški, stari nad 
50 let so z zakonom posmehljivo zaščiteni, niti posmehljivo 
ne pa tisti pred 50, kar je znamenje vsesplošne arogance v 
državi, kjer po butici ni dobil še noben (ne)uspešen poslovnež. 
Sosedje preko Sotle, ki se tu najdejo s cmokom v grlu, se - 
enako kot domačini - “zapanjeni” vsakodnevno sprašujejo: 
“Kaj je to sa Slovencima?” Sicer pa se ve, da je nemogoče 
prežrti vrani - oni, ki ji skubi perje, brati poezijo.

Oskubljeni z obeh ukinjenih oddelkov bi bili radi v svojih 
oddelčnih osmrtnicah.

Ko je bilo v sevniški Jutranjki zaposlenih še 1500 šivilj, je 
bilo v stavbi dovolj svetlobe za vse. Danes, ko jih je zaposle
nih 250, pa so morali zaradi pomanjkanja “nebeške luči” 
posekati cel park pred stavbo. Mnogi se ob tem sprašujejo še, 
v katero blagajno je šel denar od prodanega lesa...

ujeli smo t ■

Nada Skuk ter župani: celjski Šrot, krški Bogovič in sevniški Janc 
v družt>i s poraženim evropskim kandidatom Francijem Butom.

90. šopek Slavka Bokorja
Dobova - Gospod, ki je rad 

vedno “šik”, je luč tega sveta 
zagledal 4. junija v Zagrebu.
Kot sin očeta Hrvata in mame 
Slovenke je mladost preživel v 
Mihalovcu, danes je Dobov- 
čan, kjer je med sokrajani znan 
kot dedek, ki še vedno obdelu
je vrt, se vozi s kolesom in si 
privošči toplice. Zavedajoč se, 
da 90-letnica ni mačji kašelj, 
sta za slavje poskrbela vnuka 
Vesna in Siniša. Ker je bil 
dedek dolga leta strojevodja na 
vlaku, že v NDH in potem še v 
Jugoslaviji, sta za simboliko 
njegovega dela organizirala
vlakec Čatež expres, ki je goste iz vseh vetrov popeljal po bizelj
skih gorcah z ogledom repnic. Tudi torta velikanka na slavju je 
imela obliko vlaka, vnuku Siniši paje za dedka uspelo dobiti še 
železničarsko kapo z emblemom JŽ. Slavko je “gentlemansko 
preplesal noč ob melodijah od Triglava, preko Madžarske in sko
raj do Gevgelije z vsako gostjo.

“Bil je sokolaš, nekaj časa je bil zaposlen v bolnišnici Vrabče* 

pred izgnanstvom v Nemčijo ga je rešila državna služba, je pa bi 
begunec v Slavonskem Brodu, kjer je spoznal babico. Posebna 
čast mu je bila voziti Tita, ob upokojitvi si je krajšal čas z delo® 
v takratnih Čateških Toplicah in je bil tri mandate predsednik 
Društva upokojencev Dobova”, sta med mnogimi zanimivosti® 
še povedala Vesna in Siniša, ki imata sedaj zadolžitev, da njnn 
dedek postane še pradedek. N.J.S. A


